
روزنامه

استاندار قم با انتقاد از صدور مجوز مازاد صنعتی:

 بدون تامین زیرساخت ها 
مجوز صنعتی صادر نشود

آیت الله سبحانی در دیدار اعضای شورای عالی حوزه:
مدیریت سنتی و جدید در حوزه علمیه تلفیق شود

استاندار قم با انتقاد از صدور مجوز مازاد صنعتی، گفت: 
و  معدن  صنعت،  سازمان  و  صنعتی  شهرک های  شرکت 
تجارت تا زمانی که زیرساخت های لازم را ایجاد نکرده باشند 
حق صدور مجوز جدید صنعتی را ندارند. سیدمحمدتقی 

شاهچراغی روز سه شنبه در سی و ششمین جلسه کارگروه 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، با اشاره به مشکل تامین 
از آنجایی که  برق برخی واحدهای تولیدی قم، بیان کرد: 
اختیارات برق قم در دست برق منطقه ای تهران است این 
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معاون دادستان قم خبرداد:

انهدام 18 باند عرضه مواد مخدر
و دستگیری 1۰۹ قاچاقچی
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فرماندارقم: فساد پنهان و سوءاستفاده مالی در شهرک لبن

نهادههایدامیشهرکلبنسرازبازارآزاددرمیآورد

19ژانویه2022  شماره 5437  سال بیست وچهارم  2000 تومان چهار شنبه 29دی1400 16جمادی الثانی1443

صدور پرتعداد مجوز هیچ مزیت و امتیازی ندارد

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم :

قاچاقچی پوشاک در قم نقره داغ شد
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از جریمه 6 میلیارد و 60 میلیون ریال جزای نقدی در 

حق دولت قاچاقچی پوشاک در این استان خبرداد.
مهدی ریاضی با اعلام این خبر اظهارداشت :مامورین کاشف در حین کنترل خودروهای 
 ـقم به یک دستگاه خودروی وانت ال نود مظنون که پس از توقیف و  عبوری در محور اراک 
بازرسی از این خودرو، مقادیر قابل توجهی پوشاک به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت 
سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید. مدیرکل تعزیرات 
حکومتی استان قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز 
تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به 
دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ 
متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل 
از ضبط خودرو، جمعاً به پرداخت مبلغ 6 میلیارد و 60 میلیون ریال جزای نقدی در حق 
دولت محکوم نمود. وی همچنین خاطر نشان کرد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه 

قاچاق توسط مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان گردید.

به مناسبت 29 دی ماه روز ملی هوای پاک ؛

هوای پاک و روزهایی که 
خاطره می شوند

از سال 1374 در تقویم ایران 29دی ماه به نام روز ملی 
هوای پاک نامگذاری شده است، گرچه قدمت روز هواي پاك در ایران از کشورهاي 
فرانسه و ایتالیا بیشتر است اما سرعت افزایش آلودگی هوا و کاهش تعداد روز هوای پاک 
بخصوص در تعدادی از شهر های ایران نگران کننده و وضعیت بسیار نامطلوبی دارد به 
طوری که گفته می شود در برخی از کلانشهر های ایران در سالی که گذشت روزی با 

کیفیت هوای پاک ثبت نگردیده است.
 شعار روز ملی هوای پاک در سال 1400 به عنوان "هوای پاک، حقوق عامه، اراده 
ملی" تعیین شده است. شعار بسیار پر محتوا که به نظر نویسنده توانسته است تا 
حدود زیادی حق مطلب را ادا کند. مهمترین هدف گرامیداشت چنین روزهایی ایجاد 
حساسیت در بین اقشار مختلف جامعه در راستای مدیریت و کنترل آلودگی هوا و 
همچنین مشارکت مردمی و افزایش هماهنگی بین بخشی می باشد  که عزمی ملی 
را می طلبد. آلودگی هوا یعنی حضور یک، چند و یا مخلوطی از آلوده کننده های 
مختلف در هوای آزاد، به اندازه ای که برای انسان مضر بوده و یا موجب زیان رساندن به 

حیوانات، گیاهان و اموال شود. 
اما پدیده آلودگی هوا در مناطق شهری، یکی از ره آوردهای انقلاب صنعتی است که 
از سیصد سال قبل شروع و با توسعه صنعتی و زیاد شدن شهرها بر میزان و شدت آن روز 
به روز افزوده می شود. تکیه اساسی بر منابع انرژی فسیلی از قبیل زغال، نفت، گاز و در 
نهایت آزاد شدن مواد ناشی از احتراق این مواد، فرآورده های مضر و زیان بخشی را به 

همراه می آورد که حیات موجودات زنده به ویژه انسانها را تهدید می کند. 
بزرگ ترین معضلی که در رابطه با مشکلات محیط زیستی از جمله آلودگی هوا وجود 
دارد، نه وضع قانون و لایحه که نبود همت و اراده برای اجرای آن است. همه قوانین 
مرتبط با آلودگی هوا فقط تا یک مرحله ای پیش می رود و خیلی زمان نمی برد که اولویت 

اجرایی اش ازبین می رود و به موضوعی دست چندم تبدیل می شود.
 قانون هوای پاک در اجرای اصل 123 قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، در 
جلسه علنی ۵ تیر 1396 مجلس شورای اسلامی تصویب و پس از تائید شورای نگهبان 
به دولت ابلاغ شد، اما تاکنون عملا اقدام اجرایی چشمگیری از سوی سازمان های 

ذیربط صورت نگرفته است یا بهتر است گفته شود نگذاشته اند صورت گیرد. 
در حالی که از مسائل و مخاطرات محیط زیستی به عنوان مسائل پیچیده یاد می 
شود، اما مشخصا صدور قوانین نظارتی و برنامه های آگاهی سازی و ترویجی بدون 
مهیا کردن بسترهای فنی و البته قابلیت های مدیریتی برای اجرای این قوانین ره 
به جایی نمی برد. از برنامه های سازمان حفاظت محیط زیست در گرامیداشت این 
هفته، رونمایی از سامانه نظارتی قانون هوای پاک و اتصال سیستم های پایش لحظه ای 
وضعیت آلایندگی دودکش و پساب صنایع به سامانه جامع محیط  زیست و سامانه 
معاینه فنی موتورخانه ها می باشد که امید است با بکارگیری این سامانه ها گام های 

موثری جهت تامین اهداف قانون هوای پاک برداشته شود.
 نکته  دیگر عدم به کار گیری دانش آموختگان علوم محیط زیستی و کارشناسان 
توانمند در واحدهای HSE سازمانها و شرکت های مختلف در کشور است، عمدتا این 
واحدها دچار روزمرگی، فعالیت های نمایشی و بعضا از واحدهای غیر ضروری سازمانها 
قلمداد می شوند و عموما اجازه فعالیت به آنها در راستای اجرای وظایف سازمانی داده 

نمی شود. 
به وفور مصداق های تغایر قانون با نحوه اجرا در حوزه محیط زیست کشور مشاهده 
می شود، از ارزیابی اثرات زیست محیطی صوری تا خود اظهاری هایی که با واقعیت 
انطباق ندارد. مسلما یکی از مهمترین عوامل تشدید آلودگی هوا در کشور، سیاست 
گذاری های نادرست در توسعه سرزمینی، مهاجرت و افزایش شهرنشینی، ازدیاد تراکم 
و عدم توسعه اصولی و علمی حمل و نقل شهری، در کنار وجود مدیرانی که با تکیه 
بر انرژی ارزان، ساده ترین و سریعترین راهکار توسعه را در استقرار واحدهای صنعتی 

آلاینده می دانند.
 در حالی که کشورهای پیبشرفته هوشمندانه فعالیت صنایع آلاینده را به کشورهای 
جهان سوم و کمتر توسعه یافته انتقال می دهند، قطعا اقدام موثر در جهت کنترل و 
کاهش آلودگی هوا در گرو تغییر دیدگاه و ایجاد حساسیت در بین مدیران و مسئولین 
کشور می باشد تا نسبت به عواقب تصمیم های خود  بر روی سلامت اکوسیستم های 
انسانی و طبیعی و محیط زیستی که قرار است تحویل نسل آینده شود، تامل بیشتری 

داشته باشند.
کارشناس برنامه ریزی محیط زیست

  

شهردار قم، تنها متولی فرهنگی شهروندی را شهرداری و سازمان فرهنگی 
دانست و گفت: ارتقاء فرهنگ شهروندی عامل کاهش هزینه های شهر می شود.

سازمان  شورای  جلسه  در  شنبه  سه  روز  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
آن  جلسه  دستورات  از  یکی  که  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی، 
تصویب بودجه ۱۴۰۱ بود، بر رعایت محور بودن این سازمان تأکید کرد و اظهار 
داشت: مهم ترین رسالت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی فعالیت در حوزه 
فرهنگ شهروندی بوده و نباید در اجرا و برنامه ریزی طرح ها از خط اصلی سازمان 

فرماندار شهرستان جعفرآباد قم با اشاره به ظرفیت بالای کشاورزی در روستاهای 
این شهرستان خواستار راه اندازی شهرک صنعتی فرآوری محصولات کشاورزی 
در جعفرآباد شد. ذبیح الله عبداللهی روز سه شنبه در سی و ششمین جلسه 
کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید بیان داشت: شهرستان جعفرآباد از نظر 
صنعتی دچار فقر است و ناحیه صنعتی طغرود این شهرستان نیز به صورت کامل 
اشباع شده است. وی با اشاره به ظرفیت بالای جعفرآباد در خصوص دامپروری و 
کشاورزی، گفت: 2۵۰ هکتار در این خصوص در رابطه با تکمیل زنجیره تولیدات 

شهردار قم :
ارتقاءفرهنگشهروندیعاملکاهشهزینههایشهرمیشود

فرماندارشهرستان جعفرآباد:
شهرکفرآوریمحصولاتکشاورزیدرجعفرآباداحداثشود

88

4

رئیس پلیس راهور ناجا:
باقیمتخودروخارجی،خودرو

ناایمنبهمردمندهید
دبیرکل حــزب اراده ملت گفت: 
ما هیچ وقت با صنــدوق رای قهر 
نخواهیم کــرد اما باید رویه موجود 
و  انگیزه کــش  کــه  انتخابــات  در 
مشارکت گریزان بوده تغییر کرده 
تــا در یک فضای عادلانه انتخابات 
رقابتــی پرشــوری برگزار شــود. 
احمد حکیمی پور دربــاره آخرین 
7اقدامــات و برنامه ریزی های انجام  2

وزیر کشور:
همهدانشآموزانبایدسرکلاس

درسحضورداشتهباشند
رئیــس پلیس راهور ناجــا گفت : 
خودروسازان نباید قیمت خودروی 
خارجی از مردم دریافت کنند، اما 
خودروی ناایمن و غیر اســتاندارد 
دست مردم بدهند. سردار »سید 
کمال هادیانفر« روز ســه شنبه در 
حاشــیه حضــور در مرکــز ۱9۷ و 
ارتباط مستقیم با شــهروندان در 
جمع خبرنگاران گفت: بر اســاس 

وزیر کشــور گفت: حضــور دانش 
آموزان در مدارس با توجه به مصوبه 
ستاد ملی کرونا الزامی است و همه 
دانش آموزان باید به مدرسه بروند.

احمد وحیدی روز ســه شنبه در 
حاشیه نشست شوراهای آموزش 
و پرورش اســتانی و شهرســتانها 
در جمــع خبرنــگاران بــا تاکید بر 
اهمیت مــدارس و آمــوزش اظهار  2

احمد حکیمی پور :
رویهمشارکتگریزانانتخابات

درایرانبایدتغییرکند

عباس جعفری*

معاون اجرایی آستان مقدس قم :

ابنیهتاریخیحرمحضرتمعصومه)س(
حفظومرمتمیشود

شهرداری قم 
در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی 

به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید.

نشانی به  قم  شهرداری  گران  مناقصه  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   1-متقاضیان 
 peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ ۵۰۰/۰۰۰ )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه 

خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام 

کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – ۵4( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

۴-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  پنج شنبه  مورخ   ۱۰/3۰/  ۱۴۰۰ لغایت روز پنج شنبه  مورخ  ۱۴۰۰/۱۱/۰۷
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  پنج شنبه  مورخ ۱۴۰۰/۱۰/3۰  لغایت  روز  دو  شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۱۱
۵-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . 

امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104482 – 02۵ و سوالات 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 3610433۵- 02۵ 

تماس حاصل فرمایند.
۷-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، 

طبقه ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت ۷:3۰ الی 

14:۰۰و روزهای پنج شنبه ساعت ۱3:۰۰ است.

آگهی مزایده  عمومی) نوبت دوم(

WWW.QOM.IR  - شناسه:۱26۰۱۰3اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم
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مذاکرات در مرحله مرضی طرفین است؟

عملیات احیا در وین
 نقش یابی مذاکرات چندجانبه راهبردی با قدرت 
های بزرگ در سیاست خارجی جمهوری اسلامی 

ایران را می توان بخشی از بین المللی گرایی راهبردی ایران توصیف و تحلیل کرد؛ 
بین المللی گرایی یکی از ابزارهای تعامل هوشمند، چندجانبه گرایی و حفظ 

منافع ملی پردامنه است.
مذاکرات مربوط به توافق هسته ای در تیر ماه 1394 به توافق »برنامه جامع 
 18 در  ترامپ  دونالد  دولت  خروج  با  اما  انجامید.  مشترک«)برجام(  اقدام 
اردیبهشت 1398، آمریکا به طور رسمی از برجام خارج و بازگشت تحریم ها به 
صورت گذشته را اعلام کرد. این پایان کار نبود و با روی کار آمدن دولت جو بایدن 
دموکرات، مذاکرات احیای برجام در اوایل سال 2021 آغاز شد و پس از 6 دور 
مذاکره، ادامه مذاکرات به دولت سیزدهم واگذار شد. اکنون مذاکرات احیای 
برجام از 8 آذر در وین در سطح معاونان وزیران امور خارجه آغاز شده و دور هشتم 
مذاکره همچنان ادامه دارد که این بار مذاکرات بدون حضور مستقیم ایالات 

متحده و با گروه 1+4 انجام می شود.
اگرچه 6 دور مذاکره فشرده توسط سید عباس عراقچی، معاون سیاسی وقت 
دولت روحانی توانست چارچوب مشخصی را برای مذاکرات مربوط به احیای 
برجام ایجاد کند اما با روی کار آمدن دولت جدید در ایران و دگرش در راهبرد 
مذاکراتی، عملا این دور از مذاکرات با بازگشت به نقطه صفر آغاز شد. در واقع در 
این دور از مذاکرات درک کارگزاران سیاست خارجی ایران بر این امر استوار بود که 
می توان مسیر و اهداف حداکثری برای منافع ملی در نظر گرفت اما واکنش های 
حداکثری کشورهای 1+4 این ابزار تاکتیکی ایران را محدود کرد و اساسا مسیر دو 

طرفه مذاکراتی در وین کند شد.
باید تاکید کرد که درک و الگوی مذاکراتی و اهداف راهبردی طرف های 6 گانه 
برجام متفاوت، متنوع و حتی می توان گفت دور از هم شکل گرفته است و اگر 
بی اعتمادی مزمن را نیز به آن بیافزاییم به محیطی از پیچیدگی خواهیم رسید که 

دورنمای روشنی را نشان نمی دهد.   
در این قالب، مذاکرات احیای برجام را می توان یه عنوان مذاکراتی راهبردی با 
مولفه های تازه قدرت و در عین حال نقطه صفر مذاکراتی تصور کرد که عملیات 
احیای آن بدون ترمیم سازه های قدرت و ایجاد توازن راهبردی امکانپذیر نخواهد 

بود.
در این میان نقش مذاکره کننده ارشد روسیه سرگئی اولیانوف و انریکه مورا به 
عنوان هماهنگ کننده کمیسیون مشترک برجام بیش از پیش اهمیت یافت؛ به 
نحوی که اولیانوف به عنوان واسطه مذاکراتی تلاش کرد تا دیدگاه ها و رویکردهای 
ایران و آمریکا را به هم نزدیک کند. روس ها که پس از دهه ها تلاش توانسته اند 
پایه های دیپلماسی مدرن روسی را در خاورمیانه بنا کنند اکنون با بهره گیری از 
این زیربنا  به دنبال آن هستند تا به عنوان یک واسطه دیپلماتیک در برجام، نقطه 

ارتباطی منافع سه ضلعی آمریکا، ایران و اروپا باشند.
از این در قامت تروئیکا در مذاکرات برجامی نقش  اروپایی ها که پیش  اما 
موثرتری داشتند همراه با تغییر در سطوح سیاست داخلی به نظر می رسد که در 
مذاکرات احیای برجام، از یکپارچگی سابق دیگر خبری نیست و تنها این فرانسه 

است که نقش همیشگی خود در قامت یک پلیس بد را ایفا کرده است.
همچنین اگر نگاهی جامع به مذاکرات احیای برجام در وین داشته باشیم، به 
نظر می رسد که مذاکرات در مسیری درست و روبه پیشرفت حرکت می کند و در 
پس برخی رویکردهای متناقض میان ایران، 1+4 و ایالات متحده نوشتار یک متن 
واحد آغاز و حتی به پایان رسیده باشد به نحوی که الگوی رفتاری دولت بایدن 
و سکوت اجرایی در قبال فشار تحریمی عملا نشان می دهد که ایران و ۵+1 
به یک توافق موقت در قبال اقدامات اعلامی و اجرایی رسیده اند و این توافق 
مسیر یک توافق گام به گام اجرایی نانوشته خواهد بود تا در یک نقطه معین به 
شرایط اعلامی رسمی بیانجامد.  در فرجام می توان تاکید کرد که ادراک راهبردی 
و انتظارات طرف های برجامی در مذاکرات وین امروز در وضعیت بسیط قرار 
دارد و آنچه این این رویکردهای بسیط را در تلاقی منافع ملی در کنار هم قرار 
خواهد داد، نگاه متوازن و رویکرد جدید بین المللی گرایی و تعامل هوشمند ایران 
به منظور  بهره گیری از سازه های قدرت ملی برای کاهش تهدیدات در محیط 

امنیتی، تداوم تعاملات اقتصادی و نهایتا حفظ پیگیری منافع ملی است.
تحلیلگر مسایل راهبردی 

 آیت الله سبحانی در دیدار اعضای شورای عالی حوزه: 

مدیریت سنتی و جدید در حوزه علمیه 
تلفیق شود

آیت الله سبحانی گفت :مدیریت حوزه نمی تواند سنتی محض باشد؛ از آن 
طرف هم نمی تواند بی توجه به اصالت ها باشد؛ بلکه باید تلفیقی از مدیریت 
سنتی و جدید را در حوزه پیاده کرد؛ داشتن نیروی زیاد با مدیریت های امروزی 

همخوانی ندارد و باید علاجی برای این مسئله داشت. 
این مرجع تقلید صبح روز سه شنبه در دیدار اعضای شورای عالی حوزه های 
امام صادق علیه السلام قم برگزار شد، اظهار داشت:  علمیه که در مؤسسه 
مدیریت در حوزه کار بسیار مهم و سنگینی است و از دور دست به آتش بردن کافی 

نیست؛ بلکه باید در متن جریان فعالیت ها قرار گرفت تا متوجه سنگینی آن شد.
وی ابراز داشت: مدیریت در حوزه کار بسیار مشکلی است و نباید اینگونه بیان 
شود که کار آسانی در حال انجام است؛ البته مدیران هم باید تذکرات و پیشنهادات 
را گوش کرده و عملیاتی نمایند. این مرجع تقلید در ادامه به بیان پیشنهاداتی 
پرداختند و خاطرنشان ساخت: طلبه امروز، طلبه پنجاه سال و صد سال قبل 
نیست؛ طلاب در گذشته از صرف میر شروع کرده تا به درس خارج می رسیدند و 
تفاوتی میان آنان نبود؛ اما امروز با کثرت بالای طلاب، باید برای آنان برنامه ریزی 
متفاوتی داشت؛ چراکه استعدادها و ظرفیت ها متفاوت است و نمی توان برای 
همه این افراد، نسخه واحدی پیچید. این مرجع تقلید بیان داشت: شناسایی 
استعداد از وظایف مدیران حوزه است تا متناسب با استعدادها و ظرفیت ها، 
برنامه ریزی نمایند؛ طلبه ای که استعداد بالایی ندارد، نباید بدون مصرف بماند؛ 
بلکه حوزه باید متناسب با آن شخص هم برنامه داشته باشد تا بتواند از او استفاده 
نماید. آیت الله سبحانی، اظهار داشت: استعداد شناسی از ضروریات امروز حوزه 

است و باید از طلاب و فضلا متناسب با ظرفیت آنان استفاده کرد و بهره برد.
این مرجع تقلید افزود: مطابق با آمارهایی که می دهند، در حال حاضر، تعداد 
زیادی از مراکز دانشگاهی و نهاد علمی و … در قم وجود دارد که غالباً از حوزه 
تغذیه می کنند و با این وضعیت، استعدادی برای حوزه نمی ماند؛ البته فعالیت 
این مراکز مقدس است؛ ولی باید مستمع خود را از نهادهای غیر حوزوی بگیرند؛ 
نه اینکه حوزه را تخلیه کنند. وی  خاطرنشان ساخت: مدیریت حوزه نمی تواند 
سنتی محض باشد؛ از آن طرف هم نمی تواند بی توجه به اصالت ها باشد؛ بلکه 
باید تلفیقی از مدیریت سنتی و جدید را در حوزه پیاده کرد؛ داشتن نیروی زیاد 

با مدیریت های امروزی همخوانی ندارد و باید علاجی برای این مسئله داشت.
این استاد برجسته حوزه تصریح کردند: تربیت مبلغ از دیگر ضروریات حوزه 
است که باید برنامه ریزی بهتری برای این مسئله داشت؛ البته باید مبلغینی 
را تربیت کرد که بلیغ بوده و جامعه شناس باشند. وی در پایان گفت : احیای 
موقوفات هم از دیگر موضوعاتی است که شورای عالی حوزه باید تلاش بیشتری 
برای این مسئله داشته باشد تا از مشکلاتی که با آن دست و پنجه نرم می کنیم، 

بکاهیم؛ البته در کنار این مسئله، باید روح قناعت در طلاب تقویت شود.

سهراب انعامی علمداری*

اخبار

معاون هماهنگ کننده ارتش:

ایران در حال پشت سرگذاشتن 
سخت ترین تحریم های تاریخ است

 معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان این که ایران در حال پشت سرگذاشتن سخت ترین 
و ظالمانه ترین تحریم های تاریخ روابط بین الملل است، گفت: اگرچه به خاطر تحریم ها 
مشکلاتی در برقراری روابط با همسایگان داریم، اما معتقدیم این مشکلات با تعامل و 

گفت وگو قابل حل خواهد بود و نیازی به کمک بیگانگان نیست. 
امیر دریادار حبیب الله سیاری در دیدار با وابستگان نظامی خارجی مقیم جمهوری 
اسلامی ایران در تالار سعدی برج میلاد تهران، با تبیین چرایی تقابل نظام سلطه با 
انقلاب اسلامی ایران اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران در حال پشت سرگذاشتن 
سخت ترین و ظالمانه ترین تحریم های تاریخ روابط بین الملل است و ما اگرچه به خاطر 
تحریم ها مشکلاتی در برقراری روابط با همسایگان داریم، اما معتقدیم این مشکلات با 

تعامل و گفت وگو قابل حل خواهد بود و نیازی به کمک از طرف بیگانگان نیست.
وی با بیان اینکه گسترش روابط همه جانبه با همسایگان با همکاری تک تک وابستگان 
نظامی خارجی مقیم در کشور میسر می شود، تصریح کرد: اگر تعامل با همسایگان 

عمیق تر شود، منافع اقتصادی کلان تر نصیب منطقه غرب آسیا خواهد شد.
معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: همه کشورهای مهم و حساس لازم است به دنبال 
پیشرفت کشورشان از طریق رفع اختلافات مشترک و رفع مشکلاتی ازجمله خشکسالی، 
زیست محیطی،  مشکلات  انسان،  قاچاق  و  پناه جویی  قالب  در  انسانی  مخاطرات 

بیماری های واگیردار، افراط گرایی و تروریسم باشند.
دریادار سیاری افزود: جمهوری اسلامی ایران همواره یاور ملت های منطقه بوده و به 

حقوق آن ها تجاوز نکرده و استقلال همه کشورها را به رسمیت شناخته است.
وی گفت: سیاست جمهوری اسلامی ایران در قبال همسایگان دوستی و برادری 
است؛ این کشور چشم طمع به هیچ سرزمینی نداشته و براساس آموزه های اسلام، منافع 
مشترک و امنیت جمعی و منطقه ای را بدون حضور کشورهای فرامنطقه ای در غرب آسیا 
می داند. جمهوری اسلامی ایران با اکثر کشورهای منطقه ای ارتباط مناسبی دارد و آن ها 

نیز از ظرفیت اسلامی و حسن همجواری با ایران بهره زیادی می برند.
معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران با دستیابی به توان 
خودکفایی و ملی از توان علمی بویژه در زمینه قدرت نظامی و ساخت تسلیحات مدرن 
و جدید برخوردار است، تصریح کرد: ایران ضمن ارتباط روزافزون با کشورهای مختلف 
با برخی از آن ها همکاری نظامی نیز دارد و تمایل دارد که فناوری های علمی و پیشرفته 
نظامی را در اختیار سایر کشورهای دوست و همسایه قرار دهد، کشوهای همسایه نیز 
بایستی به ماهیت اقتدار ایران پی ببرند؛ زیرا ثبات و امنیت منطقه براساس اقتدار و 

تعاملات دو طرفه شکل می گیرد.
گام  بی حاصل  منازعات  و  داخلی  مرج  و  هرج  از  خروج  راه  گفت:  سیاری  دریادار 
برداشتن در مسیر توسعه و پیشرفت و در نهایت رسیدن به ثبات و امنیت تنها از طریق 

تعریف منافع مشترک و امنیت منطقه ای و دسته جمعی می باشد.

رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش:

مقابله هوشمند با ترویج سازمان یافته 
بدحجابی ضروری است

 رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش با تاکید بر لزوم مقابله هوشمند با ترویج سازمان 
یافته بدحجابی گفت: دشمنان در حوزه مد و مدل سازی با تمام ظرفیت پای کار آمده اند. 
حجت الاسلام »عباس محمدحسنی« روز سه شنبه در همایش گوهرهای فاطمی که 
به میزبانی نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران برگزار شد، با تشریح  ابعاد مختلف 
پوشش اسلامی و عفاف از منظر شرع مقدس اظهار کرد: در قرآن کریم به صراحت در 

خصوص حجاب و عفاف سخن گفته شده است.
رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش با تأکید بر لزوم نهادینه شدن ارزش های قرآنی 
در سطح جامعه، عنوان کرد: امروز باید تقویت، توسعه و ریشه دار کردن ارزش ها در جامعه 

اسلامی مد نظر دستگاه های فرهنگی باشد.
حجت الاسلام محمدحسنی ادامه داد: ارتش جمهوری اسلامی ایران امروز ارتشی 
انقلابی، مکتبی، ولایی و معنوی است و کارکنان آن مظهر صلابت و عزت هستند و 48 

هزار شهید گلگون کفن نیز گواه این ادعاست.
وی اضافه کرد: همان گونه که کارکنان ارتش مظهر صلابت و عزت هستند، همسران 
آنان نیز مظهر نجابت و عفت هستند. بانوان ارتش چه بخش شاغل و چه همسران 

خانه دار، در پایبندی به حجاب و عفاف در جامعه اسلامی نمونه و الگو هستند.
رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش تأکید کرد: برای نهادینه کردن موضوع عفاف، 
در ابتدا باید فعالیت های آموزشی در حوزه احکام مربوط به حجاب و عفاف اسلامی، 
ارائه شود. وی سپس با اشاره به برگزاری مراسم تشییع پیکر سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی گفت: همان طور که دیدیم در آن مراسم باشکوه بسیاری از بانوان که از نظر 
دین، بدحجاب شمرده می شوند، حضور داشتند و اشک می ریختند و این سوال پیش 
می آید که چگونه می شود فردی هم بدحجاب باشد و هم معتقد به فرهنگ جهاد و 
شهادت طلبی؟ در پاسخ به این سوال می توان عدم تبیین فلسفه حجاب برای این عزیزان 

را مهم ترین مسئله در این زمینه توصیف کرد.
حجت الاسلام محمدحسنی افزود: همین بانوان بدحجاب که دل در گرو نظام اسلامی 
دارند، گاهی در مصاحبه ها بسیار قوی در برابر دشمنان استکباری موضع گیری می کنند؛ 
لذا به نظر می رسد که مسأله حجاب برای این عزیزان به شکلی دقیق تشریح نشده است و 

این وظیفه ما است که فلسفه حجاب را برای این عزیزان تبیین و تشریح کنیم.
رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش خاطرنشان کرد: تبیین فلسفه حجاب را باید از 
مهدکودک ها، مدارس و دانشگاه ها به صورت پلکانی و مرحله به مرحله آغاز کنیم و کار را 

باید با یک برنامه منسجم پیش ببریم.
وی ادامه داد: اگر بانوان بدانند که با بدحجابی چه زیان هایی خواهند دید، قطعاً این 
مسیر را ادامه نخواهند داد. یک خانم باید بداند که با رعایت حجاب چه جایگاهی پیش 

خدا پیدا می کند و اگر این را بداند، قطعاً حجاب را برمی گزیند.
حجت الاسلام محمدحسنی با انتقاد از وضعیت بازار پوشاک کشور گفت: بانوان ملتزم 
به حجاب و عفاف گاهی لباس مناسب برای خود در این بازار پیدا نمی کنند که مسئولان 
باید در این رابطه اقدامی صورت دهند؛ این در حالی است که دشمنان در حوزه مد و 

مدل سازی با تمام ظرفیت پای کار آمده اند.
رییس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش در پایان  بر ضرورت مقابله هدفمند با ترویج 

سازمان یافته بدحجابی تأکید کرد.
 

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

فرهنگ را نباید به فرهنگ دینی
 محدود کنیم

 رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی گفت: فرهنگ دینی با همه 
اهمیتی که دارد، نباید فرهنگ را به آن )فرهنگ دینی( محدود کنیم، بلکه اصل ما باید 

نگاه دینی به کل فرهنگ باشد. 
عطاء الله رفیعی آتانی در اولین نشست گروه فرهنگی اجتماعی مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس  خاطرنشان کرد: دیدگاه هایی که از جمهوری اسلامی روی خوشی ندارند 
دوست دارند که ما روی فرهنگ دینی تاکید کنیم ولی به نگاه دینی به مقوله فرهنگ 
کاری نداشته باشیم، رسالت مرکز تحقیقات اسلامی مجلس باید این باشد که به فرهنگ، 

نگاه دینی داشته باشیم و اگر غفلت کنیم جامعه به سمت سکولار شدن پیش می رود.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی می گوید باید فرهنگ دینی را وارد این عرصه ها 
بکنیم، یعنی نگاه دینی به کلیت کارها و فرهنگ ها داشته باشیم، ما باید رسالت و هویت 

خود را بازخوانی کنیم.
قائم مقام مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه دین را نباید 
تنها در فقه خلاصه کنیم، گفت: با اینکه فقه کار اصلی ما هست، ولی دستاوردهای نوپدید 
که در ظرف گفتمان علوم انسانی اسلامی ایجاد شده مانند اقتصاد اسلامی، جامعه 
شناسی و روانشاسی اسلامی و غیره را نیز باید به رسمیت بشناسیم، این علوم لزوما و به 
معنای خاص خودش، فقهی نیست، هرچند از فقه بهره مند هستند. این دستاوردهای 

انقلاب اسلامی است که بر اساس ضرورت پیش آمده و نباید خود را محدود کنیم.
رفیعی گفت: ما به معنای عام کلمه پژوهش دینی می کنیم که فقه هم جزئی از آن 
است، ولی از سایر دانش ها با همان جدیت و شدت استفاده می کنیم ولی خود را محدود 

به فقه مصطلح نمی کنیم چون قانونگذاری هم محدود به آن نیست.
 رفیعی آتانی با بیان اینکه مرکز تحقیقات اسلامی مجلس مشاور مجلس است، گفت: 
حق رای تنها مخصوص نماینده است و مراکز وابسته به مجلس نیز نقش مشاور دارند، 
مرکز تحقیقات اسلامی مجلس و مرکز پژوهش ها مشاور های جدی هستند،  ارتباط مرکز 
تحقیقات اسلامی مجلس با نمایندگان و کمیسیون های تخصصی مرتبط تر و گسترده 

تر خواهد شد.
وی بیان داشت: مجلس دو وظیفه قانونگذاری و نظارتی دارد و وظیفه نظارتی آن مغفول 
مانده است، یکی از کارهای خوب مرکز تحقیقات اسلامی مجلس باید تقویت بعد نظارتی 
مجلس در حوزه فرهنگی باشد و این کار را باید رسالت خود بدانیم و به مجلس و نماینده 

مشاوره دهیم.

 رئیس قوه قضائیه گفت: چنانچه مسئولی چه در دستگاه قضا و چه در قوه مجریه 
در انجام وظایف و تکالیف خود نسبت به صیانت از بیت المال در حوزه زمین کوتاهی 

و قصور کرد تحت تعقیب قرار می گیرد. 
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام  روزدوشنبه  مهم  دستورات  پی  در 
رئیس قوه قضائیه مبنی بر مقابله همه جانبه، بدون اغماض و هرگونه خط قرمز با 
متجاوزان و متعدیان به اراضی ملی و منابع طبیعی و سوداگرانی که مبادرت به تغییر 
کاربری اراضی زراعی می کنند و همچنین قلع وقمع و تخریب بدون ملاحظه بناها 
و مستحدثاتی که از سوی افراد عادی و برخی دستگاه های حکومتی و دولتی در 
حریم رودخانه ها احداث می شوند، امروز سه شنبه 28 دی جلسه شورای عالی حفظ 

حقوق بیت المال به ریاست رئیس دستگاه قضا برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی در این جلسه، با اشاره 
به اهمیت صیانت از بیت المال در حوزه زمین و رفع تصرفات از منابع طبیعی و 
اراضی ملی که ازجمله اولویت های دستگاه قضائی در راستای اجرای بند دوم اصل 
1۵6 قانون اساسی ناظر بر احیای حقوق عامه است، اظهار کرد: نقش دو عنصر 
آب وخاک در استمرار بقا انسانی بسیار حائز اهمیت است؛ لذا مدیریت منابع آبی و 
زمین و اصلاح بهره برداری از این منابع ازجمله موضوعات بسیار حائز اهمیت است 

که بی توجهی و غفلت از آن ها موجبات بروز آسیب های جبران ناپذیر می شود.
 رئیس دستگاه قضا در جریان نشست شورای عالی حفظ حقوق بیت المال، به 
شناسایی خلأ ءهای هشت گانه ای اشاره کرد که در حوزه مدیریت زمین در کشور 
وجود دارد و به واسطه این خلأءها، اراضی ملی و منابع طبیعی کشور در معرض 

آسیب ها و مشکلات جدی، عدیده و محسوسی قرارگرفته اند.
محسنی اژه ای در ادامه این نشست با برشمردن مشکلاتی که به واسطه تصرفات 
اراضی و تغییر کاربری ها و آلودگی منابع آبی برای کشور و مردم ایجاد می شود، 
گفت: مشخص نبودن حریم های شهری و روستایی و اختلافات دستگاه ها در این 
رابطه، عدم ایجاد و پیشبرد طرح تفضیلی بسیاری از روستاها و شهرها، عدم تکمیل 
طرح حدنگاری، وجود مراکز متعدد تصمیم گیری و صدور جوازهای ساخت وساز، 
تصرف اراضی توسط دستگاه های حکومتی و شرکت های تعاونی وابسته به این 
دستگاه ها، عدم دقت در واگذاری ها و عدم پیگیری و نظارت به روز و فقدان نظارت 
هوشمند صددرصدی، اختلافات بین دستگاه های مختلف ازجمله سازمان اوقات و 
منابع طبیعی در حوزه اراضی، خلأ هایی که در هنگام جابجایی دولت ها و مسئولان 
و  ازجمله مسائل  ایجاد می شود،  برای سوءاستفاده کنندگان و سوداگران زمین 
معضلاتی است که باید برای رفع آن ها جهت صیانت از بیت المال در حوزه اراضی، 

اقدامات و تدابیر لازم و عاجل صورت گیرد.
شورای  جلسه  جمع بندی  و  اجرایی  کار  دستور  ادامه  در  قضا  دستگاه  رئیس 
عالی حفظ حقوق بیت المال را جهت تصویب اعضا قرائت کرد و گفت: از امروز با 

جدیت بیشتر از قبل چنانچه مسئولی چه در دستگاه قضا و چه در قوه مجریه در 
انجام وظایف و تکالیف خود نسبت به صیانت از بیت المال در حوزه زمین کوتاهی و 
قصور کرد تحت تعقیب قرار گیرد و برای تشخیص وقوع تخلف یا جرم در این رابطه، 

کارگروهی ایجاد شود.
رئیس عدلیه تصریح کرد: دستگاه های مربوطه به ویژه دستگاه های دولتی باید در 
تکمیل طرح کاداستر به قوه قضاییه کمک کنند و چنانچه در پیشبرد این امر دارای 
مضایق و مشکلات بودجه ای هستند، موضوع را انتقال دهند تا موضوع هر چه زودتر 

مرتفع شود.
محسنی اژه ای با اشاره به وجود برخی احکام قضایی قطعی در خصوص رفع 
تصرفات از اراضی که به دلایلی طی سال های گذشته ازجمله تبعات اجتماعی، 
قابلیت اجرایی پیدا نکردند، گفت: در مورد اجرای احکام قطعی قضایی ناظر بر 
رفع تصرفات از اراضی، وزارت کشور و شوراهای تأمین استانی مسئولیت یابند و 
دادستان های سراسر کشور در این رابطه طبق نظر وزارت کشور و شوراهای تأمین 

استانی عمل کنند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به اختلافاتی که بعضاً میان دستگاه های دولتی در 
خصوص تعیین حریم ها و پیشبرد پروژه های مرتبط با اراضی وجود دارد، گفت: بعضاً 
مشاهده می شود که پروژه ای پس از تصویب در دولت و تخصیص بودجه برای آن از 
ناحیه مجلس، با شکایت محیط زیست به دادستانی برای توقف اجرای پروژه مواجه 
می شود؛ در این زمینه ضروری است دستگاه های اجرایی مختلف در وهله نخست 
اختلافات را میان خود حل وفصل کنند و چنانچه به هر دلیلی امکان رفع اختلافات 
وجود نداشت، موضوع را به دستگاه قضایی منتقل کنند تا قوه قضاییه نیز برای رفع 

این اختلافات اقدامات مقتضی را انجام دهد.
وی بیان کرد: دبیرخانه شورای عالی حفظ حقوق بیت المال به تناسب موضوعات 
مرتبط با منابع آبی و اراضی، کارگروه های موردی و تخصصی ایجاد کند تا در جلسه 

بعدی مواردی که نیاز به قانون یا سازوکارهای اجرایی دارد به تصویب برسد.
تهدید سلامت مردم و آسیب های جبران ناپذیر زیست محیطی و تحمیل سایر 
خسارت هایی که به واسطه ساخت وسازها در بستر و حریم رودخانه ها، به جامعه 
تحمیل می شود، از دیگر موضوعات مورداشاره محسنی اژه ای در جریان جلسه 

شورای عالی حفظ حقوق بیت المال بود.
وی در همین راستا تصریح کرد: در استان البرز بعضاً در حاشیه و بستر رودهایی 
افراد عادی  از سوی  تهرانی محسوب می شوند،  منابع آب شرب شهروندان  که 
و دستگاه های حکومتی و دولتی بناها و مستحدثاتی نظیر مراکز تفریحی، ویلا 
جهات  به  به ویژه  گوناگون  جنبه های  از  امر  این  است؛  ساخته شده  رستوران  و 
زیست محیطی و سلامت شهروندان واجد آسیب ها و خسارات جدی است و لازم 

است سازمان محیط زیست در این رابطه، نظر کارشناسی خود را ارائه دهد.
بر ضرورت اصلاح  بیت المال،  ادامه جلسه شورای عالی حفظ حقوق  در  وی 
شیوه های مدیریتی در حوزه منابع آبی و اراضی تاکید کرد و گفت: در حوزه منابع 
آبی و اراضی چنانچه اقدام فوری و عاجلی در راستای اصلاح مدیریت مصرف، 
بهره برداری، توزیع و سایر جهات، صورت نگیرد، در آینده ای نچندان دور، کشور 
و  زمین  فرونشست  آن  از  نمونه  که یک  متعددی خواهد شد  آسیب های  درگیر 

غیرقابل سکونت بودن مناطق است.
رئیس دستگاه قضا بابیان اینکه برای اصلاح شیوه ها و رویکردهای مدیریتی 
در حوزه منابع آبی و اراضی، زمان را ازدست داده ایم، گفت: با توجه به نیازهایی 
که به واسطه افزایش جمعیت در بخش هایی نظیر تامین آب شرب، آب و زمین 
کشاورزی، جانمایی واحدهای مسکونی، تفرجگاه ها و ... ایجاد می شود و همچنین 
با عنایت به مقتضیات توسعه ای و صنعتی کشور، به نظر می رسد که در حوزه مدیریت 
منابع آبی و اراضی با یک عقب ماندگی مواجه هستیم که باید هر چه زودتر جبران 

مافات کنیم.

رئیس قوه قضائیه در جلسه شورای عالی حفظ حقوق بیت المال:

مسئولیکهدرصیانتازبیتالمالکوتاهیکندتحتتعقیبقرارمیگیرد

وزیر کشور گفت: حضور دانش آموزان در مدارس با 
توجه به مصوبه ستاد ملی کرونا الزامی است و همه دانش 

آموزان باید به مدرسه بروند. 
نشست  حاشیه  در  شنبه  سه  روز  وحیدی  احمد 
شوراهای آموزش و پرورش استانی و شهرستانها در جمع 
خبرنگاران با تاکید بر اهمیت مدارس و آموزش اظهار 
کرد: در ستاد ملی مقابله با کرونا اقدامات انجام شده 
در دنیا درباره این موضوع ارزیابی و مشخص شد که دنیا 
شدیدترین شرایط، آموزش و پرورش را تعطیل نکرد تا 

دچار ضعف آموزشی نشود.
با  ملی  ستاد  در  مکررا  موضوع  این  داد:   ادامه  وی 
ارزیابی بین المللی تاکید و نهایتا تصمیم گیری شد 
مدارس باز شود و دانش آموزان در مدارس حضور یابد و 

این مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا است.
هم  پرورش  آموزش  وزیر  اینکه  بیان  با  کشور  وزیر 
بازگشایی مدارس را تایید کرده است،  افزود: استانداران 
داشته  آموزشی  نشاط  مدارس  در  تا  می کنند  کمک 

باشیم.  
در  حضور  نبودن  یا  بودن  اجباری  درباره  وحیدی 
مدارس و نگرانی والدین از حضور فرزندانشان در مدارس 
گفت: آماری از ابتلا به کرونا به خاطر حضور در کلاس 
درس نداریم و این یعنی مشکلی در این حوزه وجود 

ندارد و اولیا نگران نباشند.
بررسی  را  ابعاد  بهداشت همه  وزارت  داد:  ادامه  وی 
می کند و چون از حیث واکسیناسیون در جایگاه خوبی 
قرار داریم و مدیریت هوشمند هم اعمال می شود، لازم 
است دانش آموزان با رعایت پروتکل های بهداشتی در 

کلاس درس حضور یابند.
 وزیر کشور خاطرنشان کرد: هر گاه وضعیت تغییر 
آمد،  پیش  موردی  اگر  و  کنترل  بهداشت  وزارت  کرد، 

اقدام می کند.
دیگر  مدارس  به  رفتن  براینکه  تاکید  با  کشور  وزیر 
باید سر کلاس  آموزان  و همه دانش  نیست  اختیاری 
درس حضور داشته باشند، گفت:  اگر در شهر یا مدارس 
و  تصمیم گیری می شود  افتاد  اتفاق خاصی  خاصی، 
شاید به برخی مدارس اعلام شود که دانش آموزان سه 

روز در هفته حضوری کلاس داشته باشند.  
دانش  خدمت  در  باید  پرورش  و  آموزش  شوراهای   

آموزان باشد
وزیر کشور در این همایش افزود: آموزش و پرورش رکن 
رکین جامعه است و شوراهای آموزش و پرورش باید در 
خدمت دانش آموزان باشند تا زمینه تربیت و رشد جوانان 

و نوجوانان ما در مدارس ایجاد شود.
 سردار احمد وحیدی افزود: الگوی توسعه و رشد در 
کشور ما سرمایه انسانی است، سرمایه ای که هم می 

تواند مولد و هم خودمحصولی برای توسعه باشد.
وزیر کشور گفت: مسیر با الگوی پیشرفت جامعه از 
مسیر توسعه انسانی می گذرد و بعد از نهاد خانواده ، 
آموزش و پرورش متولی توسعه سرمایه انسانی است زیرا 
که در این وزارتخانه انسان تربیت می شود انسانی که می 

تواند سبب پیشرفت، توسعه و امنیت جامعه شود.
وی تاکید کرد: اگر آموزش و پرورش بتواند انسان های 
خلاق و نوآور و بااخلاق تربیت کند ما شاهد رشد در همه 

زمینه ها در کشور خواهیم بود.

و  آموزش  وزیر کشور گفت: دشمن درصدد تخریب 
پرورش و خدشه دار کردن تربیت جوانان کشور است و 
بسیاری از آسیب های اجتماعی که در جامعه رخ می 

دهد در آن اثر انگشت دشمن را می بینیم.
سردار وحیدی با اشاره به این که دانش آموزان ما در 
خط مقدم مبارزه با دشمن هستند، افزود: اگر به آسیب 
های اجتماعی جوانان رسیدگی نشود دشمن کم کم بر 
اندیشه جوانان ما غلبه می کند و آنها را از مسیر واقعی 

پیشرفت باز می دارد.
وی تصری کرد: آموزش و پرورش رکن رکین جامعه 
خدمت  در  باید  پرورش  و  آموزش  شوراهای  و  است 
آموزش و پرورش باشند تا زمینه تربیت و رشد جوانان و 

نوجوانان ما در مدارس ایجاد شود.
وزیر کشور از همه استانداران و فرمانداران سراسر کشور 
خواست به موضوع تربیت دانش آموزان در مدارس توجه 

ویژه ای داشته باشند.
کشور  وزارت  ظرفیت  همه  گفت:  وحیدی  سردار 
در خدمت آموزش و پروش است تا جوانان بتوانند با 
نظام  و  انقلاب  خدمت  در  جانبه  همه  های  پیشرفت 

باشند.
وی افزود: باید راه ورود طلاب و روحانیان را به مدارس 
باز کرد تا ما شاهد رشد تربیتی و فرهنگی دانش آموزان 

همراه با رشد آموزشی آنها باشیم.
وزیر کشور تصریح کرد: آموزش مدارس ما در دوران 
با  باید  و  شد  شدید  فرسودگی  و  ضعف  دچار  کرونا 
حضوری شدن مدارس و کلاس های درس ضعف های 

آموزشی دانش آموزان دوباره جبران شود.

وزیر کشور:
همه دانش آموزان باید سر کلاس درس حضور داشته باشند

رئیس پلیس راهور ناجا:

 با قیمت خودرو خارجی، خودرو ناایمن به مردم ندهید 
رئیس پلیس راهور ناجا گفت : خودروسازان نباید قیمت خودروی خارجی از 

مردم دریافت کنند، اما خودروی ناایمن و غیر استاندارد دست مردم بدهند.
سردار »سید کمال هادیانفر«  روز سه شنبه در حاشیه حضور در مرکز 197 و 
ارتباط مستقیم با شهروندان در جمع خبرنگاران گفت: بر اساس تدبیر فرمانده 
انتظامی امروز به همراه شماری از معاونان و روسای پلیس راهنمایی و رانندگی در 
مرکز 197 حاضر شدیم و در جریان مشکلات، انتقاد ها و پیشنهاد های 200 نفر 

از شهروندان قرار گرفتیم.
رئیس پلیس راهور ناجا تصریح کرد: همزمان با این جلسه، روسای پلیس راه و 
راهور استان ها نیز ارتباط مستقیم با مردم را به شکل تلفنی و آنلاین برگزار کردند.

وی با بیان اینکه شماری از مردم در تماس امروز از مواضع پلیس در برابر ایمنی 
از  برخی  کرد:  تصریح  کردند،  قدردانی  داخل  ساخت  خودرو های  کیفیت  و 
مردم ابهام هایی درباره جرائم کرونایی و همچنین موضوع های دیگر حوزه راهور 

داشتند که رسیدگی شد.
سردار هادیانفر در در واکنش به اظهارات مطرح شده از سوی خودروسازان 
در خصوص تصادف بهبهان اظهار داشت: توصیه من به خودروسازان، انجمن 
خودروسازان و ... این است که به جای فرافکنی و انحراف افکار عمومی به دنبال 
اصلاح کیفیت خودرو ها باشند، این طور نباشد که قیمت خودروی خارجی را 
از مردم دریافت کنند، اما خودروی ناایمن و غیر استاندارد دست مردم بدهند؛ 
خودروی ما باید طوری باشد که اگر خدایی نکرده حادثه ای رخ داد، ایمنی آن به 

قدری باشد که جلوی آسیب بیشتر به راننده و سرنشین گرفته شود.
۵2 درصد از خدمات پلیس مربوط به حوزه راهنمایی و رانندگی است

ردارهادیان فر خاطرنشان کرد: گزارشی از حادثه تصادف بهبهان با تعیین سهم 
دستگاه ها تهیه و به مراجع قضایی داده شده است.

رئیس پلیس راهور انتظامی با بیان اینکه بیش از ۵2 درصد از خدمات پلیس در 
کل کشور مربوط به حوزه راهنمایی و رانندگی است، اعلام کرد: با توجه به این 
حجم از خدمات خوشبختانه رضایتمندی مردم از پلیس راهور مطلوب است و 
ما همچنان تلاش می کنیم با توسعه سیستم ها و سامانه های هوشمند و خدمات 

غیر حضوری افراد، سطح خدمات و رضایت مندی شهروندان را افزایش دهیم.
رئیس پلیس راهور ناجا به نزدیک شدن به پایان مهلت بخشودگی دوبرابری 
جرائم راهنمایی و رانندگی اشاره و بیان کرد: تمام جرائم رانندگی ثبت شده تا 
پایان سال 1399 که مشمول جریمه دوبرابری شده اند، تا پایان دی ماه فرصت 
پرداخت دارند؛ البته پیگیری هایی از سوی فرمانده کل انتظامی با مجلس انجام 
شده است که بتوان مهلت پرداخت این جرائم را تمدید کرد، اما در حال حاضر 
مهلت پرداخت تا پایان دی ماه است و اگر راننده ای تا این تاریخ مبلغ جریمه را 

پرداخت نکند باید مبلغ جریمه را با همان جریمه دیرکرد دوبرابری پرداخت کند.
وی افزود: در مورد حذف جرائم کرونایی قبلا اعلام کردیم که ممکن است 
افرادی احکامی را از فرمانداری ها گرفته باشند، اما این احکام از سوی استانداری 
یا فرمانداری به پلیس ابلاغ نشده باشد یا در مواردی پرستاران و کادر درمان، 
عمل  وقت  دارای  افراد  و  بیماران  خبرنگاران،  قضایی،  احکام  دارای  افرادی 
جراحی، افرادی که محل کار و ماموریتشان در طرح باشد، افرادی که آدرسشان 
تغییر کرده و ... جریمه شده باشند که این افراد می توانند مشمول حذف این 

جرائم شوند.
وی گفت: این افراد با مراجعه به دفاتر پلیس + 10، مراجعه به هیات های 
رسیدگی ماده ۵ و مراجعه به پلیس راهنمایی و رانندگی استان ها در سراسر کشور 
می توانند با ارائه مدارک و مستندات برای حذف جرایم کرونایی اقدام کنند که این 

موضوع محدودیت زمانی ندارد.
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نکاتی برای وزن کردن اصولی مرکبات؛ مفید برای درمان سرماخوردگی
مرکبات به علت داشتن ویتامین C برای درمان سرماخوردگی بسیار مفیدند.

میوه برای سرما خوردگی بسیار مناسب است. حتما این جمله را بار ها شنیده 
اید. اما شاید خواص میوه هایی را که برای درمان سرما خوردگی مناسب است، 
ندانید و یا شاید حتی اطلاع نداشته باشید که چه میوه هایی برای شما در زمان 
سرما خوردگی مناسب می باشد. در این نوشتار قصد داریم تا برای شما از چند 
میوه که برای سرما خوردگی بسیار مفید هستند نام برده؛ و خواص آن ها را نیز 

بگوییم پس با ما همراه باشید.
با شروع فصل سرما معمولا افراد زیادی به بیماری سرما خوردگی دچار می شوند. 
این موضوع به علت تغییر آب و هوا یعنی سرد شدن هوا است. البته نگران نباشید 
چرا که میوه هایی که در این فصل در خانه های شما معمولا یافت می شوند. برای 

درمان سرما خوردگی و همچنین جلوگیری از سرما خوردگی مفید هستند.
پیشنهاد می کنیم در برنامه غذایی خود از این میوه ها حتما استفاده کنید و در 
روز چند سهمیه از میان وعده هایتان را به خوردن میوه اختصاص دهید. بزرگترین 
گروه میوه هایی که بسیار مفید هستند برای درمان این بیماری مرکبات است. زیرا 
که ویتامین C موجود در آن ها می تواند به درمان آن کمک کند. مرکبات برای سرما 

خوردگی تاثیر معجزه آسایی دارند.
تاثیر مرکبات در درمان سرما خوردگی

لیمو شیرین
لیمو شیرین دارای منبع زیادی از ویتامین C می باشد. شما می توانید روزانه 
آب پرتقال و لیمو را با هم بگیرید و به صورت آب میوه میل کنید؛ و یا می توانید به 

صورت میوه بخورید.
همچنین کسانی که نگران اضافه وزن خود هستند از بابت خوردن لیمو شیرین 

اصلا نگران نباشند. چرا که قند و کالری بسیار کمی دارد.
 پرتقال

در بین گروه مرکبات پرتقال دارای بیشترین مقدار ویتامین C می باشد. ویتامین 
C باعث تقویت سیستم دفاعی بدن در مقابل بیماری ها می شود. 

با خوردن تنها یک پرتقال در روز می توانید مقدار ویتامین C مورد نیاز بدنتان را 
دریافت کنید. در یک پرتقال به طور متوسط دارای ۵4 میلی گرم ویتامین C است. 

نارنگی
خاصیت نارنگی برای سرما خوردگی به قدری بالا است که از آن به نام معجزه 
گر یاد می شود. شاید باور نکنید، اما همین نارنگی کوچک می تواند باعث کاهش 
دوره  بیماری شود. همچنین می توانید با خوردن یک نارنگی در روز از مبتلا شدن 
به سرما خوردگی و یا آنفولانزا پیشگیری کنید. نارنگی برای کاهش تب و عفونت نیز 
بسیار موثر است. به دلیل آنکه نارنگی خلط آور است در زمان سرفه کردن می توانید 

از آن استفاده کنید.
 ویتامین های B2, A ,B1 و C به وفور در این میوه وجود دارد. به همین دلیل 
است که نارنگی را معجزه گر سرما خوردگی می دانند. پیشنهاد می کنیم به عنوان 
خوراکی زنگ تفریح برای فرندانتان از نارنگی استفاده کنید. پوست کندن آن 

راحت است و کودکان بسیاری این میوه را دوست دارند. 
نارنج

نارنج ضد سرما خوردگی است. بسیاری از افراد از نارنج برای درست کردن غذا و 
یا مزه دار کردن سس استفاده می کنند. در حالی که شما می توانید آن را به صورت 

خالی و بدون غذا میل کنید.

فاکتورهای زیادی در نفخ شکم نقش دارند، مانند هورمون ها، ژنتیک، تغذیه 
و غیره. بدین ترتیب همیشه هم غذا عامل اصلی نفخ نیست؛ بنابراین شما 
می توانید با تغییراتی کوچک تفاوت های بزرگی ایجاد کنید. به هرحال هدف 
نهایی، کمک به سلامت عمومی است و راه های ساده ای برای کاستن از نفخ و 

کمک به سلامت در بلندمدت وجود دارد.
ساده ترین نقطه برای شروع، کم کم افزایش دادن فیبر غذایی است. اگر 
ناگهان فیبر غذایتان را زیاد کنید اثر معکوس خواهد داشت؛ مثلًا سعی کنید 
میوه و سبزی و حبوبات و غلات کامل بیشتری وارد رژیم غذایی تان کنید، 
غلات صبحانه از نوع پُرفیبر انتخاب کنید، برای میان وعده میوه و سبزیجاتی 
مانند هویج و سیب بخورید، به اسموتی هایتان دانه چیا، توت و تمشک منجمد 

اضافه کنید.
برای کاهش نفخ در کوتاه مدت، مصرف نمک را کاهش دهید و حبوبات و 
سبزی های کلمی مانند بروکلی کمتر مصرف کنید. هرچند این مواد غذایی 
بسیار ارزشمندند؛ اما به دلیل فیبر فراوانی که دارند می توانند ایجاد نفخ کنند. 

زودتر بخوابید
را  شبانه تان  ریزه خوری های  جلوی  نه تنها  خوابیدن  زودتر  کمی  شب ها 
می گیرد بلکه باعث می شود دچار کمبود خواب نشوید. کمبود خواب شب 
می تواند سوخت وساز بدن را کُند کرده و منجر به افزایش کورتیزول شده و بدن 
را تشویق به انباشت چربی کند. اگر می خواهید کالری سوزی تان را بیشتر کنید 
و سطح کورتیزول بدنتان را متعادل نگه دارید باید شب ها هفت تا هشت ساعت 

بخوابید.
وعده های غذایی تان را حذف نکنید

یک نکتهٔ دیگر برای تقویت متابولیسم: هر سه تا چهار ساعت غذا بخورید 

و از خوردن صبحانه فرار نکنید. تحقیقات نشان می دهد افرادی که صبحانه 
نمی خورند، طی روز بیشتر دچار افت قند خون و گرسنگی می شوند.

برای میان وعده هایتان نیز پروتئین و کربوهیدرات های پیچیده در نظر بگیرید 
تا بیشتر احساس سیری کنید و بدنتان به طور پیوسته کالری بسوزاند.

بیشتر آب بنوشید
کم آب شدن بدن می تواند باعث شود بدن به احتباس آب تمایل پیدا کند و 
در اطراف شکمتان سایز اضافه کنید. غذاها و میوه های آبدار بیشتر بخورید. 
سعی کنید سالاد و سبزیجات همراه غذایتان را بیشتر کنید و خیار و کرفس و 

کاهو بیشتر بخورید.
قهوه بنوشید

این هم یک مزیت دیگر کافئین. کافئین قهوه می تواند نفخ را کاهش دهد؛ 
زیرا یک ادرارآور طبیعی است و به بدن کمک می کند از مایعات اضافی خلاص 
شود. ضمناً قهوه در بیشتر افراد به کارکردن شکم کمک می کند و از این راه نیز 

نفخ را تسکین می دهد.
برای میان وعده انواع مغز بخورید

تحقیقات نشان داده خوردن انواع مغزها با کمتر بودن سایز دور کمر مرتبط 
است. مغزها سرشار از چربی های تک غیراشباع هستند و همین باعث می شود 
سیرکنندهٔ خوبی باشند. حتماً مغزها را بدون نمک اضافی بخورید تا به دلیل 

سدیم زیاد پُف نکنید و یادتان نرود برای هر وعده یک مشت مغز کافی است.
وضعیت بدنی تان را اصلاح کنید

پشتتان را صاف کنید تا فوراً اثر آن را ببینید. وقتی بدنتان وضعیت درستی 
دارد، به طور اتوماتیک عضلات شکمتان درگیر می شود. اگر لازم است مدام 
به شما یادآوری شود که صاف بنشینید، یادداشت های کوچکی اطرافتان 

بگذارید.
دستشویی رفتن را به تأخیر نیندازید

بیشتر افراد دوست ندارند در این مورد حرف بزنند؛ اما شما واقعاً باید هر روز 
برای دستشویی رفتن و اجابت مزاجتان وقت بگذارید. اگر این کار را نکنید و 
مثلًا به بهانهٔ عجله داشتن، دستشویی رفتن را به تأخیر بیندازید، به مغزتان یاد 
می دهید سیگنال های بدنتان را نادیده بگیرد و در نتیجه زمینه برای نفخ ناشی 

از یبوست فراهم می شود.
در صبحانه تان شیر هم بگنجانید

می توانید همراه صبحانه تان شیر با کمی دارچین و گلاب بخورید. رژیم های 
غذایی سرشار از کلسیم به وزن سالم تر بدن کمک می کنند. ضمناً مواد معدنی 
موجود در لبنیات )پتاسیم و کلسیم و منیزیم( می توانند سدیم اضافی بدن را 

دفع کنند.
آهسته تر غذا بخورید

باعجله غذا خوردن یکی از بدترین عادت هاست. شما باید هر لقمه را پیش 
از قورت دادن حداقل ده بار بجوید، در غیر این صورت بدن باید بیش از حد 
تلاش کند تا غذای داخل معده و روده ها را تجزیه کند و همین می تواند موجب 
نفخ و بدهضمی شود. ضمناً وقتی تندتند غذا می خورید، بیشتر احتمال دارد 

هوا ببلعید.
بیشتر پروبیوتیک بخورید

پروبیوتیک ها باکتری های مفیدی هستند که به سیستم گوارش در تجزیهٔ 
غذا کمک می کنند و جلوی مشکلات گوارشی را که می توانند باعث نفخ شوند 
می گیرند. برای اینکه به میکروبیوم روده تان کمک کنید تا بهترین عملکرد را 
داشته باشد، غذاهای پروبیوتیک دار مانند ماست، کفیر، کیمچی، میسو و 

ساورکرات بیشتر بخورید.
پریبیوتیک ها را فراموش نکنید

پریبیوتیک ها نوعی فیبر هستند که در سیستم گوارش هضم نمی شوند. این 
فیبرها به رشد باکتری های مفید روده کمک کرده و محیطی سالم به وجود 
می آورند تا کمتر دچار نفخ شوید. می توانید پریبیوتیک ها را در سبزیجات، 

میوه ها، لوبیا، دانه ها و غلات صددرصد کامل یا سبوس دار پیدا کنید.
آدامس نجوید

آدامس جویدن وادارتان می کند هوا ببلعید و نفخ کنید. اگر می خواهید 
دهانتان خوشبو شود، چند برگ نعنا بجوید.

استراحت کنید
وقتی خسته اید بدنتان تولید استروئیدها و هورمون های استرس را افزایش 
می دهد و این مسئله تأثیر منفی بر سیستم گوارشتان می گذارد و منجر به 
یبوست می شود. استرس نیز تولید کورتیزول را افزایش می دهد که هورمون 
»جنگ یا گریز« بوده و چربی های اضافی را مستقیماً به میان تنه می فرستد تا 
از اندام های مهمتان محافظت کند. برای کاهش استرس، روزی بیست دقیقه 

ریلکس کنید!
پیاده روی کنید

حتی اگر نمی توانید باشگاه بروید و ورزش کنید، سعی کنید روزانه 30 دقیقه 
پیاده روی کنید. پیاده روی فعالیت ساده ای است که متابولیسم را بالا می  برد و 

به چربی سوزی کمک می کند.
زنجبیل مصرف کنید

زنجبیل نه تنها خواص آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی دارد بلکه یک ادرارآور 
طبیعی نیز هست. زنجبیل می تواند با کمک به عبور غذا از روده، گوارش را 
بهبود داده و نفخ را کاهش دهد. زنجبیل یک راه فوری و معروف و مؤثر برای 

کاهش نفخ است.

توصیه های ضدنفخ!

واقعیت های شگفت انگیز درباره شکلاتچند راه ساده برای ازبین بردن نفخ

پژوهش ها نشان داده است که شکلات تلخ دارای مقادیر قابل توجهی از »آنتی 
اکسیدان ها« است که این موضوع شکلات را به عنوان عضوی مهم و حیاتی برای 

برنامه های غذایی انسان تبدیل کرده است.
شکلات واقعا مزه دلچسب و دلپذیری دارد و به تنهایی و یا حتی در ترکیب با بقیه 

غذا ها و دیگر دسر ها نیز از لطف آن نمی کاهد.  
شکلات از فرآوری دانه های کاکائو درست می شود. یک شکلات "70 درصد" 

انتخاب خوبی است، زیرا شامل 70 درصد دانه کاکائو و 30 درصد شکر است.
با افزایش تحقیقات و مطالعات، مشخص شده که شکلات تلخ دارای مقادیر قابل 
توجهی از »آنتی اکسیدان ها« است که همین امر سبب شده تا شکلات را به عنوان 
یک عضو مهم و حیاتی برای برنامه های غذایی انسان تبدیل کند. همچنین در این 
تحقیقات مشخص شده است که شکلات تلخ دارای مقادیری از »فلاونوئید ها« 
است که از آنتی اکسیدان های قوی به شمار می رود و می تواند از بدن انسان 

درمقابل بسیاری از بیماری ها محافظت کند.
چند واقعیت درباره شکلات

• شکلات حاوی مقادیر اندکی از کافئین در مقایسه با کافی ها و چایی است.
از  از بروز بسیاری  به عنوان یک مسکن طبیعی می تواند  • خوردن شکلات 

درد های طبیعی در قسمت های مختلف بدن جلوگیری کند.
• فقط یک تکه کوچک از شکلات می تواند انرژی لازم برای دویدن مسافت حدود 

160 متر را برای شما تامین کند.
• مواد مغذی موجود در شکلات می تواند به رشد باکتری های مفید در بدن 

کمک کند.
• شکلات به دلیل داشتن ترکیب فلاونوئیدی فراوان می تواند به عنوان یک 
ضدآفتاب طبیعی از پوست شما درمقابل نور خورشید و سوختگی محافظت کند.

• رایحه شکلات باعث افزایش امواج مغز می شود که یک آرامش خاطری را به 
همراه خواهد داشت.

• خوردن شکلات همچنین باعث ترشح بیشتر »اندورفین« شده که این هورمون 
مسئول ایجاد حس خوشایند و رضایت با افزایش سطح »سروتونین« در انسان 

است.
• خوردن شکلات باعث تقویت حافظه و همچنین افزایش قدرت تمرکز می شود 
و این خاصیت آن نیز به خاطر وجود فلاونوئید ها بوده که با افزایش میزان جریان 

خون در بدن، گردش خون در مغز را برای دو ساعت بعد از خوردن آن بالا می برد.
خ شکلات خستگی و کوفتگی را کاهش داده و فعالیت های فیزیکی را بهبود 

می بخشد.
• میزان امید و علاقه به زندگی در افرادی که بطور منظم شکلات تلخ مصرف 
می کنند، به واسطه وجود میزان بالای آنتی اکسیدان در آن بسیار بالا و خوشایند 

است.
• در یک تحقیق به چاپ رسیده در یک مقاله روانشناسی و رفتارشناسی، عنوان 
شده است که؛ مصرف شکلات تلخ می تواند قدرت بینایی افراد در نور کم را نیز 

افزایش دهد.
• به لطف آنتی اکسیدان های موجود در شکلات تلخ، برای قلب نیز بسیار مفید 

است.
• خوردن شکلات تلخ به جلوگیری از انسداد شریان های خونی و همچنین 

افزایش جریان خون در بدن کمک می کند.
• به علاوه شکلات تلخ از ایجاد پلاک های خونی در دیواره ی شریان های خون 

نیز جلوگیری می کند.
• شکلات تلخ، به لطف میزان بالای آنتی اکسیدان های موجودش می تواند به 

کاهش وزن و همچنین میزان رضایتمندی کمک قابل توجهی کند.
• خوردن شکلات در دوره حاملگی نیز از ایجاد استرس جلوگیری می کند و 

حالات روحی را تقویت و بهبود می بخشد.
• شکلات از ایجاد چین و چروک در پوست جلوگیری می کند

• همچنان این باور نیز وجود دارد که شکلات می تواند از سرفه نیز جلوگیری کند.
• آنتی اکسیدان های شکلات شما را جوان نگه خواهد داشت.  

• تحقیقات اخیر نشان داده زنانی که درطول هفته حداقل 20 اونس شکلات 
تلخ مصرف کنند، خطر حملات فلبی در آنان به میزان 20 % کاهش پیدا خواهد 

کرد.
• کاکائو حاوی اسید اولئیک نیز است، گونه ای از اسید های چرب که می تواند 

میزان سطح کلسترول های مفید در بدن را افزایش دهد.
چند نکته برای خوردن شکلات

افرادی که از دیابت و یا چاقی و اضافه وزن رنج می برند، قبل از شروع به مصرف 
شکلات در غذای روزانه خود، حتما باید با پزشک مشورت کنند.

در زمان خرید شکلات، حتما شکلات هایی با دارا بودن حداقل 6۵ % کاکائو را 
تهیه نمایید.

معاون بهداشت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی :

فرهنگسازی برای مصرف صحیح
 آنتی بیوتیک ها ضروری است

معاون بهداشت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه برای مهار 
مقاومت میکروبی باید قدم های اساسی برداریم، بر ضرورت فرهنگسازی در 

جامعه برای مصرف صحیح آنتی بیوتیک ها تاکید کرد.
کمال حیدری با بیان این مطلب خاطر نشان کرد: مردم اکنون به راحتی می 
توانند از داروخانه ها آنتی بیوتیک ها را تهیه کنند که این روند نیازمند اصلاح است.
وی افزود: مدارس نیز جایگاه های خوبی برای آشنایی دانش آموزان با مضرّات 

برخی داروها هستند و در این راه از آموزش و پرورش نیز می توان کمک گرفت.
معاون بهداشت وزیر بهداشت تصریح کرد: برای مهار بهتر مقاومت میکروبی 
نیازمند همکاری و برنامه ریزی های سازمان غذا و دارو نیز هستیم، زیرا متاسفانه 

گاهی استفاده بی رویه از آنتی بیوتیک ها در محصولات غذایی را هم شاهدیم.
وی با اشاره به تاثیر اصلاح نظام جمع آوری اطلاعات و فرآیندها در جلوگیری 
از مقاومت میکروبی گفت: اگر توفیق پیدا کردیم برنامه پزشک خانواده را اجرایی 

کنیم این برنامه نیز در جلوگیری از رشد مقاومت میکروبی بسیار موثر خواهد بود.
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به مناسبت سالروز میلاد حضرت فاطمه زهرا)س( ؛

جشنواره ملی »مادرم« در قم 
برگزار می شود 

جشنواره ملی »مادرم« به مناسبت سالروز میلاد حضرت فاطمه زهرا)س( در 
سه بخش پویش دست بوس، جشن خانگی و مسابقه کتابخوانی از 27 دی ماه 

تا 7 بهمن ماه با استفاده از بستر فضای مجازی برگزار می شود.  
حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی اظهار کرد: اداره خانواده حرم 
مطهر بانوی کرامت در ایام سالروز میلاد حضرت زهرا سلام الله علیها و روز زن 

جشنواره ملی مادرم را در بستر فضای مجازی برگزار می کند.
وی اضافه کرد: این جشنواره از 27 دی ماه تا 7 بهمن ماه در سه بخش 
پویش دست بوس، برگزاری جشن خانگی و مسابقه کتابخانی در سه بخش 
عمومی، کودک و نوجوان برگزار و به برگزیدگان جوایزی از جمله پلاک طلای 

یا زهرا و بسته های فرهنگی فاطمی و رضوی اهدا می شود.
معاون فرهنگی حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( با بیان اینکه تکریم مادران 
به عنوان یک موضوع مهم در روایات دینی مورد تاکید قرار گرفته است، عنوان 
کرد: در پویش »دست بوس« علاقه مندان می توانند با ارسال عکس، فیلم و 
یا گزارشی از خدمت به مادران خود و یا بوسیدن دست مادران به شبکه ملی 
خانواده فاطمی به نشانی www.fatemi.amfm.ir تا 7 بهمن ماه در این 

جشنواره شرکت کنند.
وی ادامه داد: در بخش »جشن خانگی« نیز علاقه مندان می توانند با 
برگزاری جشن میلاد حضرت زهرا سلام الله علیها در خانه و ارسال تصاویر آن 

در سایت شبکه ملی خانواده فاطمی در این جشنواره شرکت کنند.
احمدی با اشاره به اینکه برگزاری محافل مذهبی در منازل موجب ارتقای 
معنویت خانواده ها می شود، افزود: افرادی که می خواهند مجلس جشن در 
خانه ها داشته باشند می توانند با مراجعه به سایت شبکه ملی خانواده فاطمی 
رایگان  به صورت  مولودی خوان  و  اعزام سخنران  از  مربوطه  فرم  تکمیل  و 

بهره مند شوند.
وی تصریح کرد: در بخش »مسابقه کتابخوانی« نیز علاقه مندان باید با 
www.fatemi.amfm. مراجعه به سایت شبکه ملی خانواده فاطمی به نشانی

ir در بخش  عمومی از کتاب »محبوبه عرش«، بخش نوجوان از کتاب »یک 
رهبر به تمام معنا« و بخش کودک از کتاب »فاطمه و فاطمه« در این مسابقه 

شرکت کنند.
 

معاون وظیفه عمومی انتظامی استان قم خبرداد

جزییات فراخوان اعزام مشمولان
 خدمت سربازی 

خدمت  به  اعزام  فراخوان  از  قم  استان  انتظامی  عمومی  وظیفه  معاون 
مشمولان عادی، دیپلم، فوق دیپلم ، لیسانس ،فوق لیسانس و دکتری در 

بهمن ماه 1400 خبر داد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی پلیس، ولی ترابی اظهار کرد: همه مشمولان 
غایب و غیر غایب استان در مقاطع عادی، دیپلم، فوق دیپلم ،لیسانس،فوق 
لیسانس و دکتری که برگ آماده به خدمت به تاریخ یکم و دوم بهمن ماه 
روز شنبه مورخه دوم  بایست راس ساعت 7 صبح  اند ،می  دریافت کرده 
بهمن ماه به معاونت وظیفه عمومی استان فرماندهی انتظامی استان قم به 
آدرس) حدفاصل عوارضی قم کاشان- و عوارضی قم تهران بعد از اداره راه و 
شهرسازی، معاونت وظیفه عمومی ( حضور یابند تا به خدمت دوره ضرورت 
اعزام شوند. وی افزود: افرادی که به هر دلیل تا کنون موفق به دریافت برگ 
معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش نیروهای مسلح نشده اند ،می توانند 
به نزدیکترین دفاتر خدمات الکترونیک )پلیس+10( مراجعه و پس از دریافت 

برگ مذکور ،بر اساس اطلاعات مندرج در آن اقدام کنند.
انتظامی استان قم تصریح کرد: اعزام مشمولان  معاون وظیفه عمومی 
در تاریخ های مذکور،براساس طرح فاصله گذاری و انجام کلیه تمهیدات 
بهداشتی و غربالگری در بدو ورود مشمولان به وظیفه عمومی استان و مراکز 
آموزش انجام می شود و در صورت مشاهده مشمول دارای علائم و مشکوک 

به بیماری از اعزام وی خودداری می شود.
وی ادامه داد: عدم حضور به موقع در زمان و محل های تعیین شده، غیبت 
محسوب شده و برابر ماده ۵8 قانون خدمت وظیفه عمومی، محرومیت های 

اجتماعی را برای آنان در برخواهد داشت.
ترابی گفت: تمامی مشمولان می بایست اوراق مربوط به اعزام به خدمت 
از قبیل برگه آماده به خدمت، برگه واکسیناسیون)مننژیت و کرونا(، و برگه 
معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش نیروهای مسلح و سایر مدارک مورد نیاز 
از روگرفت شناسنامه ،کارت ملی، مدارک تاهل، ایثارگری پدر و ... را در هنگام 
مراجعه و اعزام به خدمت همراه داشته باشند. معاون وظیفه عمومی انتظامی 
استان قم تاکید کرد: متقاضیان در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر می توانند 
 ، www.vazifeh.police.ir از طریق پایگاه اطلاع رسانی سازمان به نشانی
سامانه تلفن گویا به شماره 096480 و یا کانال سازمان در پیام رسان سروش 

به نشانی sarbazvazifeh@ از آخرین اخبار مطلع شوند.
 

معاون سازمان صنعت،معدن و تجارت استان قم:

طرح ثبت قیمت تمام شده کالاها در قم 
اجرا می شود

 معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
گفت: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده و همزمان با سراسر کشور، طرح 
ثبت قیمت تمام شده در واحد تولیدی بر روی محصولات در قم اجرا می شود.

امیرحسین پروان ضمن اشاره به فایده های ثبت قیمت تمام شده بر روی 
کالا، بیان کرد: این اقدام به منظور جلوگیری از تخلف های احتمالی در هنگام 
عرضه و توزیع کالا، صورت می گیرد که بر مبنای آن باید قیمت تمام شده 

محصول به اضافه سود کارخانه بر روی آن ثبت شود.
وی افزود: در این روش، خریداران نهایی باید محصول مورد نظر خود را 
حداکثر با سود 2۵ تا 30 درصد بالاتر از قیمت تمام شده کارخانه که بر روی 
محصول درج شده است خریداری کنند که این موضوع به نفع مشتریان 
است و از سوء استفاده های احتمالی در زمینه بالابردن بدون دلیل قیمت ها 
جلوگیری کند. وی با اشاره به نظارت بازرسان سازمان صنعت ، معدن و تجارت 
بر روند اجرای طرح، ادامه داد: این افزایش 2۵ تا 30 درصدی قیمت محصول 
نسبت به قیمت تمام شده آن در کارخانه نیز به دلیل هزینه های حمل و نقل 
شرکت های پخش، سود بنکداری و سود خرده فروشی است و سودی بیش از 

این نباید از خریداران دریافت شود.
پروان با بیان این که مردم باید از میزان سودهای قانونی تعیین شده برای 
فروش محصولات اطلاع داشته باشند، گفت: برای مثال اگر قیمت تمام شده 
محصولی در کارخانه 2 هزار تومان باشد، این محصول باید نهایت با قیمت 
2هزار 600 تومان به دست خریدار برسد و هرگونه افزایش قیمتی بیش از این 

تخلف است و بازرسان دستگاه های نظارتی با آن برخورد می کنند. 
وی در ادامه با تاکید بر این که در جریان اجرای این طرح تمام فروشگاه ها 
باید برچسب قیمت را بر روی قفسه های عرضه محصولات نصب کنند، افزود: 
نوشیدنی ساز،   غذاساز،   گازدار،  نوشابه  ماءالشعیر،   معدنی،  آب  میوه،   آب 
چرخه گوشت و مایکروفر از جمله کالاهایی بود که در مرحله نخست طرح 
این  تولیدکننده  صنعتی  واحدهای  بهره برداران  و  گرفت  قرار  توجه  مورد 

محصولات، موظف شدند قیمت تمام شده تولید را بر روی کالاها درج کنند.

معاون اجرایی آستان مقدس قم :

ابنیه تاریخی حرم حضرت معصومه)س( 
حفظ و مرمت می شود 

معاون اجرایی آستان مقدس قم با اشاره به سبقه تاریخی اماکن و فضاهای حرم 
مطهر، گفت: مرمت و تعمیراتی که در صحن ها و رواق ها انجام می شود با در نظر 
گرفتن اهمیت تاریخی آن ها و بر اساس اصول است و در برخی از موارد همانند 

کاشی های قدمت دار برای نگهداری به موزه آستان مقدس منتقل می شود. 
هادی محمودنژاد در مورد بازسازی کاشی کاری صحن امام هادی علیه السلام حرم 
مطهر بانوی کرامت اظهار کرد: قدمت شالوده صحن امام هادی علیه السلام به دوره 

صفویه بر می گردد ولی معماری امروز آن مربوط به دوره قاجاریه است.
وی افزود: صحن امام هادی علیه السلام از نظر معماری، قدمت، هنرها و متریالی 
که در آن به کار رفته از جمله ایوان طلا و مقرنس هایی که در ضلع های مختلف آن کار 

شده حائز اهمیت است.
معاون اجرایی حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها با اشاره به اهمیت 
نگهداری ابنیه تاریخی به ویژه در حرم های مطهر گفت: ما هر ساله در حرم مطهر 
حضرت معصومه سلام الله علیها میزبان میلیون ها زائر هستیم و باید فضاهای موجود 
را برای پذیرایی از زائران آماده کنیم و وضعیت بصری فضاهای حرم مطهر یکی از 

موضوعات مهم در پذیرایی از زائران است.
وی با اشاره به اهمیت تاریخی فضاهای حرم مطهر ابراز کرد: مرمت و تعمیراتی که در 
صحن ها و رواق ها انجام می شود با در نظر گرفتن اهمیت تاریخی آن ها است و از نظر 

تخصصی مرمت ها منطبق بر اصول دنبال می شود.
محمودنژاد عنوان کرد: قسمت های قدیمی و تاریخی حرم مطهر مشخص شده و 
به صورت دوره ای از آن ها بازدید می شود تا قبل از اینکه دچار آسیب شود به آن ها 

رسیدگی شود.
وی یادآور شد: در سال 1336 مرمت های اساسی در صحن امام هادی علیه السلام 
انجام شده، در دهه 60 نیز در حوزه های مختلف مرمت انجام شده و در سال 138۵ 

ایوان طلا مورد باز سازی قرار گرفته است.
محمودنژاد گفت: کاشی کاری بدنه شرقی حرم مطهر در اوایل دهه 80 مورد مرمت 

و اکنون نیز قسمت هایی که نیاز به تعمیر و مرمت دارد در دستور کار قرار گرفته است.
معاون اجرایی حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها افزود: کارشناسان موزه 
و فنی مهندسی آستان قسمت هایی که کاشی کاری ها و متریال های آن سبقه تاریخی 
داشته باشد را مورد بررسی قرار می دهند تا اگر لازم باشد نگهداری شود و یا به موزه 

منتقل شود.
وی با تأکید بر اینکه بیشتر کاشی کاری هایی که امروز در صحن امام هادی علیه 
السلام در حال انجام است به بخش های فاقد سبقه تاریخی اختصاص دارد، گفت: 
ما از بهترین متخصصان حوزه مرمتی کشور کمک گرفتیم و کار به گونه ای انجام می 
شود که هم نیاز آینده برای مرمت به حداقل برسد و هم تعمیرات، پایداری بالایی داشته 

باشد.
محمودنژاد با بیان اینکه برخی قسمت ها که سبقه تاریخی آن مورد تردید است نیز به 
موزه فاطمی منتقل و نگهداری می شود، افزود: در حال حاضر در حوزه های مختلفی 
از جمله درب های چوبی، سنگ ها، مقرنس کاری ها، آینه کاری ها،  لنده کاری ها، 

نقاشی ها و … کار مرمتی انجام می شود.
وی تصریح کرد: ما از علاقه مندان و متخصصان این حوزه دعوت می کنیم که از 
کارگاه های حرم مطهر بازدید به عمل آورند تا ضمن بهره برداری آموزشی از این کارگاه 

ها با فعالیت های تخصصی حرم مطهر بیشتر آشنا شوند.
محمودنژاد در پایان سخنان خود از همه اساتید و هنرمندان که در امور مرمت کاری با 
آستان مقدس همکاری دارند و کمک می کنند و همچنین از هم اندیشی های اداره کل 

میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم تقدیر کرد.
 

مدیر همایش ملی مکتب فاطمی حاج قاسم  خبرداد:

ارسال یکهزار و ۳۶۶ اثر به "همایش ملی 
مکتب فاطمی حاج قاسم" 

مدیر همایش ملی مکتب فاطمی حاج قاسم با اشاره به ارسال هزار و ۵66 اثر به 
دبیرخانه این همایش گفت: از این تعداد هزار و 366 اثر برای داوری به کمیته داوران 

واگذار شده است.
غلامرضا فلاح روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: فراخوان این 
همایش در 13 قالب مختلف و همچنین محورهای فاطمیه، شهید سلیمانی و ویژه و 
با هدف های متعددی همچون احیای معارف و شعائر فاطمی، ترویج فرهنگ شهادت 
و دفاع از حریم ولایت، بهره گیری از ظرفیت هنرمندان در نهادینه سازی فرهنگ 
فاطمی، فعال سازی ظرفیت های هنرمندان در تبیین مکتب شهید سلیمانی، تبیین 

ابعاد علمی و معارفی فرهنگ فاطمی و مکتب شهید سلیمانی صورت گرفت.
وی افزود: تا بیست ودوم دی ماه جاری و پایان مهلت تعیین شده برای ارسال آثار 
در مجموع یکهزار و ۵66 اثر به دبیرخانه ارسال، و هزار و 366 اثر نیز به کمیته داوران 

تحویل داده شد. 
فلاح جامعه هدف این همایش را هنرمندان، فرهیختگان و عموم مردم دانست 
و افزود: آثار دریافتی از 32 استان کشور و همچنین 14 کشور جهان و از گروه های 

گوناگون سِنی می باشد. 
او با اشاره به استقبال قابل توجه و غیرقابل پیش بینی از این همایش خاطرنشان 

کرد: تنها در 24 ساعت 8۵ اثر را دریافت کردیم.
این  برای  نظر گرفته شده  در  قالب های  تعداد  قاسم  فاطمی حاج  مدیر مکتب 
همایش را 13 مورد ذکر کرد و گفت: 211 اثر مربوط به شعر بوده که از سوی شاعران 

برجسته ای که در سطح ملی فعالیت می کنند، سروده شده است.
فلاح در ادامه افزود: 29۵ اثر داستان، دل نوشته و خاطره، 7۵ اثر خطاطی، 310 
اثر عکس نوشته، پوستر و نقاشی، 180 اثر پادکست و 210 اثر فیلم و کلیپ کوتاه از 

جمله آثار ارایه شده به شمار می آیند.
از  آنها  نفر  که 40  تجلیل می شوند  نفر  این همایش 100  در  بیان داشت:  وی 

برگزیدگان هستند.
او نقش 30 نهاد مختلف مردمی و حاکمیتی مانند شورای هیات های مذهبی، 
بنیاد علمی، فرهنگی و آموزشی دعبل خزاعی، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
شهرداری و سپاه علی بن ابیطالب )ع( را در برپایی این همایش مورد توجه قرار داد 
و گفت: این همایش ساعت 19 روز 29 دی ماه همزمان با روز بزرگداشت غزه نماد 
مقاومت فلسطین در مجتمع فرهنگی امام )ره( گلزار شهیدان علی بن جعفر )ع( 
قم برگزار، و طی آن صادق الشرفی عضو جنبش انصارالله یمن و احتمالا یکی از 

شخصیت های ملی سخنرانی خواهند کرد.
وی در پایان با اشاره به پوشش زنده این همایش از طریق صداوسیما و فضای مجازی 
بیان کرد: خروجی این همایش در قالب کتاب و همچنین برپا کردن نمایشگاه های 
موضوعی مختلف در مساجد و هیات های مذهبی انتشار پیدا می کند، و به دنبال 

ایجاد یک تشکل مردم نهاد به نام مکتب فاطمی حاج قاسم نیز هستیم .

با هدف ترویج کتاب و کتابخوانی صورت می گیرد :

اجرای نمایش قصه پری و رویای یک پسرک 
نمایش قصه پری و رویای یک پسرک ویژه کودکان و نوجوانان با همکاری گروه هنری 

سیماپلاس اجرا میشود.
به گزارش خبرنگار ما .، این نمایش به نویسندگی بهرام امید علی و کارگردانی بهرام 
امیدعلی و مجتبی مرادی و تهیه کنندگی مهساگنجی با هدف آشنایی کودکان و 
نوجوانان با کتابخوانی و مشکلاتی که کودکان در صورت دوری از کتاب و کتابخوانی به 
سراغشان می آید، مهیا شده است. در خلاصه ی نمایش آمده است؛  شمل نام پسر 
بچه ای است که علاقه ای به درس خواندن ندارد، شیطونک او را گمراه میکند و به او 
میگوید: بالای کوهی درختی کهن سالی وجود دارد که از برگهای آن درخت میتواند 
دارویی بسازد و با خوردن دارو به علم و دانش دست میابد، ولی باید ریشه ی درخت را 
از بین ببرد. شمل عزمش را جزم میکند و به این سفر پر ماجرا میرود. مشاور کارگردان 
مهدی اولیازاده و بازیگران این نمایش، مهدی اولیا زاده، نازنین قلیچی، مجید عنافجه، 
سجاد خلف، محمد یوسفی، علی اصغر عیسی آبادی، نرجس فراهانی، معصومه 
افشاری، محمدمعین محمودیان و امیرمحمدی هستند. تاریخ اجرا نمایش از 23 دی 
الی 8 بهمن ماه 1400 در ساعت اجرای نمایش سانس اول 30/18  و سانس دوم 
30/20 و در مکان اجرا به آدرس پردیسان - بلوار شهروند - خیابان سبلان 19- تالار 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان خواهد بود.
WWW. علاقمندان برای دیدن نمایش و جهت خرید بلیت به سایت قم تیکت
QomTicket.Com و شماره تلفن برای هماهنگی و رزرو بلیت 09043۵39161 

مراجعه نمایند.

در سال های اخیر درصد رشد جمعیت به زیر یک درصد رسیده است و اگر ادامه 
یابد وقوع ابربحران پیری جمعیت اجتناب ناپذیراست.

 تمایل به نداشتن فرزند یا حداکثر یک فرزند،  هولناک به نظر می رسد، آنقدر که 
تصمیم گرفتم اول از مشاهدات میدانی شروع کنم.

از خانم تقریبا پنجاه ساله درباره تعداد فرزندانش می پرسم می گوید: سه فرزند دارم 
ازدواج کرده اند، اما فقط دو نوه دارم و اراده ای هم برای فرزندآوری در آن ها نمی بینم.
جوانی با مو های جو گندمی را می بینم متاهل است، می گوید هشت سال است 

ازدواج کرده، اما بچه ندارد.
دلایل را می پرسم یکی می گوید تورم، آن دیگری مشکل نداشتن مسکن را مطرح 
می کند و یکی می گوید فرزند کمتر راحتی بیشتر اقتصاد بهتر و دیگری می گوید 

تربیت بچه سخت است.
دلایلشان منطقی بود، اما بنظر می رسد نه من و نه مردم هنوز عمق فاجعه را 

درنیافته ایم.
عمق فاجعه

برای بررسی بیشتر به سراغ امیر حسین بانکی پور عضو شورای عالی انقلاب 
فرهنگی می روم، می گوید: ما هنوز  عمق فاجعه را درک نکرده ایم؟

داستان از این حرف ها گذشته ما وقتی صحبت از آینده هولناک می کنیم یعنی 
اینکه بیست سال دیگر بحرانی خطرناک تر از مساله پیری جمعیت برای این سرزمین 
نیست حالا هر دین و اعتقادی می خواهید داشته باشید هر حکومتی هم سرکار 

باشد.
او ادامه می دهد: به یک فاجعه فوق العاده خطرناکی نزدیک می شویم که از همه 

فجایع تاریخ ایران خطرناک تر است، مبالغه نمی کنم و شعر هم نمی گویم.
از آقای بانکی پور درباره چرایی ادعایش می پرسم؟ می گوید چنین فهمی از این 
بحران را نه در نخبگان جامعه می بینیم نه مدیران و نه حتی کسانی که طرفدار بحث 
جمعیت هستند، اصلا مساله من دیگر رشد جمعیت نیست، مساله من بحران 

فوقالعاده خطرناک پیری جمعیت است.
می پرسم کشور ژاپن و کشور های اروپایی جمعیت پیری دارند، اما دچار بحران 

نشده اند؟
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی اینطور پاسخ می دهد: سه تفاوت عمده دارد 

اتفاقی که در اروپا افتاده با بحران بیست سال آینده ایران.
اول اینکه اروپایی ها طی سیصد سال پیر شدند پیری سیصد ساله کمک می کند 
که هم جامعه خود را با شرایط وفق بدهد هم با یک سیاست شیب کم در های خود را 
به روی مهاجران جوان باز کردند این درحالی است که برای ایران طی 30 سال اتفاق 

خواهد افتاد و ما دچار سقوط آبشاری در سیاه چاله جمعیتی خواهیم شد.
وی ادامه می دهد: دومین تفاوت اینکه کشور های اروپایی ها باهم پیر شدند.

بلند می شود و نقشه جمعیتی 20۵0 سازمان ملل را نشان می دهد، ایران یک 
کشور قهوه ای رنگ است یعنی بسیار پیر و کشور های همسایه زرد رنگ هستند با 

جمعیت جوان.
تاریخ نشان می دهد ایران هر وقت نسبت به کشور های همسایه ضعیف شده مورد 

طمع قرار گرفته است.
تفاوت سوم اینکه اروپا اول توسعه یافت بعد پیر شد، ولی ایران این موقعیت را ندارد.

جواب سوالم را گرفتم.
جامعه باید انتخاب کند

خانواده  و  زن  پژوهشکده  رئیس  نژاد  زیبایی  محمدرضا  دکتر  الاسلام   حجت 
سیاستگذاری های اشتباه را فاجعه بار توصیف کرد و گفت: در سیاست گذاری ها 
باید بفهمیم با چه جامعه ای روبه رو هستیم مشکل ما این است که انسان مدرن را 

نشناختیم و به جای او تصمیم می گیریم.
وی اضافه می کند: مهم ترین کاری که حاکمیت باید انجام دهد این است که 
مطالبه خود را تبدیل کند به مطالبه مردم، مردم احساس کنند که مساله فرزندآوری 
مساله خودشان است نه اینکه دولت به من جایزه بدهد من برای دولت بچه بیاورم، 

جامعه باید خودش انتخاب کند و انتخاب درست را انجام دهد.
وی می گوید: حاکمیت باید برای جامعه آرمان بسازد تا مردم آرزوی فرزندآوری 
داشته باشند و بگویند ما آرزویش را داریم، ولی موانعی برسر این آرزو وجود دارد پس 

باید با مشارکت حاکمیت این مشکلات را کم کنیم.  
پژوهشکده زن و خانواده از مصوبات نهاد های سیاستگذار و قانون گذار در بخش 
تبلیغات شهری و رسانه ای انتقاد می کند و می گوید اگر قانون در این بخش درست 
اجرا شود فاجعه ای را به فاجعه های دیگر اضافه می کند چرا، چون با این همه 
مشکلات بیکاری و تورم که جامعه تحمل می کند، باعث مقاومت اجتماعی خواهد 

داشت و باید به آن توجه کرد.
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت

قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در تاریخ 1400/7/24 در کمیسیون 
به  از خانواده مجلس شورای اسلامی  مشترک طرح جوانی جمعیت و حمایت 

تصویب رسید.
امیر حسین بانکی پور نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی هم هست 

از او درباره این قانون می پرسم.
می گوید: در نظرسنجی های اواخر دهه هفتاد و هشتاد گرایش خانواده ها گرایش 

به زیر دو فرزند است.
از سال 1393 که سیاست تغییر کرد در سال 1397 پیمایشی صورت گرفت توسط 
جهاد دانشگاهی که در آن 60 درصد حانواده ها به سه بچه و بیشتر تمایل داشتند 

پس تغییر  سیاست ها توانست گرایش عمومی را تغییر دهد.
وی اضافه می کند: تغییر سیاست، اما تغییر رفتار را منجر نمی شود و تغییر رفتار 

نیازمند قانون است، چون قانون است که ریل گذاری می کند.
در این قانون مساله، حفظ هرم جمعیت است یعنی همان جوانی جمعیت، این 
جوانی جمعیت را 1۵ سال وقت داشتیم جبران کنیم و تنها راه آن رشد جمعیت 

است.
فقط هفت سال فرصت داریم

از نظر شرایط آماری کشور، راه حفظ جوانی جمعیت رشد جمعیت است پس وارد 
دعوای رشد جمعیت خوب است یا بد است نشویم، چون حفظ جوانی جمعیت گره 
خورده به رشد آن.  متولدین دهه شصت حدود بیست میلیون نفر هستند که هشت 
سال طلایی دوران باروری را ازدست دادند از پانزده سالی که گفتم و متاسفانه در 

هشت سال اخیر 40 درصد ازدواج ها و 30 درصد زاد و ولد ها کاهش پیدا کرد.
 حالا هفت سال نقره ای باقی مانده که این نسل در شرایط امکان زاد و ولد هستند.

پس ما وقت زیادی نداریم تا دهه شصتی ها هستند باید جبران کنیم.
 او می گوید: در این قانون 21 مانع شناسایی شده است که بر سر راه رشد سریع 

جمعیت است:
تاخیر و عدم سهولت ازدواج جوانان

الگوی مسکن و فرهنگ اجاره مسکن ناسازگار با خانواده های بیش از دو فرزند
مشکلات اقتصادی و هزینه های زیاد فرزند پروری

نگرانی از بیکاری سرپرست خانواده
اشتغال و نگرانی های آتیه زنان

هزینه های دوران بارداری، زایمان و شیردهی
شیوع و هزینه های درمان ناباروری

عقیم سازی و استفاده بی رویه از اقلام پیشگیری

شیوع غیراستاندارد زایمان غیرطبیعی )سزارین(  و ترس از زایمان
ترس از فرزند معلول )غربالگری(

قبه زدایی و شیوع انواع سقط جنین
عدم اطمینان به ادامه زندگی )طولانی شدن زمان ازدواج تا باروری(

نگرانی از مسئولیت بچه داری و محدودیت های آن
نگرانی از تربیت صحیح فرزندان

نگرانی از آینده فرزندان
ناسازگاری تاهل و فرزندآوری با محدودیت های کنونی آموزش عالی

ضعف خدمات اجتماعی مادر و کودک در محیط اجتماعی، اداری و آموزشی
نهادینه شدن فرزند کمتر زندگی بهتر

مهاجرت
حرکت های معارض فرهنگی و قانونی

فقدان متولی، نظارت و ضمانت اجرایی سیاست ها و قوانین مرتبط با جمعین و 
خانواده

سند خوب باید...
دکتر محمدرضا زیبایی نژاد می گوید: قانون جمعیت سطح انتظارات از یک سند را 
برآورده نمی کند نمی دانیم این سند می خواهد همه مشکلات جمعیتی را حل کند 
یا هدف دیگری دارد؟ چرا که اگر سقف انتظارات از یک سند حل نشود موفقیت آن 

را تحت تاثیر قرار می دهد.
وی اضافه می کند: نکته بعدی جامعیت یک طرح است، جوانی جمعیت همه ی 
مساله جمعیت نیست حواسمان باشد از واقعیت های اجتماعی فرار نکنیم اگر مساله 
سالمندی مساله فرداست نباید فردا برای آن برنامه ریزی کنید باید از الان فکر کرد 

قانون تعیین کرد.
می پرسم چرا ما سند می نویسیم، ولی اتفاقی نمی افتد؟ رئیس پژوهشکده زن و 
رسانه می گوید: یکی از علت ها این است که ما میدان خودمان را خوب نمی شناسیم 
پزشکی  جامعه  است  جمعیت  ضد  کارشناسی  جامعه  شما  کارشناسی  جامعه 
می گوید: فرزندآوری زیر بیست سال خطرناک است می ترساند بالای سی و پنج سال 

خطرناک است.
می گویند فاصله دو فرزند باید سه تا پنج سال باشد از این سیستم چند فرزند بیرون 

می آید؟
جامعه شناس و روانشناس ما می گوید: ازدواج برای دختر زیر 18 سال کودک 

همسری و بردگی جنسی و.
دختری که در دوره دبیرستان ازدواج کرده در مدرسه عادی نمی تواند درس بخواند 

این همه کارشناس آموزش و پرورش نشستند صدا از هیچ کدام هم درنمی آید.
با خانمی صحبت می کردم می گفت: من ازدواج کردم نمی توانم در کلاس خودم 
ادامه تحصیل دهم در حالی که درکلاس 28 نفره ما 2۵ تا از دختر ها دوست پسر 

دارند کسی حساسیت ندارد من که ازدواج کردم شرایط را برایم سخت کردند.
سیاست های ایستا و تحولات روزآمد

دکتر رسول صادقی دانشیار گروه جمعیت شناسی دانشگاه تهران و رئیس موسسه 
مطالعات جمعیت کشور است.

می کند  تقدیر  بردم  بکار  که  روزآمدی  تحولات  و  ایستا  سیاست های  عنوان  از 
این است که  آن مواجه هستیم  با  ما  و مسائلی که  از چالش ها  می گوید: یکی 
سیاست های اجتماعی درباره مسائل و چالش های جامعه با تاخیر زیادی دنبال و 

اجرا می شود.
او می گوید: جمعیت هیچ گاه ثابت نیست پویایی ذات جمعیت های انسانی 
است به همین دلیل در شرایط و زمان های مختلف، هم چالش های جدید و هم 
فرصت های جدیدی به وجود می آید پس اینجا نیازمندیم که سیاستهایمان هم 

سیاست های پویایی باشد تا بتوانیم هم فرصت ها و هم چالش ها را تعدیل کنیم.
فرصت ها را باید دید

در اکثر اوقات درباره مسائل اجتماعی بر چالش ها متمرکز می شویم و از فرصت ها 
غافلیم.

ابتدای قرن هجری شمسی را با انتهای آن مقایسه کنید می بینیم کاملا کشور 
متفاوتی داشتیم در ابتدای قرن امید به زندگی ایرانی ها در حدود 2۵ سال بود و دلیل 
عمده آن بالا بودن مرگی و میر کودکان بوده است، اما در انتهای قرن این عدد تقریبا 

سه برابر شده یعنی 7۵ سال.
زمانی که امید به زندگی 2۵ سال بود 8 درصد به پیری می رسیدند، اما وقتی امید 
به زندگی بالاست 80 درصد جمعیت به سن پیری می رسند و به طور متوسط بیست 
سال هم در سن سالمندی خواهند ماند اینجاست که برای سالمندان باید برنامه 

داشت.
اما سرعت این سالخوردی به عامل دیگری برمی گردد،  به کاهش باروری، کاهش 

جمعیت جوان و بیشتر شدن جمعیت سالمندان.
نکته دیگر اینکه موج سالمندی در ایران 1420 و 1430 را چه کسانی تشکیل 

خواهند داد همین دهه شصتی ها.
ما جوان ترین کشور بودیم بخاطر دهه شصتی ها و بخاطر دهه شصتی ها هم جزو 
سالمندترین کشور ها خواهیم بود پس ما سالمندی جمعیت را در ایران قطعا خواهیم 

داشت.
اما نسبت آن کمتر خواهد شد، یعنی اگر سی درصد جمعیت سالمند داشته 
باشیم اگر باروری افزایش پیدا کند 2۵ درصد  و علت اینکه کشور ها تلاش می کنند 
فرزندآوری داشته باشند این است که هرم سنی و تعادلی که ساختار جمعیتی باید 

داشته باشد را حفظ کنند.
پس تا 1420 یک فرصتی داریم چه کنیم که توسعه پیدا کنیم؟  سیاستگذار به چه 

شکل به این فرصت نگاه می کند؟
این یک فرصت سیاسی خیلی مهم است که در کشور شکل گرفته از سال 138۵ 
بیش از 70 درصد جمعیت ما در سن فعالیت بوده  اگر سالمند فعال و سالمی 

می خواهیم باید جوانی فعال و سالمی داشته باشیم.
هشدار مهم است، ولی وقت وقت عمل است یعنی ما نیاز به سیاستگذاری هایی 
داریم که شکل اجرایی به خود پیدا کند بنابراین این فرصت ها و چالش ها مهمترین 

رکن یک سیاستگذاری است.
به گزارش خبرگزاری صداو سیما مرکزقم ؛چالش باروری پایین و سرعت پایین 
آمدنش هم خیلی زیاد بوده چرا این اتفاق افتاد؟ باید دقیق بررسی شود ما چه 
تحولاتی در کشور داشتیم که فرزندآوری و به طور کلی نهاد خانواده تغییر کرده است 
و همینطور باروری، ساختار قدرت در درون خانواده، روابط بین زوجین، اشتغال 
زنان، تحصیلات زوجین، الگو های ازدواج و طلاق یکی از چالش ها تاخیر در ازدواج 
است و ناپایداری ازدواج ها، به لحاظ آماری در سال 136۵ هشت درصد دختران ما 

تا سی سالگی ازدواج نکرده بودند الان رسیده به 2۵ درصد.
پس باید عوامل دیگر را هم در کنار کاهش جمعیت بینیم و توجه کنیم.

انگ متعلقه 
دکتر رسول صادقی می گوید آمار طلاق افزایش یافته است، خیلی از کشور ها هم 
با افزایش طلاق روبه رو هستند، اما ازدواج مجدد صورت می گیرد و فرزندآوری اتفاق 

می افتد، در کشور ما نرخ ازدواج زنان بعد از طلاق بسیار پایین است.
به قانون حمایت از خانواده نگاه می کنم به بند بندش هرچند با تاخیر صورت 

گرفته، اما تا چه اندازه انتظار می رود این قانون موفق باشد؟
 یک عامل مهم در موفقیت یک سیاست پذیرش اجتماعی آن سیاست است.

آیا قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت می تواند گره گشا باشد؟

آژیر خطر ابر بحران پیری جمعیت



5 اقتصادیچهار شنبه-29دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5437

یک مقام مسئول اعلام کرد:

تولید سالانه ۱۱۵ هزار تن عسل در کشور
مجری طرح توسعه زنبورداری وزارت جهاد کشاورزی، تولید سالانه عسل را 
حدود 11۵ هزار تن و ظرفیت صادراتی این محصول را ۵ هزار تا 10 هزار تن 

عنوان کرد.
حسین اکبرپور با اعلام این مطلب گفت: در 8 ماهه امسال، 1080 تن عسل 

به ارزش 86 میلیارد تومان از کشور صادر شده است.
وی افزود: طی این مدت 7 تن و 140 کیلوگرم بره موم به ارزش یک میلیارد 

تومان نیز فقط به کشور چین صادر کرده ایم.
مجری طرح توسعه زنبورداری وزارت جهاد کشاورزی خاطرنشان کرد: با توجه 
به مرغوبیت عسل ایران، چین نسبت به واردات این محصول تمایل نشان داده و 
این کشور به دلیل جمعیت بالا، بازار خوبی برای تولیدات زنبورداران ایران است 

و موجب ترغیب آنان برای تولید می شود.
اکبرپور اظهار داشت: عسل ایران در سال جاری به کشورهای حاشیه خلیج 
فارس مانند بحرین، کویت، قطر، عمان، کشورهای اتحادیه اروپا همچون آلمان 
و انگلستان و سایر کشورها نظیر کانادا، هنگ کنگ، استرالیا، اندونزی، مالزی، 

عراق و لبنان صادر شد.
وی در مورد تنوع عسل های تولید شده گفت: عسل ها بر اساس طعم و نوع 
گیاه، تقسیم بندی می شوند به طوری که 60 درصد عسل های تولیدی چند 

گیاه و 40 درصد دیگر تک گیاه هستند.
مجری طرح توسعه زنبورداری وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: سالانه نزدیک 
به 7 هزار تن عسل چند گیاه کوهستان، حدود ۵ هزار تن چند گیاه دشت، 
قریب به 4 هزار تن عسل گون، حدود 3 هزار تن عسل کنار، 1۵00 تن عسل 
گون گزانگبین، 1000 تن عسل مرکبات و 1000 تن عسل گشنیز در ایران 

تولید می شود.
وی گفت: درخواست نوع عسل برای صادرات بر اساس ذائقه مردم کشورها 
فرق می کند به طوری که کشورهای جنوب حاشیه خلیج فارس بیشتر عسل 

کنار و برخی کشورها عسل گون و گون دشت و کوهستان مصرف می کنند.
اکبرپور اذعان داشت: آنچه برای حوزه صنعت زنبورداری مهم است، افزایش 
عملکرد تولید، صادرات عسل و سایر محصولات آن مانند بره موم و ژل رویال و 

همچنین رعایت استانداردهای مورد نظر کشورهای وارد کننده است.
وی تصریح کرد: چین پروتکل بهداشتی خود را برای واردات عسل ایران به 
سازمان دامپزشکی کشور ارسال کرده و متناسب با این پروتکل بهداشتی، 
نمونه های عسل به این کشور ارسال می شود و امیدواریم با کمک شرکت های 

خصوصی و هلدینگ های داخلی بتوانیم عسل به چین صادر کنیم.
مجری طرح توسعه زنبورداری وزارت جهاد کشاورزی افزود: عسل تولید داخل 
در آزمایشگاه های مرجع سازمان دامپزشکی کشور بررسی و از نظر مواردی 
همچون میزان ساکارز، اسیدهای آمینه، آفتکش ها و آلاینده ها بررسی و آنالیز 
می شوند. وی با تاکید بر افزایش عملکرد تولید عسل در کشور گفت: میانگین 
تولید عسل در هر کندو نزدیک به 10 کیلو و 270 گرم است و تلاش می کنیم 
از طریق آموزش و افزایش آگاهی زنبورداران عملکرد تولید در کندو ها را افزایش 
دهیم. اکبرپور درباره تولید رویال ژل در صنعت زنبورداری برآورد کرد امسال 

بیش از 3.۵ تن از این محصول در کشور تولید شود.
وی اضافه کرد: با توجه به نیاز شرکت های دارویی به رویال ژل به عنوان مواد 

اولیه برخی داروها، تمام رویال ژل تولیدی به مصرف داخل می رسد.
اکبرپور اعلام کرد: برای حمایت از تولید داخل، واردات رویال ژل از سال 98 

ممنوع شده و این ممنوعیت ادامه دارد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت :

بسته پیشنهادی رفع موانع تولید
 به زودی اجرایی می شود

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تمامی موارد بسته پیشنهادی رفع موانع 
تولید از 2 هفته تا حداکثر 3 ماه بعد از ابلاغ قابلیت اجرایی دارد.

علیرضا فاطمی امینی اظهارداشت: یکی از اقدامات وزارت صمت رفع موانعی 
است که فعالان اقتصادی در بخش های مختلف با آن مواجه هستند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه تمامی موارد بسته پیشنهادی رفع 
موانع تولید از دو هفته تا حداکثر 3 ماه پس از ابلاغ قابلیت اجرا دارد، افزود: 
پیش بینی می شود این بسته همچون بسته حمایت از صادرات مورد استقبال 
فعالان اقتصادی قرار گرفته و در رونق فضای تولید کشور موثر باشد. وی بیان 
کرد: در نخستین اقدام در مهرماه سال جاری با تاکید رییس جمهور، شناسایی 
26 ماده در بخش صادرات بود که با تصویب و ابلاغ ستاد اقتصادی دولت، تأثیر 
خوبی در صادرات گذاشت و مورد استقبال و رضایت صادرکنندگان قرار گرفت. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه دومین بسته برای رفع موانع اقتصادی 
در پنج بخش تدوین شده است، افزود: حدود 11 ماده مربوط به حوزه تأمین 
مالی، 4 مورد از مواد مربوط به حوزه مالیات و 6 ماده هم درخصوص کلیات 
موضوع کسب و کار است؛ همچنین در حوزه تأمین اجتماعی و زیرساخت 
های تولید هم موانعی احصا و احکامی در جهت رفع آن ها پیش بینی شده 
است. فاطمی امین افزود: برخی از این پیشنهاد ها مانند تقسیط بدهی های 
مالیاتی به محض ابلاغ قابل اجراست چرا که ساز و کارها وجود دارد و صرفاً باید 
ابهاماتی که برای تولیدکنندگان مانع ایجاد کرده برطرف شود و برخی دیگر از 
پیشنهاد ها همچون افزایش اختیارات بانک ها در استان ها و شهرستان ها نیاز 
به دستورالعمل های اجرایی دارد. وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه 
مشکلات احصا شده از بررسی موانع تولید در طول چند سال گذشته بدست 
آمده و به نوعی مسائل کف میدان تولید مورد توجه قرار گرفته است، گفت: 
تمامی موارد بسته پیشنهادی مذکور از دو هفته تا حداکثر 3 ماه پس از ابلاغ 
قابلیت اجرا دارد و پیش بینی می شود مانند بسته حمایت از صادرات، تأثیرات 

بسیار خوبی را در مسیر رونق تولید و رضایت تولیدکنندگان داشته باشد.

رایزن اسبق ایران در روسیه و آسیای میانه:

بخش نفت و گاز، پایه همکاری های 
اقتصادی ایران و روسیه است

رایزن اسبق علمی ایران در روسیه و آسیای میانه گفت: ایران و روسیه در بخش 
نفت و گاز اشتراکات اقتصادی بسیاری دارند و برای توسعه روابط پایدار، باید در 

جهت توسعه روابط اقتصادی و تجاری مکمل کار کنند.
»بهروز ابطحی« عنوان کرد: روسیه همسایه دریایی ایران است و روابط دو 
کشور در حوزه های مختلف از گذشته های بسیار دور وجود داشته و سابقه روابط 
دو کشور شاید به 4 قرن برسد. ما قرابت فرهنگی بسیاری با مردم روسیه داریم 
به ویژه در بخش های جنوب غربی - حوزه قفقاز و بخش های شرقی )شمال 
فرهنگی  ارتباطات  است،  روسیه  پیشرفته  و  مناطق غنی  از  که  قزاقستان( 

می تواند زمینه ساز گسترش روابط در سایر حوزه ها باشد.
وی افزود: وقوع انقلاب در ایران جریان روابط خارجی کشور را تغییر داد و 
دو کشور ایران و روسیه توانستند در حوزه های مختلف روابط خود را با شدت و 
ضعف ادامه دهند. از طرفی اعمال تحریم های غرب علیه ایران و روسیه تمایل 
دو کشور را به تقویت روابط اقتصادی و سیاسی افزایش داد و موجبات نزدیکی 
بیش از پیش دو کشور را فراهم کرد. جوی یادآور شد: اینکه روابط اقتصادی 
ایران و روسیه در حد انتظار پیش نرفته، شاید به این دلیل است که بخش 
خصوصی ما آنچنان که باید روی روسیه متمرکز نشدند و در این سال ها به کار 
و تعامل اقتصادی با روسیه به طور جدی پرداخته نشده است. به نظر می رسد، 
شرکت های ایرانی از گذشته دارای یکسری بازارهای سنتی بودند که با آنها کار 

می کردند و همچنان نیز همان تعاملات گذشته را ادامه می دهند.
ظرفیت های  سمت  به  ما  تجاری  مراکز  و  شرکت ها  اینکه  بیان  با  ابطحی 
گذشته که در بازار بوده، حرکت کرده اند، گفت: اما چنانچه بخواهیم با روسیه 
تعاملات و تبادلات اقتصادی داشته باشیم، ابتدا باید از کشور مقابل، توانایی ها و 

ظرفیت های اقتصادی آن کشور اطلاعات کافی را داشته باشیم.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1-رأی شماره 14006033000201237۵ مربوط به پرونده کلاسه 14001144300020008۵8 مربوط به تقاضای آقای 
صفرعلی رحیمی فرزند ابوالحسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت7۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از2191 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شعله وشهره 

ورضا بیگدلی از ورثه عبدالعلی بیگدلی آذری صفحه 421 دفتر 26)م الف12141(
2-رأی شماره 140060330002012794 مربوط به پرونده کلاسه 13971144300020009۵9 مربوط به تقاضای آقای 
حمید رضا خلج فرزند حاجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت126/1۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2213 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

حسین باقری صفحه 181 دفتر 2۵8 ) الف12142(
3- رأی شماره 140060330002012001 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000817 مربوط به تقاضای خانم 
سکینه عباسی فرزند محمد در قسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2۵31 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از عباس عباسی نیرآبادی صفحه 334 دفتر ۵8)م الف12143(
4- رأی شماره 140060330002011996 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000816 مربوط به تقاضای آقای 
احمد عباسی فرزند عباس در قسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۵31 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عباس عباسی نیرآبادی صفحه 334 دفتر ۵8)م الف12144(
 ۵-رأی شماره 140060330002012002 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000818 مربوط به تقاضای خانم 
سکینه کریمی فرزند دخیل در قسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2۵31 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از عباس عباسی نیرآبادی صفحه 334 دفتر ۵8)م الف1214۵(
6-رأی شماره 140060330002014۵02 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000091 مربوط به تقاضای آقای 
مجید ویسی بیاتی فرزند محمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
70/70 مترمربع پلاک شماره 143 فرعی از 1878 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی شماره 64128 مورخ 139۵/1/2۵ دفترخانه69 قم )م الف121۵8(
7-رأی شماره 140060330002014۵01 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000090 مربوط به تقاضای خانم 
سکینه یوسفی فرزند کلام اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/70 
مترمربع پلاک شماره 143 فرعی از 1878 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره 64128 مورخ 139۵/1/2۵ دفترخانه69 قم )م الف121۵9(
8- رأی شماره 14006033000201429۵ مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001227 مربوط به تقاضای آقای 
قهرمان اله ورن فرزند فضلعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت68مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2111 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۵8320 مورخ 

1396/12/27 دفترخانه23 قم )م الف12160(
9- رأی شماره 140060330002014427 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001096 مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه فتحی فرزند موسی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت77/16 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2601/۵۵صلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از یونس زردی 

مهر صفحه 322 دفتر 9۵ )م الف12161(
10-رأی شماره 140060330002013۵14 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000۵39 مربوط به تقاضای خانم 
مریم تقی خانی فرزند جهانگیر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵1/11 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2303اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رضا قدومی 

مرد مهران صفحه 43۵ دفتر 340 )م الف12162(
11-رأی  شماره 140060330002012023 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000664 مربوط به تقاضای آقای 
سیدمجتبی راسخ فرزند سیدمحمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160/11 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2283 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسن بیگدلی آذری صفحه 8۵ دفتر 123 وصفحه 28 دفتر90 )م الف12163(
12-رأی شماره 140060330002013029 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000949 مربوط به تقاضای خانم 
خدیجه اسمعیلی فرزند سهراب درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 12۵/60مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2473 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

حسین سید امیری صفحه 172 دفتر18)م الف12164(

13-رأی شماره 140060330002014636 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000828 مربوط به تقاضای آقای 
مصطفی رستمی مرفه فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 86/48 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1941/38 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

279 دفتر 7۵)م الف1216۵(
14-رأی شماره 140060330002012680 مربوط به پرونده کلاسه 140011443000200013۵ مربوط به تقاضای خانم 
کبری رحمانی آزادفر فرزند نوراله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 18۵4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از محمد مرادی اشرف صفحه 14۵ دفتر 112 )م الف12166(
1۵- رأی شماره 140060330002012683 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000136 مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه مختاری فرزند حسین درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 18۵4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از محمد مرادی اشرف صفحه 14۵ دفتر 112 )م الف12167(
16- رأی شماره 140060330002013840 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000870 مربوط به تقاضای آقای 
اکبر بزرگ زاده فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۵/83 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2302/6/731 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

رستمعلی چهرقانی صفحه ۵12 دفتر 417 )م الف12169(
17-رأی شماره 140060330002014232 مربوط به پرونده کلاسه 14001144300020012۵3 مربوط به تقاضای آقای 
محسن ابراهیمی فرزند مصطفی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1911/1/64 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

نعمت اله قربانی کهریزسنگی صفحه 7۵ دفتر 610)م الف12170(
18-رأی شماره 14006033000201410۵ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002299 مربوط به تقاضای آقای 
مصطفی خاقانی نیک فرزند غلامحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2186 و 218۵ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2186 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه بیگدلی آذری صفحه ۵7۵ دفتر2۵)م الف12171(
19-رأی شماره 140060330002012372 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000966 مربوط به تقاضای آقای 
اصغر براتیان فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت111/96 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از2۵31 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی ورثه مصطفی بندی)گودرزی فر(وآسیه 

مشکوتی صفحه 217دفتر106)م الف12172(
20-رأی شماره 140060330002014784 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000991 مربوط به تقاضای خانم 
لیلی صادقی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت120 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از2300 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 86 دفتر ۵32 )م 

الف12173(
21- رأی شماره 140060330002014797 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001020 مربوط به تقاضای خانم 
خاتون نظام آبادی فرزند اسداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت60 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از2281اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول زند صفحه 

20۵ دفتر 306)م الف12234(
22- رأی شماره 140060330002013822 مربوط به پرونده کلاسه 13971144300020027۵6 مربوط به تقاضای خانم 
اشرف زند فرزند حیات قلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت191/47 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از1938/118 اصلی نسبت به 11۵/71 مترمربع وپلاک شماره 1938/119 اصلی نسبت به 7۵/76 مترمربع 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین زند از پلاک 118 فرعی وعزیزاله 

قمر از پلاک 119 فرعی )م الف1223۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۱۰/۱۴
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۱۰/29
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه بانک ها به جهات مختلف برای همه 
دولت ها از جمله دولت سیزدهم اهمیت دارند، گفت: بیش از 80 درصد کل تأمین 

مالی اقتصاد بر دوش بانک هاست.
احسان خاندوزی دوشنبه شب  در یک گفت وگوی تلویزیونی با بیان اینکه تقریباً 
بیش از 90 تا 9۵ درصد ساخت طرح های کشور با کمک شبکه بانکی انجام 
می شود، اظهارداشت: دولت اگر به دنبال پشتیبانی از تولید است که شعار امسال و 
سال های گذشته کشور بوده است حتماً تولید، سرمایه گذاری و اشتغال بدون اینکه 

بانک ها در این مسیر فعال شوند محقق نمی شود.
خاندوزی گفت: دولت در پی عدالت و توازن بین بخش های مختلف در دسترسی 
به تسهیلات است اینکه چرا بخش کشاورزی و صنعت، بیشتر برخوردار نمی شوند 
به نسبت بخش های خدماتی و یا عدالت منطقه ای و این که چرا تمرکز در یک 
جای کشور است و بقیه کشور نیست؟ چرا دسترسی گروه هایی از مردم اساساً به 
تسهیلات بانکی بسیار ناچیز است و دسترسی گروه هایی، بسیار بی ضابطه است؟

ایران در شرایط فشارهای  تولید، عدالت و مقاوم شدن اقتصاد  به  با اشاره  او 
خارجی و تحریمی، افزود: یکی از نویسندگان خارجی کتابی در سال های اخیر 
منتشر کرده بود و عنوان کتاب او »جنگ افزارهای مالی« بود یعنی کشورها بر اساس 

روش های جدیدی با هم تقابل می کنند و یا می توانند نسبت به هم مقاوم شوند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: همچنین ضلع دیگر اهمیت نیز مسائل شرعی 

است که همیشه در کشور ما حائز اهمیت بوده است.
خاندوزی با بیان اینکه به همه این علل، بانک ها برای دولت سیزدهم اهمیت دارند، 
افزود: باید خود بانک ها مقاوم باشند و بانک های شکننده، ناتراز و مشکل دار نباشند 
و چه بر اثر قاعده گذاری های غلط و چه فشارهای دولت و مجلس و سیاستگذاری. 

او اضافه کرد: همچنین اهمیت بانک به لحاظ جایگاه و ارزش است؛ اگر ایرادات 
و نقطه ضعف هایی را در شبکه بانکی کشور بیان می کنیم و تولیدکنندگان و مردم و 
مصرف کنندگان و خانوارها، نارضایتی جدی دارند به این معنا نیست که نهاد بانک 
را بخواهیم تضعیف کنیم بلکه نهاد بانک باید قوی، ارزشمند، پاسخگو و مقتدر 
باقی بماند و به سمت اصلاحات برود. وزیر امور اقتصادی و دارایی با تشکر از همه 
دست اندرکاران بانکی که در طول این سال ها تلاش کرده اند، گفت: باید به سمت 
برنامه اصلاح برویم. خاندوزی با بیان اینکه در وزارت امور اقتصادی و دارایی دولت، 
برنامه کوتاه مدت با عنوان »اصلاح رابطه تولیدکنندگان و مردم با بانک ها« را دارد، 
افزود: این به عنوان گام نخستین است که مردم و مصرف کنندگان خردی که بیشتر، 
مسئله دسترسی های عادلانه به تسهیلات برای آن ها مهم است و هم تولیدکنندگان 
که قوام و پایه و ستون فقرات اقتصاد هستند، بتوانند با رویکرد جدیدی با بانک ها 

مواجه شوند و اقداماتی در این زمینه انجام شده است.
املاک مازاد بانک ها فروخته می شود

خاندوزی در پاسخ به این پرسش که بانک های دولتی چه تعداد شرکت های 
مازاد دارند و چه زمانی این شرکت ها به حق قانونی خود می رسند؟ گفت: وضعیت 
بانک های دولتی، متفاوت است برای مثال بانک سپه، پس از ادغام بانک های 
نظامی در این بانک، هنوز در برخی موارد صورت های مالی تلفیقی که همه این 
پنج بانک به صورت یکپارچه در بانک سپه مدیریت شوند، مشکلاتی دارد، زیرا یکی 
از بزرگترین اتفاقات و جراحی های ادغامی بانکی کشور در دهه های گذشته است 
بدون اینکه تبعات اجتماعی وسیعی داشته باشد. او اضافه کرد: در این بانک ها و 
بانک های ادغامی هنوز خلأ اطلاعاتی داریم، اما در مورد بانک هایی مانند بانک 
ملی، تکلیف آن و تعداد شرکت ها مشخص است. خاندوزی با اشاره به اینکه هدف 
دولت سیزدهم این است که سال آینده آمار دقیقی را ارائه کند، گفت: حدود 170 
شرکت زیرمجموعه بانک ملی داریم که از این تعداد، برخی شرکت های بسیار 
کوچکی هستند که برای خدمات بانک هستند و کمک کسب وکار بانک هستند، اما 
تعدادی از آن ها نیز شرکت هایی هستند که از قدیم فعالیت اقتصادی قدیمی دارند 
و می توانستیم آن ها را واگذار کنیم. وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: بسیاری از 
این زیرمجموعه ها می توانند به شرکت های شوینده، تولیدی و صنعتی برود و این 

اتفاق را در سال اول حکم قانونی پیگیری خواهیم کرد.
بانک ها نسخه قرارداد را به مردم بدهند

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت:  مردم همیشه از نحوه تسهیلات گیری بانک ها 
ناراضی بودند و می گفتند نرخ ها را درست محاسبه نمی کنند و یا اینکه اصل قرارداد 
را به مردم ارائه نمی کنند. وی افزود: رئیس جمهور خواست، بدون اینکه مسئله به 
شکایت و دعاوی و دادگستری برسد، خود بانک ها مکلف باشند مسائل کیفری و 

به ویژه مسئله نرخ سود مازاد را شناسایی کنند.
بانک ها سود مازاد را پس می دهند

خاندوزی اضافه کرد: اگر نرخ سود تسهیلات بانک ها بالاتر از نرخ مصوبه شورای 

پول و اعتبار باشد مکلف هستند مبلغی را که برای این منظور گرفتند برگردانند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: این برای نخستین بار است که می گوییم اگر 
بانکی بیش از نرخ مصوب، سود گرفته است باید آن را به مشتری تسهیلات گیرنده 
برگرداند و اگر این کار را نکند مشتری به بانک مرکزی و یا وزارت امور اقتصادی و 

دارایی مراجعه کند و به همه این شکایت ها رسیدگی می شود.
دریافت تسهیلات برای افراد خوش حساب باید آسان شود

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: قاعده گذاری ها باید آسان کننده دریافت 
تسهیلات باشند و برای افراد خوش حساب نباید سخت گیرانه باشد و اعتبار افراد و 

سابقه آنها به جای وثیقه، ملاک شود.
سید احسان خاندوزی در ادامه برنامه گفتگوی ویژه خبری درباره مستغلات 
بانک ها گفت: این مستغلات و ارزش آن ها در صورت های مالی بانک ها وجود دارد.
او ادامه داد: شفافیت اقتصادی، مالی و بانکی، گام نخست برای هر اصلاحی 
است زیرا مدیریت، بهتر می شود و منضبط تر و قانون مدارتر رفتار می کنید و با توجه 

به اینکه در معرض نظارت و نقد قرار می گیرید سعی می کنید بهتر مدیریت کنید.
افزایش قدرت خرید مردم در بودجه سال آینده

او افزود: در پاییز امسال یعنی در مقایسه اول مهر با آخر آذر، تورم نقطه به نقطه، 
16 و هفت دهم درصد پایین تر آمده است، اما این به معنی ارزان تر شدن اجناس 

نیست بلکه گران تر هم شدند اما سرعت و شتاب آن گرفته شد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: زمانی که دولت را از دست اندازی به پایه پولی 
ممنوع می کنیم و می گوییم استقراضش باید به حداقل برسد و انضباط بودجه ای 

باید ایجاد شود یعنی در جهت کنترل تورم حرکت می کنیم.
افزایش قدرت خرید مردم در بودجه سال آینده

او افزود: حتی می گوییم برای کنترل تورم در سال آینده، هزینه دولت، کمتر 
افزایش پیدا کند و جامعه به حمایت نیاز دارد. خاندوزی ادامه داد: اگر می خواستیم 
بیشتر از این، حقوق ها را افزایش دهیم حتماً ما به ازای آن از جیب دیگر مردم پول 

درمی آوردیم و قدرت خرید آنها را کم می کردیم و تورم را افزایش می دادیم.
او اضافه کرد: دولت تصمیم گرفت در سال 1401، افزایش حقوق کمتری در 
جیب راست مردم بگذارد اما از آن طرف از طریق تورم بالاتر، از جیب دیگر مردم، 

پول را بیرون نیاورد و قدرت خرید مردم را کم نکند و سفره آنها کوچک نشود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: یکی از همکاری های بسیار خوبی که در ستاد 
اقتصادی دولت، وجود دارد اتفاقی است که در روزهای گذشته در وزارت اقتصاد 
از یک طرف با وزارت صنعت، معدن و تجارت در مورد تأمین مالی زنجیره تولید 
داشتیم و اتفاقی که با وزارت نفت در مورد تأمین مالی بخشی از طرح های حوزه 

نفتی و خط لوله انتقال فرآورده های شرق کشور، مشترکاً برگزار شد.
او ادامه داد: بانک ها در کشور، تأمین مالی تولید را زمانی می توانند درست و به 
قدر نیاز انجام دهند که بتوانیم بخش های تولیدی نیازمند اعتبار را دقیق شناسایی 

کنیم.

وزیر امور اقتصادی و دارایی مطرح کرد:

8۰ درصد تأمین مالی اقتصاد بر دوش بانک ها

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001007362 شماره  رای   -1
140011443000100086۵مربوط به تقاضای خانم نازپری عطائی زاده فرزند 
شکراله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 49/۵0 مترمربع پلاک شماره 
10337اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

181448 مورخ 1400/03/27 دفترخانه 4قم)م الف 12168(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001006039 شماره  رای   -2

فرزند  نامیان  محبوبه  خانم  تقاضای  به  14001144300010000۵4مربوط 
محمدرضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 199/۵7 مترمربع پلاک 
شماره 1191۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر 833 صفحه 33 به موجب سند قطعی 90402 

مورخ 1399/08/21 دفترخانه 14قم)م الف 12233(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  تا چنانچه اشخاص  آگهی  روز  فاصله 1۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 

خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۱۰/۱۴
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۱۰/29
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



چهار شنبه-29دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65437
ورزشی

نگاهی به هفته پنجم رقابتهای فوتبال پیشکسوتان استان قم؛

هفته ای پرگل با رویش ۳0 گل
 در قفس توری دروازه ها 

 گزارش / ایمان / رضا ملکی
هفته پنجم رقابتهای فوتبال پیشکسوتان قم شاهد رویش 30 گل در قفس توری 
دروازه ها بود.فروریختن دروازه ها با این تعداد گل نوید روزهای خوب برای فوتبال 

کهن کسوتان را میدهد.
شرایط تمرینی تیمها مناسب نیست وبا یک بار تمرین درهفته وشرکت کردن 
درمسابقات آسیبهای جسمی بسیاری را به بازیکنان وارد می کند که در طول پنج 
هفته از شروع این مسابقات شاهد آن بوده ایم. درادامه  نگاهی  به نتایج مسابقات 

هفته پنجم فوتبال کهن کسوتان استان قم داریم.
پیروزی پرگل پارس مقابل وحید نیا خیام

توپخانه مهاجمان خوب پارس که عباس شمس مهاجم شایسته فوتبال قم را در 
پیشانی خود می دید 7 بار دروازه خیامی هارا فرو ریختند تا همچنان درصدر رقابتها 
خود را بعنوان مدعی قهرمانی معرفی نمایند شاگردان جلال آل یاسین تا اینجای 
کار بسیار خوب وشایسته در مستطیل سبز نمایش در خور تحسین داشته اند و جز 

صعود کنندگان حتمی به دور بعد خواهند بود.
جنداب از سد افشین گذشت

بازیکنان شایسته روستای جنداب با پیروزی 3بر1 مقابل افشین نشان دادند که 
با توجه به کمبودهای بسیار وبازی در زمینهای خاکی هنوز می توانند درفوتبال 

حرف های برای گفتن داشته باشند.
هلال احمر۵- مبتکر 3

آن چیزی که بیشتر دراین بازی به چشم آمد نبود مهدی یگانه کاپیتان شایسته 
هلال احمر بود که براستی جایش در مستطیل سبز خالی بود یاران ناصر بختیاری 
مربی شایسته و فهیم هلال احمر توانستند ۵ بار دروازه مبتکر را فرو ریزند تا 3 گل 
هم درون دروازه خود ببینند صعود هلال احمر به اما و اگرهای روز پایانی مرحله 

اول بستگی دارد.
صنعت نفت6-هما ۱

یاران شایسته رضا دلکش مربی کاردان وبا اخلاق صنعت نفت توانستند باپیروزی 
6بر1 مقابل هما تا حدودی صعود خود را در مرحله بعدی قطعی سازند.

اما عدم دقت  برسد  بیشتر  به گلهای  توانست  بازی می  صنعت نفت دراین 
مهاجمان ودرخشش دروازه بانان هما باعث شد تا عدد 6 درپایان بازی مقابل آبی 

پوشان به ثبت رسد.
استقلال 2-شاهین صفر

مصاف سخت و سنگین دوتیم استقلال وشاهین که از مدعیان صعود بودند با 
پیروزی یاران شایسته دکتر باقری مربی ارزشمند استقلال به پایان رسید.این بازی 
به نوعی فینال گروه دو مسابقات بود که پیروزی شیرین مردان استقلال درپایان 

این بازی برای آنان بدست آمد.
سازمان آب ۱- مهر۱

مصاف دوتیم سازمان آب و مهر نیز به تساوی 1بر1 رسید تا دوتیم شانسی برای 
صعود به مرحله بعدی نداشته باشند درگروه یک پارس،صنعت نفت و جنداب اول 
تا سوم هستند ودرگروه دوم پردیس،استقلال و شاهین به ترتیب درمکانهای اول تا 

سوم رده بندی قرار دارند.

از سوی سازمان لیگ فدراسیون تکواندو ؛

تکواندوکار قمی بهترین مبارز ایران شد
تکواندوکار جوان و آینده دار استان 
قم از سوی سازمان لیگ فدراسیون 
تکواندو به عنوان بهترین مبارز هفته 
کشور  باشگاه های  لیگ  نخست 
معرفی شد. براساس این گزارش قم، 
استان  تکواندوکار  کاظمی  کامران 
قم که در ترکیب تیم تیم لوازم خانگی 
با حریفان حاضر در مسابقات  کن 
فصل جدید لیگ دسته اول جوانان 
و بزرگسالان باشگاه های کشور جام 
نقش جهان رقابت می کند، در پایان 
هفته نخست به عنوان بهترین مبارز 
رقابت های  هفته  این  شد.  معرفی 
انتخابی تیم ملی تکواندو دانشجویان به منظور شناخت نفرات برتر برای شرکت در 
سی و یکمین دوره بازی های تابستانی دانشجویان جهان نیز در فدراسیون تکواندو 
برگزار شد و برای نخستین بار پنج داور از هیات تکواندو قم شامل عبدالله بینایی، 
مهدی توتون کار، علیرضا ابوطالبی، علی حدادی زاده و محمدصادق عبداللهی پور 
در بخش کیوروگی و عبدالله بینایی در بخش پومسه غیرحضوری قضاوت کردند. 
همچنین استاد سیدجواد حسینی سرپرست سابق هیات تکواندو استان قم و داور 
بین المللی این رشته در پیکارهای هفته های سوم تا پنجم از مرحله نخست فصل 
1400 لیگ دسته اول جوانان و بزرگسالان باشگاه های کشور جام نقش جهان 
رقابت تکواندوکاران شرکت کننده را قضاوت کرد. هیات تکواندو استان قم این 
هفته میزبان یک دوره آموزش مربیگری درجه یک تکواندو در سطح کشور بود 
که به صورت منطقه ای با حضور 39 مربی در دو بخش آنلاین و حضوری هفت 
روز در خانه تکواندو شهیدان برجعلی زاده برگزار شد و یکی از برنامه های آموزشی 
هیات قم به اجرا درآمد. خبر آخر از تکواندو این است که هیات ورزش های کارگری 
استان قم با همکاری هیات تکواندو به منظور شرکت در مسابقات تکواندو قهرمانی 
کارگران کشور از میان تکواندوکاران مرد به منظور تکمیل تیم منتخب کارگری قم در 

بخش کیوروگی در اوزان منهای ۵8 و 68 دعوت به عمل آورده است.

با اعلام هیات کشتی قم ؛
فرنگی کار ۷۷ کیلوگرم قم قهرمان جام تختی شد

 علیزاده پورنیا در رقابت های کشتی فرنگی جام تختی در وزن 77 کیلوگرم اول 
شد و سهمیه حضور در مسابقات بین المللی جام تختی را کسب کرد. 

 به گزارش روز سه شنبه هیات کشتی قم، مهدی علیزاده پورنیا در این مسابقات 
رقبای از استان های توابع تهران، خراسان رضوی، فارس و تهران را از پیش رو 
برداشت و راهی فینال شد و در این دیدار با محمد مهدی هداوند از تهران دیدار کرد 
و با غلبه بر این حریف اول شد و سهمیه حضور در جام بین المللی تختی را تصاحب 
کرد. پیش از این محمدمهدی جواهری دیگر نماینده قم در رقابت های کشتی 

فرنگی انتخابی جام تختی به عنوان نایب قهرمانی وزن ۵۵ کیلوگرم رسیده بود.
 رقابت های کشتی فرنگی انتخابی جام تختی گرامیداشت سپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی بعنوان دومین مرحله از چرخه انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی 
شامگاه دوشنبه 27 دی ماه جاری در سالن شهدای هفتم تیر تهران به کار خود 
رقابت های جهانی  برای حضور در  را  تیم ملی کشتی فرنگی خود  پایان داد. 
صربستان )19 تا 27 شهریورماه 1401( و بازی های آسیایی 2022 هانگژو چین 

)اواخر شهریور و اوایل مهرماه 1401( مهیا می کند.

مسوول برگزاری مسابقات جام حذفی:

 بازی پیکان و استقلال قبل از نیم فصل دوم برگزار می شود
مسوول برگزاری مسابقات جام حذفی گفت: بازی های نیم 
فصل دوم لیگ برتر 23 بهمن ماه شروع می شود و در تاریخ 
18 بهمن بازی سوپرجام نیز برگزار می شود؛ تلاش می کنیم 
که در همین روزها و بین هفدهم تا نوزدهم بهمن ماه دیدار 

استقلال و پیکان را برگزار کنیم. 
رادیویی  برنامه  با  گفت وگو  در  روشنک  امیرحسین 
گذشته  روز  شده  برگزار  دیدارهای  درباره  تهران ورزشی 
رقابت های جام حذفی اظهار داشت: طبیعی است که در 
جام حذفی تیم های کوچکتر با تیم های بزرگتر بازی کنند و 
توانایی خود را نشان دهند تا بتوانند شگفتی بزرگی به وجود 
بیاورند. وی درباره اینکه در جلسه هماهنگی روز دوشنبه 
بیژن طاهری در خصوص مبتلایان باشگاه استقلال به کرونا 
صحبتی نکرده خاطرنشان کرد: تا جایی که پیگیری کردیم 
در جلسه هماهنگی صحبتی نشده بود و همزمان با این 
موضوع باشگاه استقلال به سازمان لیگ نامه ای ارسال و 
اعلام کرد که تیم مبتلایان  به کرونای زیادی دارد و درخواست 
تعویق بازی را داشتند که این موضوع تأییدیه بخش پزشکی 
فدراسیون را داشت و بازی کنسل شد. تعداد مبتلایان باشگاه 

استقلال تقریبا 17 نفر بود.  مسوول برگزاری مسابقات جام 
حذفی در خصوص اینکه چه کسانی در تیم استقلال به این 
ویروس مبتلا شدند بیان داشت: در کشورهای خارجی دیدیم 
که تیم ها تا آستانه ورود به زمین رفته اند ولی بازی آنها تعطیل 
شد ولی الان شرایط بسیار تغییر کرده است. به باشگاه پیکان 
حق می دهم که در مورد این موضوع ناراحت باشد ولی بحث 
سلامت است و نمی شود به راحتی از آن گذشت. ما تنها تعداد 
را محاسبه کردیم و متوجه شدیم که به حد نصاب رسیده و 
بازی را به تعویق انداختیم. اعلام اسامی بازیکنان مبتلا به 

کرونا محرمانه است و نمی توانیم اعلام کنیم.
 اسامی کرونایی ها محرمانه است

 وی در پاسخ به این سوال که دیدار استقلال و پیکان در 
مرحله یک هشتم نهایی رقابت های جام حذفی چه زمانی 
برگزار می شود تصریح کرد: شرایط بسیار سختی داریم و با 
توجه به اینکه در آینده بازی های تیم ملی و لیگ قهرمانان 
را در پیش داریم تلاش می کنیم اوضاع را به روزهای قبل 
برگردانیم تا بتوانیم مطابق روال مسابقات لیگ و جام حذفی 
را به پایان برسانیم. اگر این بازی تک بازی عقب افتاده باشد 

تلاش می کنیم تا قبل از شروع نیم فصل دوم این دیدار را 
برگزار کنیم. همانطور که می دانید بازی های نیم فصل دوم 
لیگ برتر 23 بهمن ماه شروع می شود و در تاریخ 18 بهمن 
در  که  می کنیم  تلاش  می شود.  برگزار  نیز  سوپرجام  بازی 
همین روزها و بین هفدهم تا نوزدهم بهمن ماه دیدار استقلال 

و پیکان را برگزار کنیم. 
مسوول برگزاری مسابقات جام حذفی در پاسخ به این سؤال 
که آیا با توجه به زیاد بودن کرونایی های استقلال دیدار روز 

شنبه این تیم مقابل تیم هوادار لغو می شود یا خیر گفت: در 
خصوص ویروس اُمیکرون دستورالعمل ها تغییر کرده است 
ولی باید تست ها گرفته شود. با توجه به اینکه باشگاه استقلال 
پنج روز باید در قرنطینه باشد و در تاریخ 2 بهمن قرنطینه آنها 
تست  شدن  منفی  صورت  در  باید  استقلال  می یابد  پایان 
کرونایشان در این دیدار شرکت کند. حفظ سلامتی در تیم 
ها بسیار مهم است و از بخش پزشکی تیمها خواهش می کنم 
که بیشتر تیم را رصد کنند تا برای باشگاه مشکلی پیش نیاید.

گفت و گو / ایمان / رضا ملکی 

مدیری توانا ودرعین حال کاربلد که درکنار ورزش درشکوفائی اقتصاد این مرز 
وبوم تلاش شایانی داشته است.

وی 49 سال دارد و درطول زندگی با سختیهای بسیاری روبرو شده و باگذر 
از سختیها توانسته درس شجاعت،غیرت و صبوری را در زندگی به ما بیاموزد.

با  رضا مقدم جوان قدیمی و خوش چهره فوتبال ما چندسالی است که 
بیماری خطرناک سرطان معده مبارزه می کند.چندین عمل سخت جراحی 

داخل ایران وشیمی درمانی های پیاپی وجود پرصلابتش را در رنج قرار داد.
بدن ورزیده وتوانمندش روبه ضعیفی گذارد تا درادامه این اراده پولادین او 

باشد که با این بیماری سخت بجنگد وبرآن پیروز شود.
کار درمان او به شهر لندن درانگلیس کشیده شد.8ماه دریکی از بیمارستانهای 
لندن بستری بود وبا تحمل درد و رنج فراوان وعمل جراحی سنگین بالاخره 

توانست با لطف خداوند متعال براین بیماری غلبه یابد.
خودش میگوید ورزش کمک بسیار زیادی به من کرد تا در تحمل دردها صبور 

باشم.
تمرینات مداوم ورزشی باعث شد تا بدنم مقاومتی بالاتر از آن چیزی که پزشکان 
متصور بودند را از خود نشان دهد و دراین راه خداوند حکیم را سپاسگزارم که با 

لطف بزرگش فرصت بازگشت به زندگی ودرکنار مردم بودن رابه من داد.
آنجا که در  برم  جوان شایسته دیروز فوتبال قم رابه گذشته های دور می 
سن 12 سالگی فوتبال خود را زیرنظر مرحوم حسین بیطرفان واستاد معرفت 

واخلاق محمد لاجوردی درتیم افشین آغاز نمود.
فعالیت او در فوتبال در تیمهای افشین،بهمن و هلال احمر خلاصه شد 
وباتوجه به ورود به دنیای صنعت و کار وتلاش بسیار در راه اندازی کارخانه 
کفشها را به دیوار آویخت تا خداحافظی زود هنگامی از دنیای توپ وپا داشته 

باشد.
مسیر فوتبالی او درتیم پیشکسوتان بهمن)پارس(جدید تا امروز ادامه دارد و 
دراین راه 2 مقام قهرمانی-1 نائب قهرمانی ویک مقام سومی را نیز درکارنامه 

خود دارد و آقای گل مسابقات سال 96 نیز لقب گرفت.
رضا مقدم درجریان بازیهای اخیر فوتبال پیشکسوتان باتوجه به اینکه تازه از 
بند بستر و بیماری رهائی یافته بود در مقابل تیم خیام به میدان آمد و با زدن 
2گل نشان داد که هنوز آن آقا رضای گذشته فوتبال قم است که در خط حمله 

همواره پر فروغ نشان میداد.
شایستگی های او در حمایت مالی از تیم پارس و در دنیای غیر از فوتبال در 

دستگیری از نیازمندان نمودی ویژه دارد.
کودکان معصومی که با دستان او فرصت رسیدن به تحصیل ویک زندگی 
متوسط را پیدا کردند با دعاهای خیرشان باعث شدند تا نگاه پرلطف خداوند 
متعال براو باشد تا از دام بسیار خطرناکی که سرطان درسرراهش قرار داده بود 
به سلامت گذر نماید واینک بسیار خرسند وخوشحال است که می تواند درکنار 
دیگر همبازیان قدیمی در مستطیل سبز پرتلاش باشد وشادی گلش را با یاران 

تیمش تقسیم نماید.
رضا مقدم درپایان صحبتهای خود می گوید از قول من بنویسید که کهن 
کسوتان عزیزمان بیش از هرچیزی درحال حاضر به آرامش و ورزش نیاز دارند.

ورزش می تواند تضمین کننده روحیه شاداب و سلامتی آنها باشد.
کسوتان  کهن  مطالب  درانعکاس  همواره  که  ایمان  وزین  روزنامه  از  مقدم 

پیشقدم بوده تشکر و سپاسگزاری نمود.

با پیشکسوتان ورزش قم ؛این هفته-فوتبال رضا مقدم

»رضامقدم«باارادهپولادینسرطانرامغلوبکرد
خداوند با لطف بزرگ اش به من فرصت بازگشت به زندگی داد

  آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی (
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره 2۵67/۵74/1273 اصلی بخش دو 
قم)هزارو دویست هفتادو سه فرعی از پانصدو هفتادو چهار فرعی از دوهزارو پانصد 

و شصت وهفت اصلی( مربوط به کلاسه 139604001013002943 
شماره  با   139604001013002943 کلاسه  اجرائی  پرونده  بموجب 
الیاف  ایران،علیه:شرکت  صادرات  ضمانت  96012۵3،له:صندوق  بایگانی 
شماره  ثبتی  پلاک  راهن(ششدانگ  و  خاص()بدهکار  )سهامی  سلفچگان 
2۵67/۵74/1273اصلی بخش دوقم )هزارو دویست هفتادو سه فرعی از پانصدو 
هفتادو چهار فرعی از دوهزارو پانصد و شصت وهفت اصلی(واقع در: قم-جاده 
کوه سفید- کوچه شماره 28 نبش فرعی اول-سمت چپ با کد نوسازی -73-2-
311-3)شرکت الیاف سلفچگان( متعلق به شرکت الیاف سلفچگان از طریق 

مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی 1273 فرعی از 2۵67اصلی،مفروز و 
مجزا شده از ۵74 فرعی از اصلی مذکور، واقع در بخش 02 حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم استان قم به مساحت 3۵74/2۵ متر مربع به حدود:
شمالا:اول بطول 30 متر پخی دوم بطول 17 متر به شارع 20 متری

شرقا: بطول100 متر پی اشتراکی با پلاک 1272 فرعی 
جنوبا : بطول 38 متر پی اشتراکی با پلاک 1288 فرعی 

غربا: بطول78/۵0 متر به شارع 24 متری احداثی 
مشخصات مالکیت:

مالکیت شرکت الیاف سلفچگان شماره ثبت 3210 تاریخ ثبت دارای شماره ملی 
10860979377 بعنوان مالک ش شدانگ عرصه و اعیان متن سهم:ششدانگ 
با شماره مستند مالکیت 76971 تاریخ1374/01/01 دفترخانه اسناد رسمی 
شماره 17 شهر قم استان قم،موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 070472 
سری سال که در صفحه 17۵ دفتر املاک جلد 133 ذیل شماره 228۵2 ثبت 
گردیده است.با شماره مستند مالکیت 2312 تاریخ1390/10/27 دفترخانه 
اسناد رسمی شماره 1630 شهر تهران استان تهران،موضوع سند مالکیت اصلی 
بشماره چاپی 070472 سری سال که در صفحه 17۵ دفتر املاک جلد 133 ذیل 

شماره 228۵2 ثبت گردیده است.
محدودیت:

بموجب دستور شماره 13970493001100023۵  دائم  بازداشت  مورد  دو 
مبلغ  به  قم  رسمی  اسناد  اجرای  واحد  از  صادره   1397/01/22 مورخ 
2000000000به نفع صندوق ضمانت صادرات ایران برای مالکیت شرکت الیاف 

سلفچگان بازداشت می باشد.
به موجب دستور شماره 13970493001100672۵ مورخ 1397/08/02 
الیاف  شرکت  مالکیت  برای  قم  ثبت  اجرای  نفع  به  قم  ثبت  اجرای  از  صادره 

سلفچگان بازداشت می باشد.
محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره 2312 مورخ1390/10/27 دفترخانه 

اسنادرسمی شماره1630 شهر تهران استان تهران که بنفع صندوق ضمانت 
صادرات ایران ، به مبلغ۵23197۵000 ثبت شده 

پلاک ثبتی مورد مزایده 2۵66/۵74/1273 و 2۵67 اصلی بوده که به پلاک 
2۵67/۵74/1273 اصلی تغییر یافته است.

بیمه:ندارد
حقوق ارتفاعی ندارد.

مشخصات مورد مزایده:
از محدوده محصور دیوار کشی شده می باشد  پلاک ثبتی مذکور قسمتی 
وقسمت انتهای جنوبی خارج از پلاک خارج از پلاک ثبتی فوق می باشد جزئیات 

بنای احداثی در پلاک مذکور به شرح ذیل می باشد:
تیر ورق وپوشش سقف شیروانی وکف بتن وبدنه  با اسکلت  1-سالن اصلی 
سیمانکاری شده با ارتفاع سقف حدود 7/۵ متر )ساختمان اداری احداثی دو 
طبقه درکنار سالن با بدنه سنگ وسیمان وسقف طاق ضربی وسقف بالا بصورت 

نئوپان خارج از پلاک ثبتی مذکور است(
2-بچه سوله با کف بتن وبدنه آجر و پوشش سقف شیروانی یک طرفه

شایان ذکر است قسمتی از انتهای سوله خارج از پلاک ثبتی مذکور می باشد.
3-سایبان خودرو در ضلع شمالی وشرقی

4-اتاق نگهبانی و سرویس بهداشتی کنار درب ورودی با دیوار باربر و سقف طاق 
ضربی

۵-سالن روبروی درب ورودی با ایکلت قوطی فلزی و سقف شیروانی 
6-ساختمان اداری با اسکلت دیوار باربر و سقف طاق ضربی شامل چندین اتاق 
با کف سرامیک و بدنه سفید کاری و سقف کاذب تایل دارای سرویس بهداشتی 

آشپزخانه با کابینت فلزی و چندین اتاق
7-محوطه سازی با کف آسفالت وباغچه آبنما منبع هوایی فلزی وانشعابات آب 

وبرق 3فاز
شایان ذکر است درحال حاضر ملک دراختیار آقای محمدزاده بدون انعقاد قرار 

داد اجاره می باشد.
کارشناسان رسمی دادگستری باتوجه به برسی به عمل آمده پلاک ثبتی فوق را 

به شرح ذیل ارزیابی نموده است:
متر  هر  مربع  متر  ابرازی(3۵74/2۵  سند  )مطابق  1-عرصه 

مربع33/000/000ریال...........جمعا به مبلغ117/9۵0/2۵0/000ریال 
2- سوله اصلی ۵۵۵متر مربع هر متر مربعی 28/000/000ریال...........

جمعا به مبلغ1۵/۵40/000/000ریال 
3- بچه سوله 240متر مربع هر متر مربعی 20/000/000ریال...........جمعا 

به مبلغ4/800/000/000ریال
4- نگهبانی اشپزخانه وسرویس بهداشتی در ورودی 6۵متر مربع هر متر مربعی 

2۵/000/000ریال...........جمعا به مبلغ1/62۵/000/000ریال
مربعی  متر  هر  مربع  8۵متر  ورودی  درب  روبروی  سالن   -۵

2۵/000/000ریال...........جمعا به مبلغ2/12۵/000/000ریال
6- سایبان خودرو 200 متر مربع هر متر مربعی ۵/000/000ریال...........

جمعا به مبلغ1/000/000/000ریال
7- ساختمان اداری 120 متر مربع هر متر مربعی 30/000/000ریال...........

جمعا به مبلغ3/600/000/000ریال
به  انشعابات..........جمعا  و  کشی  دیوار  سازی  محوطه   -8

مبلغ7/000/000/000ریال
سه   و  پنجاه  )یکصدو  مبلغ 1۵3/640/2۵0/000ریال  به  ملک  کل  ارزش 

میلیاردو ششصدو چهل میلیون و دویست وپنجاه هزار ریال(ارزیابی شده است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 ظهر روز یکشنبه 
مورخه 1400/11/17 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی 
)لواسانی( نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – 

اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه1۵3/640/2۵0/000ریال 
)یکصدو پنجاه و سه  میلیاردو ششصدو چهل میلیون و دویست وپنجاه هزار 
در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  ریال(شروع 
مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
واریز  شناسه  با   IR  98010000407601320789۵693 شبا  شماره  به 
96۵108۵76100000002171323۵12006 می باشد و حضور خریدار یا 
نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و 
به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و 
عوارض شهرداری وغیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا 
نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب 
بستانکار،وفق ماده 12۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به 
خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 12۵ 
آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت 
به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق 
مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد..ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به 
مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در 
ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص شرکت کننده در مزایده واریز شده 

باشد.) م الف 14883(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: ۱۴۰۰/۱۰/29

آگهی مفقودی 
کلیه مدارک اعم  از برگ سبز ، کارت خودرو و بیمه نامه خودرو پراید 
هاچ بک به رنگ سفید مدل  ۱3۷۵ به شماره موتور ۰۰۰۱۰3۰۱   

و شماره شاسی  s ۱۴۴22۷۵۱23۵۰۱  به شماره پلاک 
88۴س9۴متعلق به مهدی دهقانی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
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احمد حکیمی پور :

رویه مشارکت گریزان انتخابات در ایران باید تغییر کند
دبیرکل حزب اراده ملت گفت: ما هیچ وقت با صندوق 
رای قهر نخواهیم کرد اما باید رویه موجود در انتخابات که 
انگیزه کش و مشارکت گریزان بوده تغییر کرده تا در یک فضای 

عادلانه انتخابات رقابتی پرشوری برگزار شود. 
احمد حکیمی پور درباره آخرین اقدامات و برنامه ریزی های 
انجام شده در این حزب گفت:  کنگره خودمان را اوایل امسال 
اعضای  ماده 10،  کمیسیون  قانون  طبق  و  کردیم  برگزار 
شورای مرکزی حزب انتخاب شدند. در برنامه های حزب، 
همان چیزی که در کنگره تصویب شد، پیگیری می شود. در 
برنامه پیش رو، بیشتر بر پیگیری مطالبات اقشار آسیب پذیر 
و مزدبگیر جامعه تاکید شده است. همچنین در دفاتر شعب 
حزب هم روی حوزه مطالبات خرد، متمرکز شدیم تا بررسی ها 
انجام شود. موضوع دیگر توانمندسازی اعضای حزب است. 
اگر فرد یا کسانی در انتخاباتی مثل انتخابات شوراها و مجلس 
حضور پیدا کردند و شانس رای آوری داشته باشند، در جایگاه 
انجام  برای  صلاحیت ها  و  قابلیت ها  لحاظ  از  خودشان 
وظیفه توانمند می شوند. موضوع بعدی، آموزش نیرو است 
که مهارت ها، قابلیت ها و  صلاحیت های نیروها پیشرفت 
می کند. در آخر نیز، سایت و نشریه ارگان حزب فعال شده 

است.
وی درباره برنامه آینده حزب در پوشش جبهه اصلاحات 
هم گفت:  ما که اصلاح طلب هستیم، نقدهایی که از سال 
94 درباره جبهه اصلاحات آغاز شده را به طور جدی در سال 
96 استارت زدیم. این نقدها مکتوب و در قالب بیانیه منتشر 
شده است. معتقدیم هرچقدر عزم و اراده در جبهه اصلاحات 
وجود داشته باشد ما کنشگری خودمان را در کنار بقیه احزاب 
و گروه های همسو ادامه خواهیم داد. منتهی در تصمیمی که 
گرفتیم، از فعالیت در جبهه اصلاحات کنار کشیدیم تا بیشتر 
روی حزب تمرکز کنیم. تقریبا می شود گفت بیش از یک سال 
و نیم است که در جلسات شورای هماهنگی جبهه اصلاحات 

شرکت نمی کنیم.
جبهه اصلاحات باید نقد درون جریانی را جدی بگیرد 
جلسات  در  نکردن  شرکت  چرایی  درباره  حکیمی پور 

شورای هماهنگی و اینکه آیا ارتباطی به اختلاف نظر میان 
احزاب دارد، گفت: بحث اختلاف نظر مطرح نیست. علت 
شرکت نکردن ما در این جلسات، وجود مسائل ساختاری، 
گفتمانی و رفتارهایی است که بوی فرصت طلبی می دهد. 
این صحبت ها درون جریانی است، بحث  کرده ایم و حالا 
احساس می شود این مسائل به مسئله اصلی جبهه تبدیل 
شده و ان شاالله اراده ای وجود داشته باشد تا مسائل برطرف 

شود و جبهه اصلاحات قوی تر عمل کند.  
وی افزود:  جبهه اصلاحات باید با خود خیلی رو راست 
باشد و نقد درون جریانی را جدی بگیرد. اما متاسفانه این 
موارد خیلی عقب افتاد و فرصت های خوبی از دست دادیم. 
ما همیشه این بحث را در جبهه داشتیم ولی متاسفانه به حد 
کافی از تجربیات گذشته درس نمی گیریم. این کارها علنا 

تکرار تجریبات گذشته است و آسیب های آن را دیده ایم.
حکیمی پور تصریح کرد: این موارد در بحث های ما وجود 
دارد و به همین دلیل فعلا ترجیح دادیم، بیشتر روی فعالیت 
حزب خودمان تمرکز کنیم. اگر در مقاطع انتخاباتی، احزابی 
که با هم همسو هستیم، بخواهیم ائتلاف کنیم، طبیعتا 
یک  روی  مقطعی  ائتلاف  ما  است.  سیاسی  کار  از  جزئی 
موضوع و هدف مشخص را قبول داریم. اما اینکه همه در 
جبهه ای باشیم که ضعف های احزاب معلوم نشود، تجزیه 
و تحلیل صورت نگیرد و صرفا پوششی برای توجیه کردن 

بی عملیاتی ها باشد، درست نیست.
جبهه اصلاحات باید از شخص محوری به سمت 

نهادمحوری برود 
اصلاح  راه های  و  اصلاحات  جبهه  فعالیت  نقد  در  وی 
آن گفت: اولا جبهه اصلاحات باید خودش را به روز کرده 
بارها  برساند.  نتیجه  به  و  دهد  انجام  را  آسیب شناسی  و 
کامل  کار  و  بوده  ناقص  اما  شده  انجام  آسیب شناسی 
انجام نشده است. مهم ترین نکته، جبهه اصلاحات باید از 
لحاظ ساختاری از شخص محوری بیرون آمده و به سمت 
نهادمحوری برود. یعنی ساختار به سمتی برود که در آنجا 
اشخاص حقوقی تعریف شده و پاسخگو باشند. طبیعتا اگر 

اشخاص حقیقی بخواهند در این محور باشند، مسئولیت ها و 
پاسخگویی ها درست نمی شود. حالت قداست و حرمت دور 
اطراف کشیده می شود که غیرقابل نقد باشند و عملا باعث 
می شود جبهه اصلاحات به حالت رکود رفته و کار فرسایشی 

شود.
حکیمی پور در گفت وگو با ایلنا،  ادامه داد:  تصمیماتی که 
در جریان اصلاحات گرفته می شود، باید شمولیت بیشتری 
داشته باشد. یعنی اگر تصمیمی در تهران و برای کشور گرفته 
شود، قبول نداریم. بنابراین دامنه تصمیمات باید هم اقشاری 
و هم جغرافیایی بوده و فضایی که در تصمیمات دخالت 
دارند، باید بیانگر نماد کشور باشند. حرف اصناف و اقشار 
باید در جبهه اصلاحات شنیده شود. مشکل مردم فقط 
سیاسی نیست که بخواهیم به نهادهای سیاسی تکیه کنیم. 
در حال حاضر مطالبات صنفی حرف اول را در ایران می زند. 
این حرف ها در جبهه اصلاحات چطور زده می شود؟ نماینده 

اصناف و اقشار در آن جبهه کجاست؟ 
دبیرکل حزب اراده ملت گفت:  متاسفانه جبهه اصلاحات 
اسیر مناسبات پنهان و پشت پرده بوده و همیشه از روی 
کل  به  و  می گرفتند  فوری  تصمیم  دقیقه 90  در  ناچاری 
فعلا  اینکه  گفتن  با  و  می دادند  تعمیم  اصلاحات  جریان 
و بعدها می شود سر فرصت  وحدت نشکند، زمان نداریم 
روی این مسائل بحث کرد، این مسائل را به جلو بردند. جبهه 
اصلاحات در این موضوعات عقب است و این موارد درست 

نیست.
جبهه اصلاحات به یک جریان فانتزی شیک و 

روشنفکر تبدیل شده است
ساختار  شیوه  در  باید  اصلاحات  جبهه  در  افزود:   وی 
تصمیم سازی ها،  در  بازنگری  و  شود  درست  گفتمانی  و 
تصمیم گیری ها و رفتارها صورت بگیرد. جریان اصلاحات 
ریشه در مطالبات اصلی انقلاب دارد و قدیم به جریان چپ 
خط امامی معروف و اولویت آن ها عدالت طلبی و پیگیری 
دغدغه محرومان جامعه بود. متاسفانه جبهه اصلاحات از 
این وضعیت دورتر شده و روز به روز از پایگاه اصلی خود که در 

دهه 60 و 70 تشکیل شده بود، فاصله گرفته و به یک جریان 
فانتزی روشنفکر شیک و پیک که در آن فقط حرف های 

خوب زده می شود، تبدیل شده است.
حکیمی پور تصریح کرد:  متاسفانه در جبهه اصلاحات، 
گفتمان اصلاح طلبی به محاق رفته و نقد اصلی به این روند 
است. باید شفاف و روشن بحث های گفتمانی تنظیم و ساز و 
کار تصمیم گیری و تصمیم سازی اصلاح شود. وقتی اتفاقی 
می افتد هیچکس گردن نمی گیرد و همه می گویند ما نبودیم. 
اسامی کسانی که تصمیم گیر اصلی هستند، معلوم نیست و 
مشخص نیست کجا هستند و باید به چه کسی پاسخگو 
باشند. بنابراین جبهه اصلاحات باید این موارد را اصلاح کند 

و اگر این کار را انجام ندهد، درجا خواهد زد.
باید امکان انتخابات عادلانه و رقابتی را در جامعه 

فراهم شود
دبیرکل حزب اراده ملت درباره برنامه این حزب در انتخابات 
1402 گفت: طبیعتا ما انتخابات را یک فرصت هم برای 
حزب و هم برای جامعه می دانیم. برای نیروهایی که قابلیت 
باشند  داشته  را  جایگاه  آن  در  قرارگیری  توانایی  و  رقابت 
فراخوان می دهیم، سپس برنامه ریزی کرده تا در انتخابات 

حضور داشته باشیم. 
وی در پایان گفت:  وقتی بچه ها آماده شده و برای انتخابات 
برنامه ریزی می کنند، شورای نگهبان ظهور می کند و وقتی 
می بیند او عضو حزبی است که جزو اصولگرایان نیست، 
او را خیلی راحت و قشنگ کنار می گذارد و این انگیزه را 
می کشد. امیدواریم رویه موجود در انتخابات که انگیزه کش 
و مشارکت گریزان بوده اصلاح شود. احزاب برای کادرسازی 
تلاش می کنند تا نیرویی برای انتخابات آماده کنند، بعد از 
آن مردم باید بگویند چه کسی باشد و چه کسی نباشد. ما 
انتخابات را دست کم نمی گیریم و هیچ وقت هم با صندوق 
رای قهر نمی کنیم.  طرفی که اجرای قانون را در دست دارد، 
باید امکان انتخابات عادلانه و رقابتی را در جامعه فراهم کند 
تا مردم شور و علاقه این کار را پیدا کرده و انتخابات پرشوری 

برگزار شود.

کارشناس مسائل بین الملل:

سفر رییس جمهوری به روسیه فصل 
نوینی در روابط تهران-مسکو می گشاید

یک کارشناس مسائل بین الملل گفت: ایران و روسیه ظرفیت های گسترده ای 
برای توسعه روابط دوجانبه دارند و سفر رییس جمهوری می تواند فصل نوینی 
در این زمینه گشوده و دو کشور را در مسیر همکاری های راهبردی قرار دهد.    

محسن پاک آیین درباره سفر آتی آیت الله ابراهیم رئیسی به مسکو اظهار کرد: 
این سفر حاکی از این موضوع است که سیاست نگاه به شرق و آینده روابط ایران 

با روسیه مورد توجه دولت سیزدهم است.
وی با بیان اینکه رویکرد نگاه به شرق در حوزه جغرافیایی و  سیاسی ابعاد 
مختلفی دارد،گفت: شرق جغرافیایی به لحاظ معنایی یعنی کشورهایی که در 
شرق ایران قرار دارند که کشورهای آسیایی مانند چین، ژاپن، اعضای اتحادیه 
جنوب شرق آسیا)آسه آن( و استرالیا از جمله کشورهای مهم این حوزه هستند. 
از همین رو تقویت روابط با کشورهای این منطقه در اولویت دولت سیزدهم 

است.
رویکرد ایران نسبت به شرق راهبردی شده است

مشاور پیشین وزیر امور خارجه افزود: نگاه به شرق از منظر سیاسی  به معنای 
تقویت روابط با کشورهای همسوست. این کشورها در حوزه جغرافیایی ایران 
نبوده و مثلا در آمریکای لاتین یا آفریقا هستند اما با ایران در مباحث جهانی 
مواضع همسویی دارند. بنابراین تقویت روابط با کشورهای این حوزه نیز  اهمیت 

می یابد.
پاک آیین گفت: گاهی این موضوع مطرح می شود که نگاه به شرق به معنای 
بازگشت به دوران جنگ سرد است. باید توجه داشت که دوره جنگ سرد تمام 
شده و نگاه به شرق امروز به معنای تنوع بخشی به دوستان  ایران و عدم اتکا به 
یک منطقه به عنوان غرب است. البته اگر غربی ها هم تخاصم با ایران را کنار 
بگذارند فضا برای آنها هم باز خواهد بود و این ظرفیت وجود دارد که حرکت به 

سمت غرب نیز ادامه پیدا کند.  
وی با بیان اینکه سیاست نگاه به شرق در دستور کار دستگاه دیپلماسی 
کشورمان قرار داشته، اما در گذشته به عنوان یک رویکرد تاکتیکی برای تنظیم 
روابط با غرب استفاده شده است، افزود: در گذشته در مقاطعی که با غربی ها 
مشکل داشتیم از سیاست نگاه به شرق صحبت می کردیم و چنانچه روابط با 
غرب، در مسیر بهبودی قرار می گرفت، سیاست نگاه به شرق، فراموش می شد.
جمهوری  و  تایلند  ازبکستان،  زامبیا،  کشورهای  در  ایران  پیشین  سفیر 
آذربایجان گفت: امروز اینگونه به نظر می رسد که در سیاست خارجی دولت 
سیزدهم، تقویت روابط با شرق به این معناست که ایران از رویکرد تاکتیکی، 
فاصله گرفته و علاقه مند به ایجاد مناسبات راهبردی با شرق شده است.  در 
عین حال ایران آمادگی دارد با کشورهای غربی، که به دنبال رابطه دوستانه بر 

اساس احترام متقابل باشند، همکاری نماید.
پاک آیین با بیان اینکه روابط ما با غرب یک رابطه دوطرفه و دوستانه نیست، 
گفت: آمریکا به دلیل رفتار خصومت آمیز با ایران وضعیتی استثنائی دارد و 
رابطه ای با این کشور متصور نیست. اروپایی ها نیز رویکرد مثبتی نسبت به ایران 
ندارند و بیش از اینکه به ایجاد و تقویت روابط دوجانبه با ایران توجه کنند، به 
دنبال طرح مسائل حاشیه ای، مانند مباحث حقوق بشری بوده و به اجرای 

تعهدات خود در برجام هم پایبند نبوده اند.
 سیاست نگاه به شرق مانع از برقراری مناسبات با غرب نیست

اعتماد جمهوری  رفتار خود،  با تصحیح  آنها کشورهای غربی  وی گفت: 
اسلامی را به خود جلب کنند، می توانند در زمره شرکای ایران قرار گیرند. در 
این صورت، سیاست نگاه به شرق مانع از ایجاد مناسبات با کشورهای غربی 
که مبتنی بر احترام متقابل باشد، نخواهد شد. لذا این فرضیه که برای بهبود 
روابط با غرب، باید به سردی روابط با روسیه و چین بیاندیشیم، غیرعلمی و فاقد 

دقت سیاسی است.
معاون پیشین سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی گفت: هنر دیپلماسی این 
است که با شناسایی اهداف و حوزه های نفوذ مشترک، از ظرفیت همه کشورها 
برای تامین منافع ملی کشورمان استفاده کند. روابط ایران و روسیه، نیز به عنوان 
بزرگترین همسایه، بسیار حائز اهمیت است و می تواند در جریان سفر رییس 

جمهوری، در مسیر همکاری های راهبردی قرار گیرد.   
پاک آیین در ادامه تقویت روابط با کشورهای همسایه و توسعه مناسبت با این 
کشورها را از اولویتهای سیاست خارجی دولت سیزدهم عنوان کرد و گفت: 
روسیه بزرگترین همسایه ایران از مسیر آب های خزر محسوب می شود؛ یکی از 
اعضای دائم شورای امنیت سازمان ملل متحد است و کشوری است که با در 

حوزه های بین المللی و منطقه ای اشتراکات فراوانی با ما دارد.
وی با بیان اینکه ایران و روسیه در حوزه تامین امنیت منطقه غرب آسیا و قفقاز، 
حوزه مبارزه با تروریسم و مبارزه با قاچاق انسان و مواد مخدر دارای دیدگاه های 
مشترک هستند، یادآورشد: امروز ارتباط نزدیکی میان امنیت و اقتصاد وجود 
دارد؛ سرمایه به نقطه ای حرکت می کند که امنیت وجود داشته باشد و اگر 
کشورهای منطقه غرب آسیا و قفقاز خواهان توسعه روابط اقتصادی هستند باید 
در وهله اول امنیت این مناطق تامین شود و این موضوع یکی از دستور کارهای 

سفر رییس جمهوری به روسیه است.  
سفر رئیسی فصل جدیدی از روابط تهران-مسکو را رقم می زند

دیپلمات پیشین کشورمان گفت: هر دو کشور ایران و روسیه در منطقه اوراسیا 
قرار دارند و این منطقه به لحاظ اقتصادی، منطقه ای مهم است که 60 درصد 
جمعیت جهان را در خود جای داده و حدود 4۵ درصد از منابع طبیعی جهان 
نیز در این منطقه قرار دارد. بسیاری از کارشناسان معتقد هستند که آینده 

اقتصاد جهان را منطقه اوراسیا تامین خواهد کرد.
پاک آیین خاطرنشان کرد: مقابله با تروریسم و منافع مشترکی که ایران و روسیه 
در افغانستان، جنوب آسیا و سوریه دارند، دو کشور را در حوزه جغرافیایی غرب 
آسیا، به یکدیگر نزدیک می کند. وجود این حوزه های نفوذ و منافع مشترک 
ضرورت این امر را هر چه بیشتر می کند که رییسان جمهوری دو کشور در 

زمان های مختلف با یکدیگر رایزنی داشته باشند.  
وی گفت: در حوزه روابط دوجانبه نیز، تهران و مسکو دارای منافع مشترک 
بسیاری هستند. در حوزه اقتصادی هر دو کشور از تحریم های ظالمانه ایالات 
متحده و غرب آسیب دیده اند و به دنبال مقاوم سازی اقتصاد خود هستند؛  لذا 
در حوزه های تجارت، ترانزیت، انرژی و گردشگری می توانند شرکای خوبی 

باشند و دارای اقتصاد مکمل هستند.
این کارشناس مسائل راهبردی با بیان اینکه بحث دریای خزر و منافع دو کشور 
در این منطقه و بهره برداری از حوزه های مختلف نیز دارای اهمیت بالایی است، 
گفت: در مجموع می توان گفت دو کشور دارای ظرفیت های گسترده ای برای 
توسعه روابط دوجانبه هستند و سفر رییس جمهوری می تواند فصل جدیدی از 

روابط تهران و مسکو را رقم بزند.  

گزارش / زهرا امیری 

صاحبنظران سیاسی می گویند زمان برای تقویت سیاست خارجی، تکمیل سیاست 
چندجانبه گرایی و توسعه پیوندهای منطقه ای ایران با تعریف روابط راهبردی تهران- 

مسکو و ادغام در ابتکار مشارکت بزرگ اوراسیایی فرارسیده است. 
ایران و روسیه اکنون در شرایطی به سر می برند که یکدیگر را فرصتی برای ایجاد 
»کریدور راهبردی و شراکت برابر« تلقی می کنند، شرایط کنونی نظام روابط بین الملل 
نیز انگیزه های روابط راهبردی کشورهای بلوک شرق را بیشتر کرده است زیرا با بحران 

هژمونی جهانی غرب به رهبری آمریکا گریبانگیر است.
کارشناسی از ولادیمیر پوتین نقل می کرد که او به سفر اوایل 2022 سیدابراهیم 
رئیسی اشاره کرده و گفته »رفقا و شرکای ایرانی به زودی به مسکو می آیند.«، روابطی 

که دو طرف در تلاشند که آن را تا مرز شریک راهبردی بالا ببرند.
روابطی که می دانیم به دلیل چالش های گذشته از انسجام لازم برخوردار نیست، اما 
اکنون کارشناسان معتقدند سفر رئیس  دولت سیزدهم به روسیه می تواند نقطه عطف 
روابط تهران و مسکو شود، سطح کیفی روابط دوجانبه را چندپله ارتقا دهد و تا مرز 
روابط راهبردی پیش ببرد. روابطی که به نظر می رسد به صورت جدی از سوی طرفین 

در حال پیگیری است.
ایستاده و اضلاع  اقتصادی  و  ایران اکنون در چهارراه تحولات سیاسی، تجاری 
همکاری ها در منطقه در حال تکمیل شدن است؛ این مسیر از عضویت دائم ایران 
در سازمان همکاری شانگهای شروع، در نشست اکو برای تکمیل آن تلاش شد و با 
اجرایی شدن توافق راهبردی 2۵ ساله ایران و چین از 24 دی ماه ادامه یافت و حالا به 

اجرای سند 20 ساله با روسیه رسیده است.
راهبرد دولت برای تحقق سند 2۰ ساله با عمده کشورهای همسایه

رئیسی 20 آذرماه اعلام کرد که گام نخست، جهش در روابط تجاری با همسایگان 
است و وزارت امور خارجه 40 درصد برنامه هایش را در 100 روز گذشته به همین 
موضوع اختصاص داده که مهمترین دستاورد آن را همه در حوزه واکسن مشاهده 
کردند. »سعید خطیب زاده« سخنگوی وزارت امور خارجه نیز 20 آذرماه اعلام کرد: 
در دستگاه دیپلماسی برنامه ریزی شده که »با کشورهای عمده همسایه نقشه راه و 
سند همکاری 20 ساله داشته باشیم«؛ او در این ارتباط گفته سند جامع همکاری 20 
ساله با روسیه تقریبا نهایی شده و از هیات دولت مجوز لازم را اخذ می کنیم تا مذاکرات 

مربوط به آن انجام شود. 
به گفته وی »سند همکاری 20 ساله با روسیه، شبیه »سند 2۵ ساله همکاری ایران و 

چین« خواهد بود که هفتم فروردین امسال میان دو کشور امضا شد.«
بنابراین »حسن همجواری و همسایگی« به عنوان اولویت نخست سیاست خارجی 
جمهوری اسلامی ایران در دولت سیزدهم مطرح است و در این سیاست برقراری رابطه 

پایدار اقتصادی - تجاری نقش بسیار مهمی دارد.
ضرورت اقناع افکار عمومی در نگاه به شرق

دیدار رئیسی از مسکو، با توجه به شرایط ژئوپلیتیکی کنونی و نیز تحولات بین المللی 
و منطقه ای، اهمیت بسیاری دارد، بدیهی است که این »هم افزایی راهبردی« یک 
امر مرسوم در حوزه روابط بین الملل است و در ترسیم آن ها، »اشتراکات بازیگران« 
موضوعیت دارد. به همین جهت دستگاه دیپلماسی باید همگرایی موثر و مفید با 
روسیه، هند، چین، ترکیه، عراق و سایر همسایگان و کشورهای اوراسیایی را برای مردم 
تشریح و اطلاع رسانی دقیق و شفافی در خصوص فواید راهبرد »نگاه به شرق« برای 

افکار عمومی ارائه کند.
صاحب نظران حوزه روابط بین الملل می گویند در روابط تهران - مسکو، نه موضوع 
»نفی اختلاف ها« مطرح است نه »گذار از منافع ملی« و نه »هضم شدن در بازی 
دیگران«. بنابراین مخالفان برقراری روابط راهبردی و بلندمدت تهران-مسکو همان 
افرادی هستند که تمایلی به روابط تجاری ایران و کشورهای منطقه نیز ندارند؛ آنها در 
سال های گذشته تلاش بسیاری برای پانگرفتن این روابط انجام داده اند و اکنون نیز با 
نزدیک شدن به سفر رئیس جمهوری ایران به روسیه، بر تلاش خود شدت بخشیده اند. 
آنها برقراری رابطه با روسیه و چین را مزمت کرده و با عنوان »وابستگی« تبلیغ می کنند.
از سوی دیگر جدای از سابقه عملکرد غرب به ویژه آمریکا در قبال ایران و تلاش برای 
تحت فشار قرار دادن ایران از هر طریقی، به زعم بسیاری از صاحبنظران، قدرت و ثروت 
دنیا در حال جابجایی از غرب به شرق است و این فرصت  متعدد و متنوعی را پیش 
روی کشورهای بسیاری از جمله ایران قرار داده است. در واقع تنوع بخشی به روابط 
و صرفا نگاه نکردن به یک نقطه، می تواند تضمین کننده منافع یک کشور باشد بدان 
معنا که وقتی با کشورهای متعددی در ارتباط هستید دیگر یک کشور نمی تواند نفوذ 
خود را اعمال کرده و یا از اهرم و تاکتیک های مختلف برای تحت فشار قرار دادن کشور 

هدف استفاده کند. 
این کارشناسان معتقدند نگاه صرف به غرب نمی تواند تامین کننده منافع کشور 
باشد و باید به سمت ایجاد توازن و حراست از منافع ملی از رهگذر متنوع سازی روابط 
با کشورهای مختلف به ویژه کشورهای همسایه و اوراسیا حرکت کرد. گرچه در این 
مسیر، هیاهو و پروپاگاندای رسانه ای مخالفان روابط ایران با شرق مسیر پرچالشی را 

برای دولت به وجود آورده است.
دکتر »روح الله مدبر« کارشناس مسائل روسیه در مورد نقش رسانه های غربی در 
افکارسازی در مورد روسیه به پژوهشگر ایرنا می گوید: رسانه های غربی ابزار دارند و 
می دانند چگونه جای قاتل و مقتول را تغییر دهند. یقین دارم و مطمئنم بخشی از 
کسانی که علیه روسیه صحبتی می کنند، نقشه روسیه را نمی شناسند و تفاوت مناطق 
آن را نمی دانند. کسانی که درباره روسیه مطلب می نویسند، باید بدانند که روسیه 
چیست و قانون اساسی اش چیست و چرا تغییر کرد؟ بسیاری گفتند پوتین قانون 
اساسی  را تغییر داد تا ریاستش را مادام العمر کند اما کسانی که اینگونه می نویسند 
می دانند پوتین قانون اساسی را تغییر داد تا بند ارجحیت قوانین بین المللی بر داخلی 
را حذف کند. بندی که به قانون اساسی روسیه اضافه شده بود که طبق آن، قوانین 
بین المللی و دادگاه های بین المللی بر قوانین داخلی روسیه ارجحیت داشت. لذا این 

بند را پوتین برداشت و آمریکا هم از همین ناراحت است.
»منافع ایران و روسیه دوجانبه است؛ نه ایران، ایرانِ زمان قاجار است و نه روسیه، 
حوزه  در  که  جدید  دکترین  این  در  متفاوت شده.  کاملًا  تزار. شرایط  دوره  روسیه 
سیاست خارجی، سند راهبردی و امنیت ملی روسیه تنظیم شده، بین حوزه نفوذ 
غرب و کشورهایی که در مقابل حوزه نفوذ غرب ایستاده اند و کشورهایی که در مقابل 
یک جانبه گری آمریکایی ها هستند، ائتلافی ایجاد می شود تا موازنه و چرخش قدرتی 

را که از غرب به شرق حرکت می کند، تسریع  کند. 
اکنون که آقای رئیسی می خواهد به مسکو برود، دائم در برخی رسانه ها یادداشت 
می نویسند که نرود. چرا می خواهد به روسیه برود؟ می گویند روسیه بدعهدی کرده، 
دریای خزر را گرفته؛ یا به جای روسیه، به آمریکا برود. ما باید در حوزه فرهنگی با 
روس ها کار کنیم تا مردم  دو کشور از نزدیک یکدیگر را بشناسند. مردم ما، ضد استبداد 
و ظلم هستند و افتخارشان این است که در طول تاریخ در مقابل قدرت خارجی 

جنگیده  و شهید داده اند. این ویژگی را در روسیه  هم داریم. روس ها هم در مقابل 
تجاوز ایستاده اند. ما هم در طول تاریخ در برابر حملات دیگران ایستاده ایم. بنابراین 
این موارد نقاط مشترک کشور ما و روسیه است و می طلبد این نقاط مشترک را بیشتر 
بشناسیم. مهمترین ابزار هم در این زمینه رسانه و سینماست؛ ما باید با روس ها فیلم، 
سریال و موسیقی مشترک بسازیم. فرهنگ سازی و آگاه سازی با این شیوه ها می تواند 

بسیار موثر باشد.
اگر می بینید در یک ماه اخیر، حمله رسانه های غربگرا به بحث روسیه افزایش یافته، 
به دلیل این است که آنها می دانند چقدر این دیدار مهم خواهد بود. رسانه های غربی 
به گونه ای دارند روسیه هراسی می کنند که می خواهند به شیوه ای، هر دو طرف را 
عصبانی کنند زیرا می دانند این سفر متفاوت خواهد بود؛ چون سفری است که بعد 
از عضویت ما در شانگهای است. در واقع آنها نگران این هستند روزی روس ها به این 
جمع بندی برسند که پیمان امنیت جمعی را گسترش دهند و کشورهای جدیدی 
همچون ایران را به آن اضافه کنند. این مخالفان به نوعی نگران دستاوردهای این سفر 

هستند.
قوه عاقله خارجی هم می داند که  همگرایی ایران و روسیه در حوزه اقتصادی و 
سرمایه گذاری از طریق فعال شدن مسیر ترانزیتی شمال-جنوب موثر خواهد بود و 
تاثیرات آن را مردم خواهند دید. یا در حوزه توریسم و گردشگری سالیانه 30 میلیون 
نفر از روسیه به سفر خارجی می روند که مقصد بخش عمده آنها هم ترکیه است؛ در 
حالی که اگر جنوب ما یعنی قشم و کیش را بشناسند و بدانند چگونه است، به طور 

حتم مقصدشان را به ایران تغییر خواهند داد.«
در فضای پسابرجام، اما سران مسکو و پکن همواره در سیاست های اعلانی و اعمالی 
از ایران حمایت کرده و در کنار تهران ایستادند. افزایش تعاملات با ایران در دوره تحریم 
و نیز وتوی قطعنامه تحریمی ترامپ در شورای امنیت از سوی نمایندگان پکن و مسکو، 

رویکرد مثبت و سازنده این دو کشور را نشان می دهد.
بزرگتر  اورآسیای  روابط در چارچوب  متنوع سازی  ناظران،  نگاه  از  دیگر  از سوی 
ایران و شکست  برای  و موفقیت آمیز در زمینه کسب منافع  امتحان شده  راه حلی 
طرح های قلدرمابانه آمریکایی است. افزون بر آن، نگاه بیشتر به غرب که در دولت 
قبل بر حوزه سیاست خارجی حاکم بود، در دولت رئیسی تعدیل شده  به طوری که 
دولتمردان از ترمیم مناسبات با همه کشورها، همسایگان و منطقه گرفته تا اروپا و حوزه 

کارائیب را در دستور کار قرار داده اند.
اکنون نکته این است که همگرایی غول های اورآسیایی با یکدیگر، این ظرفیت را 
فراهم می کند که سلطه جویی اقتصادی دولت آمریکا و اجبار و تهدید واشنگتن علیه 
سایر دولت ها را به چالش کشد. از آن طرف اقدامات روسیه نیز نشان می دهد که 
راهبرد اوراسیای بزرگ چندقطبی را دنبال می کند. از نگاه روسیه اگر این کشور فقط 
با چین همگرا شود،وابستگی نامتقارن به پکن ایجاد می شود که قدرت نفوذ زیادی 
را  برای چین در مورد مسکو فراهم می کند. بنابراین، روسیه درصدد است مشارکت 
چندوجهی اقتصادی خود را با ایران، هند، کره جنوبی، قزاقستان و سایر کشورهای 
اوراسیا نیز عمیق تر کند. این مدل مشارکت روسیه و چین را پایدارتر و بادوام تر می کند 

زیرا یکی از دو طرف نفوذ بیش از حد بر دیگری نخواهد داشت.
دیپلماسی سوءظن و بی اعتمادی

جهت گیری و پیشینه تاریخی رویکرد و عملکرد آمریکا نشان می دهد واشنگتن 
درصدد است تا روسیه را از آلمان، چین، ترکیه، اوکراین، آسیای مرکزی، هند و ایران 
دور کند. بدیهی است که شکل گیری مشارکت میان مسکو-پکن-تهران، چالش بزرگی 
برای سلطه ایالات متحده در اورآسیا محسوب می شود، در نتیجه واشنگتن در برابر هر 

نوع همگرایی منطقه واکنش خواهد داشت.
کارشناسان می گویند آمریکا، برای این هدف خود، از سوءظن و بی اعتمادی میان 
کشورهای هدف، استفاده می کند و برای دور کردن ایران از چین و مسکو و سایر 
کشورهای منطقه نیز بر این راهبرد طی طریق می کند، آن گونه که تاکنون از این روش 

استفاده کرده است؛ »راهبرد دیپلماسی بی اعتمادی و تفرقه«.
اگرچه طبق آماری که »سازمان توسعه و تجارت ایران« منتشر کرده، به نظر  می رسد 
در چند دهه اخیر از ظرفیت های موجود برای توسعه روابط ایران و روسیه استفاده 
بهینه نشده است و به همین دلیل شاهد سطح غیرکافی همکاری های اقتصادی و 
بازرگانی  میان دو کشور هستیم، اما اکنون قدرت های منطقه، مصمم به پیشبرد  ابتکار 

»مشارکت بزرگ اوراسیایی« هستند.
از نگاه ناظران؛ همچنین منافع متقابل و اشتراکات در حوزه های اقتصادی، سیاسی 
و فرهنگی باعث شده که تهران و مسکو بیش از پیش به سمت همکاری با یکدیگر جذب 
شوند؛ مشترکاتی مانند اجماع نظر بر سر بسیاری از مسائل منطقه ای و بین المللی، 

مقابله با تروریسم، تقابل با رویکرد قلدرمآبانه آمریکا، ترویج چندجانبه گرایی.
ایران و ضرورت تنوع بخشی ارتباطات با سایر کشورها

»گلن دیزن« استاد دانشگاه در نروژ و کارشناس روسیه در گفت وگو با پژوهشگر 
ایرنا پیشنهاد کرد ایران نیز استراتژی مشابه مسکو، یعنی تنوع بخشی در ارتباطات 
تشکیل  را  اورآسیایی  بزرگ  مشارکت  اصلی  چارچوب  که  کند  دنبال  را  اقتصادی 

می دهد.
از نظر وی »در واقع ایران می تواند اهرم ها و ظرفیت های خود را تقویت کند تا به 
توافق های عادلانه تری دست یابد؛ این امر در صورتی رخ می دهد که تهران ارتباطات 
اقتصادی خود را از طریق همگرایی با هر دو کشور روسیه و چین و همچنین با دیگر 

کشورهای اورآسیا متنوع تر کند.

گام بزرگ ایران در توسعه روابط با شرق؛

ماموریت بزرگ رئیسی در مسکو



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

امام علی علیه السلام:
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 32903209 - 32906160 صندوق پستی: 37185/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 21ممیزیک پلاک 47

اذان صبح:05/45 طلوع آفتاب:07/13 اذان ظهر:12/16 اذان مغرب: 17/39

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

ناتوانی، آفت و صبر شجاعت است، زهد 
در دنیا، ثروت است و پاکدامنی سپر بلا و 

رضا به قضا، همنشینی نیکوست.
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سرانه مصرف شیر در کشور چقدر است؟ 
عبداللهی مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی عنوان می کند: 
سرانه مصرف شیر و فرآورده  های آن در ایران در مقایسه با میانگین مصرف جهانی 30 درصد و در مقایسه با 
میانگین کشورهای توسعه یافته 6۵ درصد کمتر است.مطالعات مرکز آمار در مورد میزان هزینه های خانوار 
برای مصرف دو نوع شیر پاستوریزه و معمولی نشان می دهد که نسبت هزینه شیر یک خانوار دهک دهم به 
هزینه این کالا برای خانوار دهک اول در مناطق شهری حدود 6 برابر است این رقم برای یک خانوار روستایی 
به طور متوسط 9 برابر است. طبق جدول ارائه شده به طور متوسط خانوارهای شهری و روستایی حدود 86 
لیتر در سال 99 شیر مصرف کرده اند. به عبارت دیگر خانوارهای شهری بیش از 386 هزار تومان و خانوار 
روستایی به طور متوسط 387 هزار تومان هزینه کرده اند.به تفکیک خانوارهای شهری با در نظر گرفتن 
متوسط قیمت هر لیتر شیر 9 هزار تومان در سال 99، بالغ بر 43 لیتر شیر مصرف شده و این میزان برای 
خانوارهای روستایی 43.۵ لیتر است. ثروتمندترین دهک شهری حدود 6 برابر بیشتر از فقیرترین دهک 

شیر مصرف کرده و این نسبت برای خانوارهای روستایی 8.1 برابر منظور شد.

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت منتهی به بیست و هشتم دی ماه جاری 38 
نفر با علائم مشکوک به کرونا پذیرش و 30 بیمار بستری شدند. به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت و گویی، با بیان اینکه در این مدت 27 بیمار با بهبودی از 
بیمارستان ترخیص شدند بیان کرد: در شبانه روز گذشته فوت کرونا مثبت در قم ثبت نشده است.وی ادامه 
داد: 97 بیمار در مراکز درمانی قم بستری هستند که 7 نفر از آنها در وضعیت بدحال قرار دارند، از 370 
تست روزانه کرونا نتیجه 134 تست مثبت گزارش شده است.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به 
روند واکسیناسیون عمومی کرونا، ابراز داشت: تاکنون یک میلیون 617 هزار و 108 دُز واکسن در این استان 
تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از 23 تیرماه امسال به رنگ قرمز، از 20 شهریورماه به رنگ نارنجی 

و از 30 مهرماه به رنگ زرد درآمده بود، از پنجم  آذرماه جاری به رنگ آبی درآمد.

نجات ۶شهروندقمی از حادثه آتش سوزی 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: در حادثه آتش سوزی یک منزل 
مسکونی در بلوار روحانی شهر قم با سرعت عمل آتش نشانان 6 نفر نجات یافتند و حریق اطفا شد. حمید 
کریمی  افزود: این حریق حریق در ساعت هفت و 22 دقیقه صبح روزسه شنبه به مرکز فرماندهی 12۵ 
اعلام و در کمتر از دو دقیقه نیروهای عملیاتی ایستگاه 9 به محل حریق در بلوار روحانی رسیده و اقدام 
به عملیات و نجات شهروندان محبوس شده در دود کردند.وی ادامه داد: خوشبختانه با سرعت العمل 
نیروهای آتش نشانی 6 شهروندی که در دو طبقه این منزل حضور داشتند و دچار دودزدگی شده بودند 
از منزل خارج و تحویل عوامل اورژانس شدند.کریمی خاطرنشان کرد: حریق از اتاق خواب طبقه همکف 
به سایر نقاط این واحد مسکونی سرایت کرد که با تلاش آتش نشانان حریق اطفا شده و ایمن سازی محل 

صورت گرفت.

واکنش احمدی نژاد به احتمال کاندیداتوری در انتخابات آینده 
محمود احمدی نژاد در مصاحبه با شبکه تلویزیونی سی ان ان ترکیه، ساختن یک جامعه بهتر را مستلزم 
مشارکت همگانی دانست و به سوالی درباره کاندیداتوری انتخابات آینده ریاست جمهوری پاسخ داد.
محمود احمدی نژاد در پاسخ به سوال خبرنگار شبکه تلویزیونی سی ان ان ترکیه که آیا شما مایل هستید که 
مجددا رییس جمهور ایران شوید؟ آیا بار دیگر کاندیدا خواهید شد؟ گفت »آیا رییس جمهور شدن می تواند 
یک هدف باشد؟ آنچه اهمیت دارد، بهتر شدن وضعیت زندگی مردم است. مهم این است که در این مسیر 

تلاش کنیم. آرزو می کنم در هر کشوری آن چیزی که ملت ها می خواهند همان بشود.«

شهردار قم :

ارتقاء فرهنگ شهروندی عامل 
کاهش هزینه های شهر می شود

شهردار قم، تنها متولی فرهنگی شهروندی را شهرداری و سازمان فرهنگی 
شهر  هزینه های  کاهش  عامل  شهروندی  فرهنگ  ارتقاء  گفت:  و  دانست 

می شود.
سازمان  شورای  جلسه  در  شنبه  سه  روز  سقائیان نژاد  مرتضی  سید  دکتر 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم که یکی از دستورات جلسه آن 
تأکید کرد و  این سازمان  بر رعایت محور بودن  بود،  تصویب بودجه 1401 
اظهار داشت: مهم ترین رسالت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی فعالیت 
در حوزه فرهنگ شهروندی بوده و نباید در اجرا و برنامه ریزی طرح ها از خط 
اصلی سازمان فاصله گرفته و به حواشی پرداخت، زیرا فرهنگ شهروندی هیچ 
متولی جز شهرداری و سازمان فرهنگی در شهر ندارد. وی با بیان اینکه سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی نیز مانند شهرداری باید برنامه ۵ ساله با برش های 
یک ساله داشته باشد تصریح کرد: در قالب بحث های بودجه ای اولویت های 
برنامه ۵ ساله دنبال شود و نباید به صورت موردی و بدون برنامه کلان حرکت 

کند.
از  باید  گفت:  و  کرد  توجه  قم  شهر  فرهنگی  ظرفیت های  به  قم  شهردار 
ظرفیت های موجود در قم استفاده کرده و نباید مانند مراکز فرهنگی که کارهای 
کوچک و مختلف انجام داده عمل کرد، بلکه با سیاست گذاری درست این مراکز 
فرهنگی کوچک را باید هم راستا باسیاست ها و برنامه های کلان همراه کرد و با 
چارت و اهداف مشخص به آن ها برنامه دهیم و مشارکت مردم در این برنامه ها، 

کلید طلایی حصول اهداف است.
وی وظیفه این سازمان را نظارت و فعال کردن مراکز فرهنگی سطح شهر 
دانست و مطرح کرد: باید از ظرفیت های فرهنگی شهر استفاده کرده و همه 
آن ها را در یک مسیر قرار دهیم، و شهرداری باید تنها آن ها را تقویت کرده و 
بسترسازی لازم را انجام دهیم. دکتر سقاییان نژاد ارتقاء فرهنگ شهروندی را 
عامل کاهش هزینه های شهر دانست و تأکید کرد: امروز شهر با هزینه بالایی 
اداره شده و هر تغییر کوچک در فرهنگ شهروندی مانند رعایت تفکیک زباله 
و جمع آوری زباله به صورت یک روز در میان می تواند در کاهش اداره شهر تأثیر 

بسیاری داشته باشد.
 رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

سازمان فرهنگی باید سیاست گذار اصلی شهر درحوزه فرهنگ باشد
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم  نیز دراین 
جلسه با تأکید بر نقش سازمان فرهنگی ، اجتماعی و ورزشی شهرداری در 
سیاست گذاری فرهنگی در شهر گفت: سازمان باید با رویکرد برنامه ای و برنامه 

محور حرکت کند.
مصطفی ملایی ، به نوع عملکرد سازمان فرهنگی هنری پرداخت و اظهار 
داشت: سازمان باید با رویکرد برنامه ای و برنامه محور حرکت کرده و میزان 
تحول و اثر سازمان مورد ارزیابی قرار گیرد و در این راستا اولویت های کمیسیون 

فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر نیز موردتوجه باشد.
وی اولویت بندی در برنامه ها و توجه به آن را یکی از دغدغه های سازمان 
دانست و افزود: اولویت های کمیسیون فرهنگی و اجتماعی به ترتیب ارتقاء 
فرهنگ شهروندی، پیوست نگاری، هویت، شبکه سازی، خانواده، بانوان و 
مسائل فرهنگی بوده که باید به آن به صورت جدی توجه شده و اولویت را به 

فضای مجازی دهیم.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: 
سازمان فرهنگی باید سیاست گذاری اصلی در سطح شهر و بسترسازی کرده و 
مجموعه های فرهنگی در سطح شهر را مدیریت کند و خود مجری نباشد؛ باید 
بدانیم در حوزه رفتار شهروندی مطلوب فاصله زیاد با استانداردها داشته و باید 

با دقت به آن پرداخته شود.
وی در پایان به سخنان مقام معظم رهبری خطاب به مسئولان قم در 19 دی 
اشاره کرد و گفت: یکی از ظرفیت های مهم در اجرای برنامه های فرهنگی، 
مشارکت مردم و شهروندان بوده و سازمان فرهنگی باید اجرای برنامه ها را به 
مردم سپرده و خود تنها نقش رهبری و سیاست گذاری را در این حوزه برعهده  

بگیرد.
 آغاز فعالیت کمیته بانوان و خانواده در سازمان فرهنگی شهرداری قم

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم نیز دراین جلسه  از آغاز فعالیت 
کمیته بانوان و خانواده در سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم 
خبر داد و گفت: کمیته بانوان و خانواده در سازمان فرهنگی بیش از یک ماه 
است کار خود را آغاز کرده و کارگروه آموزش ذیل این کمیته و با محوریت فرهنگ 

شهروندی کار خود را آغاز کرده است.
نرجس نیازمند ، به ارتباط بین آموزش و مسائل فرهنگی اشاره کرد و اظهار 
را داشته و سازمان  آموزش جایگاه مهمی  بانوان موضوع  داشت: در حوزه 

فرهنگی فعالیت خود را در این حوزه آغاز کرده است.
وی فعالیت های کارگروه بانوان در سازمان فرهنگی را موردتوجه قرارداد و 
افزود: پس از ایجاد کمیته بانوان و خانواده در شورای اسلامی شهر قم، این 
کمیته در سازمان فرهنگی بیش از یک ماه بوده کار خود را آغاز کرده و کارگروه 

آموزش ذیل این کمیته و با محوریت فرهنگ شهروندی مشغول فعالیت است.
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم، یکی از دغدغه های کمیته بانوان 
را آموزش فرهنگ شهروندی دانست و ابراز کرد: کارها در حوزه فرهنگی بسیار 
زیاد بوده و باید هرکدام مسئولیت بخشی را برعهده گرفته و کار را هدایت کنیم تا 

شاهد اتفاقی مؤثر و مثبت در این حوزه باشیم.
سازمان فرهنگی متولی همه امورات فرهنگی شهر نیست

تدوین  لزوم  بر  تأکید  با  جلسه  دراین  نیز  قم   شهر  اسلامی  شورای  عضو 
چشم انداز۵ ساله برای سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی گفت: سازمان 
فرهنگی متولی همه امورات فرهنگی شهر نیست و باید با تدوین چشم انداز 
۵ ساله از تمام ظرفیت های مجموعه های فرهنگی در شهر استفاده کرده و 

شهرداری تنها نقش تسهیل گری داشته باشد.
سازمان  شورای  جلسه  در  علی آبادی  استقامت  مرتضی  حجت الاسلام 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم که با حضور دکتر سید مرتضی 
سقائیان نژاد شهردار قم برگزار شد، اظهار داشت: حوزه فرهنگ مجموعه ای از 
اقدامات و برنامه ها در بخش های دولتی، حاکمیتی، سازمانی و مردمی بوده که 

باید نقش ما در اجرایی شدن آن اهداف مشخص شود.
وی با تأکید بر اینکه سازمان فرهنگی متولی همه امورات فرهنگی شهر نیست 
افزود: باید نقش و وظیفه سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری در 
حوزه فرهنگ در شهر مشخص شده و در ابتدای برنامه ریزی و سیاست گذاری 

فرهنگی این موضوع و اصل مشخص شود.
عضو شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: تا مأموریت، توانمندی و حوزه 
فعالیت سازمان فرهنگی به درستی احصا نشود، نمی توانیم سیاست گذاری 
درستی در این حوزه داشته باشیم و امروز با اجرای کارهایی مواجه هستیم که 
در حوزه وظایف این سازمان نبوده و برنامه ها به صورت پراکنده و در بخش های 

مختلف در حال انجام است.
لزوم تسریع در تحقق بودجه ۱۴۰۰ سازمان فرهنگی شهرداری قم

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  نیز دراین 
جلسه ضمن درخواست تسریع در تحقق بودجه گفت: کندی فرایند تحقق 

بودجه باعث عقب افتادن بخشی از برنامه های سازمان شده است.
 حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد ، به ارائه گزارشی از فعالیت های 
این سازمان پرداخت و اظهار داشت: در جلسه قبل مشخص شد، بخشی 
از هزینه های سازمان افزایش یابد. سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری قم، تحقق بودجه سال 1400 را موردبررسی قرارداد و افزود: 
باوجود آن که به پایان سال نزدیک می شویم اما هنوز با تحقق 100 درصدی 
بودجه فاصله داریم و این در شرایطی بوده که باوجودآن بخش مهمی از برنامه ها 

و مصوبات جلسات سازمان تحقق پیداکرده است.
وی به تحویل مجموعه فرهنگی ورزشی منطقه چهار اشاره کرد و گفت: 
عملیات عمرانی آن تمام شده و هم زمان فرآیند مزایده برای بهره برداری آن نیز 

انجام شده و مشکلات مرتفع شده است.
به  قم سپس  ورزشی شهرداری  و  اجتماعی  فرهنگی،  سرپرست سازمان 
اصلاحیه بودجه پرداخت و تصریح کرد: در اصلاحیه بودجه همان عددی 
دیده شده است که در سال 1400 مصوب شده که 13 میلیارد تومان بوده اما 

در بخشی از ردیف ها تغییراتی ایجادشده است.

معاون دادستان قم خبرداد:

انهدام ۱8 باند عرضه مواد مخدرو دستگیری
 ۱0۹ قاچاقچی

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم از کشف سه هزار و 900 کیلوگرم انواع مواد مخدر، دستگیری 
109 قاچاقچی، دستگیری یکهزار و 241 خرده فروش و همچنین متلاشی شدن 18 باند فروش و 

عرضه مواد مخدر از ابتدای سالجاری تا پایان آذرماه در این استان خبر داد.
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دادگستری کل قم، محمد ملیحی درگفت وگویی با اشاره به 
تشکیل یکهزار و 103 پرونده نظارتی در سالجاری برای معتادانی که در استان جمع آوری شده اند 
تصریح کرد: در راستای کاهش آسیب های احتمالی اعزام معتادان به کمپ، این افراد با نظارت دادسرای 
انقلاب وبا همکاری خانواده فرد،مراحل ترک اعتیاد را در خانه سپری می کنند و هر هفته ملزم به آزمایش 

اعتیاد و گرفتن مشاوره روانشناسی و درمانی به مدت 6 هفته هستند.
وی اضافه کرد: در این راستا روزانه 31 تَن به طور میانگین برای آزمایش اعتیاد مراجعه می کنند.

ملیحی در ادامه شکایت خانوادگی، مراجعه به صورت خود معرف و دستگیری توسط  نیروی انتظامی 
را از روش های جمع آوری معتادان در سطح شهر عنوان کرد و افزود: از بین بیماران معتاد پذیرش شده 
در دادسرای انقلاب قم در سالجاری، 42 درصد در رده سنی 30 الی 40 سال، 97 درصد مرد، 89 

درصد ایرانی و 86 درصد دارای تحصیلات زیر دیپلم بودند.
معاون دادستان قم تعداد بیماران معتادی که تا پایان آذرماه سال جاری به مراکز ترک اعتیاد معرفی 
شدند را 2 هزار و 418 تَن ذکر کرد و بیان داشت: متاسفانه به دلیل مراقبت نکردن ،فقر فرهنگی و نظارت 
نداشتن خانواده ها، تعداد قابل توجهی از بیماران که از کمپ ها خارج می شوند بار دیگر به اعتیاد روی 
می آورند، بر اساس بررسی موارد ارجاعی دادسرای انقلاب، ۵2 درصد بیمارانی که در سالجاری بستری 

شده اند، سابقه بستری مجدد را داشته اند.
وی با تاکید بر کنترل و اشراف هوشمندانه دادسرای قم و ستاد مبارزه با مواد مخدر بر فعالیت 
باندهای قاچاق، فروش و عرضه مواد مخدر و تلاش در راستای پاک سازی شهر از خرده فروشان 
و ساماندهی معتادان متجاهر، در خصوص نظارت بر نوجوانان و جوانان به خانواده ها هشدار داد 
و گفت: خانواده ها می توانند در صورت وجود فرد معتاد در خانه به دادسرای انقلاب مراجعه و با 
معرفی معتاد خود، در راستای بهبود و ترک اعتیاد او تحت غربال گری و نظارت مقام قضایی و مشاوران 

درمانی اقدام کنند.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۱۳ میلیاردی میلگرد های مسروقه  
فرمانده انتظامی استان از شناسایی و دستگیری 4 متهم و کشف 80 تن میلگرد مسروقه در قم خبر 
داد  سردارسید محمود میرفیضی اظهار داشت:با اعلام شکایت یک شرکت عمرانی در خصوص سرقت 
80 تن میلگرد  از محل پروژه در حال ساخت یک مرکز درمانی ،موضوع بصورت ویژه در دستور کار تیمی 

از کارآگاهان مجرب پایگاه یکم پلیس آگاهی استان قرار گرفت. 
وی افزود:کارآگاهان در بازدید از محل سرقت وتحقیقات گسترده میداني دریافتند که میلگرد ها از 
درب شرکت خارج نشده و احتمالا به وسیله سایر پیمانکاران مشغول کار در آن پروژه ،مصرف شده است.

 فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد:با تلاش شبانه روزي کارآگاهان 4 نفر به عنوان متهم شناسایي 
و توقیف شدند و در نهایت مشخص شد میلگرد ها توسط یک شرکت پیمانکاري فعال در پروژه به 
صورت شبانه و به تدریج در طول یک سال از محل دپوي میلگردها سرقت و به کار برده شده است. 
سردار میرفیضی با اعلام اینکه کارشناسان ارزش میلگردهای مسروقه را 13 میلیارد ریال برآورد کرده 
اند،گفت:هر 4  نفر متهم با تشکیل پرونده به مرجع قضایي معرفي و براي آنان قرار قانوني مناسب صادر 

شد.

رئیس پلیس راه آهن قم  خبرداد:

دستگیری سارق ریل های راه آهن
رئیس پلیس راه آهن قم از دستگیري 2 سارق و کشف 2 و نیم تن ریل راه آهن مسروقه خبر داد 

شبکه  امنیت  برقراي  راستاي  در  داشت:  اظهار  خبر  این  تشریح  در  محرابي  محمود  سرهنگ    
ریلي،ماموران گشت این یگان در حین سرکشي از سطح حوزه استحفاظي، در سوزن ورودي ایستگاه 
راه آهن سواریان، به 2 نفر که در حال پرسه زنی بودند، مشکوک شده و آن ها را به طور نامحسوس زیر 

نظر می گیرند.
وی افزود: ماموران مشاهده می کنند،متهمان پس از برش کاري ریل ها با کمان اره، ریل های بریده 
شده را به داخل 2 دستگاه خودرو سواري سمند و پژو 40۵ منتقل و قصد خروج از محوطه ایستگاه 

موصوف دارند.
رئیس پلیس راه آهن بیان داشت: ماموران در یک عملیات غافلگیرانه خودورها را متوقف و هر 2 سارق 

را دستگیر و به کلانتری راه آهن قم منتقل کردند.
سرهنگ محرابی افزود: در بازرسي از محل و داخل خودرو ها، مقدار 2 و نیم تن ریل برش کاري شده 

کشف شد.

طرح:سجادجعفری

 کارگران باید به حقوق قانونی خود برسند!

به میزبانی وزیر کشور و با حضور مسئولان استان قم ؛

نشست پیگیری مصوبات سفر رییس جمهور به قم برگزار شد

استاندار قم با انتقاد از صدور مجوز مازاد صنعتی، گفت: شرکت شهرک های صنعتی و 
سازمان صنعت، معدن و تجارت تا زمانی که زیرساخت های لازم را ایجاد نکرده باشند حق 

صدور مجوز جدید صنعتی را ندارند.
سیدمحمدتقی شاهچراغی روز سه شنبه در سی و ششمین جلسه کارگروه ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید، با اشاره به مشکل تامین برق برخی واحدهای تولیدی قم، بیان کرد: از 
آنجایی که اختیارات برق قم در دست برق منطقه ای تهران است این قبیل معضلات را باید 

به صورت اصولی مدیریت کنیم.
استاندار قم افزود: صدور پرتعداد مجوز هیچ مزیت و امتیازی ندارد، هنر در جایی 
است که زیرساخت ها به موقع تامین شود و استعلامات لازم در کوتاه ترین زمان ممکن 
انجام بگیرد. وی ادامه داد: برق اضافی و بلااستفاده فروخته شده شرکت نیروی برق به 
واحدهای صنعتی باید برای استفاده واحدهای نیازمند آزاد شود، همچنین تا زمانی که 
اطمینان کامل از تامین زیرساخت هایی مانند برق و آب حاصل نشود نباید مجوز احداث 

هیچ واحد جدیدی صادر شود.
در  کشاورزی  تکمیلی  و  تبدیلی  صنایع  ارتقای  و  توسعه  کرد:  تصریح  شاهچراغی 
شهرستان جعفرآباد ضرورت دارد اما احداث یک شهرک صنعتی جدید برای این مساله 

قابل تامل و نیازمند بررسی های میدانی و علمی است.
استاندار قم تصریح کرد: بنده با ایجاد ناحیه صنعتی در قاهان نیز مخالف هستم و 
ضرورتی برای احداث آن وجود ندارد مگر اینکه نظرات کارشناسی خلاف آن را ثابت کنند.
وی با اشاره به وضعیت نامشخص بخش زیادی از واحدهای گوشتی شهرک لبن، ابراز 
داشت: طی دو ماه آینده باید افرادی که بدون فعالیت اقتصادی از یارانه نهاده های دامی 

استفاده می کنند، مشخص شود.
رییس سازمان صمت: ۱۱۱ اشتغال جدید در قم ایجاد شد

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز دراین جلسه  گفت: با بازید 
و حمایت مالی از 4۵ واحد صنعتی استان طی سال جاری، 111 اشتغال جدید در 
این واحدها به وجود آمده است. محمود سیجانی افزود: پرداخت 23۵ میلیارد تومان 
تسهیلات به 1۵ واحد صنعتی قم طی دو هفته گذشته نهایی شده و پرونده این واحدها به 
زودی به بانک های عامل معرفی خواهد شد. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم 
اضافه کرد: در بخش جهاد کشاورزی نیز 148 میلیارد تومان جذب تسهیلات جدید رونق 

تولید به بانک های عامل استان معرفی شده است.
وی با اشاره به روند شفاف سازی انجام شده در کشور در قالب سامانه جامع تجارت، 
بیان کرد: در این راستا با نقدینگی کمتر سه برابر تسهیلات به بخش تولید پرداخت خواهد 
شد. وی ادامه داد: در روش جدید تامین مالی از مشکلات گذشته بانکی جلوگیری کرده 

و مطالبات قطعه سازان از واحدهای تولیدی انبوه کمتر می شود.
سیجانی با بیان اینکه لازمه استفاده از تسهیلات سامانه تجارت ثبت تمام فاکتورهای 
مالی و فعالیت حلقه های تولید است، ابراز داشت: هم اکنون این تسهیلات در بخش 
نساجی، صنایع غذایی، صنایع فلزی، معدنی، خودروسازی و قطعه سازی امکان پرداخت 
دارد. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم نیز در این جلسه با اشاره به عدم 
اجرایی شدن مصوبه 2 مگاواتی برق در واحدهای صنعتی، اظهار داشت: شرکت توزیع 

نیروی برق قم در این خصوص ظرفیت لازم را دارد اما اختیار کافی ندارد.
شهرستان  در  جدید  صنعتی  شهرک  احداث  برای  کرد:  تصریح  غضنفری  مهرداد 
جعفرآباد باید یک منطق قوی کارشناسی وجود داشته باشد و نیازهای آتی و موجود به 

درستی احصاء شود.
فرماندارقم: نهاده های دامی شهرک لبن سر از بازار آزاد درمی آورد

فرماندار قم  نیز دراین جلسه  "فساد پنهان و سوءاستفاده مالی در شهرک لبن قم" خبر 
داد و گفت: برخی از افراد مجوزدار در شهرک لبن سهمیه یارانه ای نهاده های دامی را 

دریافت می کنند و در بازار آزاد به فروش می رسانند.
مرتضی حیدری افزود: در شهرک لبن قم 260 واحد گوشتی مجوز فعالیت گرفته که 

فقط 60 واحد فعال است و 200 واحد تعطیل است.

وی بیان کرد: بیشتر افرادی که در شهرک لبن قم مجوز فعالیت دریافت کرده اند، 
واحدهای خود را به افراد دیگر اجاره داده اند و خودشان فعالیت اقتصادی ندارند.

وی بیان کرد: صاحبان این واحدهای لبنی با وجود اینکه واحدهای خود را اجاره داده 
اند اما سهمیه نهادهای دامی خود را بصورت کامل دریافت می کنند و با قیمت آزاد در بازار 

به فروش می رسانند.
فرماندار قم گفت: وضعیت برخی از واحدهای شهرک لبن قم مشابه احتکار زمین است 
چرا که هیچ گونه فعالیت مفید اقتصادی در آن وجود ندارد ولی از یارانه نهاده های دامی 

استفاده می شود.
حیدری خاطرنشان کرد: این افراد سهمیه نهاده های دامی را با مجوز اولیه ای که به نام 
آنها صادر شده دریافت می کنند و آن را به همان افرادی که واحدتولیدی را به آنها اجاره 
داده اند به قمیت آزاد می فروشند و بدون اینکه کمترین اثری داشته باشند بیشترین بهره 

را می برند.
فرماندار قم اضافه کرد: فعالان اصلی و واقعی شهرک لبن قم با وجود اینکه در عرصه 
میدان تولید هستند اما چون مجوزی به نام آنها وجود ندارد نه امکان دریافت وام دارند و نه 

سهمیه ای به آنها تعلق می گیرد.
فرماندارشهرستان جعفرآباد:

شهرک فرآوری محصولات کشاورزی در جعفرآباد احداث شود
فرماندار شهرستان جعفرآباد قم نیز دراین جلسه  با اشاره به ظرفیت بالای کشاورزی در 
روستاهای این شهرستان خواستار راه اندازی شهرک صنعتی فرآوری محصولات کشاورزی 

در جعفرآباد شد.
ذبیح الله عبداللهی بیان داشت: شهرستان جعفرآباد از نظر صنعتی دچار فقر است و 

ناحیه صنعتی طغرود این شهرستان نیز به صورت کامل اشباع شده است.
گفت:  کشاورزی،  و  دامپروری  خصوص  در  جعفرآباد  بالای  ظرفیت  به  اشاره  با  وی 
2۵0 هکتار در این خصوص در رابطه با تکمیل زنجیره تولیدات کشاورزی و دامپروی در 
نظرگرفته شده است. فرماندار جعفرآباد یادآور شد: در این منطقه صنعتی تلاش می شود 

فقط صنایع تبدیلی و توزیعی صنعت کشاورزی استقرار پیدا کند.
عبداللهی ابراز کرد: هم اکنون تمام زیرساخت های لازم جهت احداث این شهرک 

صنعتی در شهرستان جعفرآباد به جزء مساله آب تامین شده است.
وی اظهار داشت: معدن وتوس در قاهان با فعالیت 7 معدن شاخص در استخراج سنگ 
های زینتی، نیازمند احداث و راه اندازی یک کارخانه فرآوری با هدف ایجاد ارزش افزوده 
است. عبداللهی با اشاره به مشکلات ناحیه صنعتی طغرود و ارائه تسهیلات جهت توسعه 
آن، گفت: در ناحیه صنعتی طغرود قم هم اکنون 3۵ واحد فعال، 6 واحد غیرفعال و 7 

واحد نیز به حال خود رها شده است.
فرماندار شهرستان جعفرآباد با بیان اینکه هم اکنون خام فروشی محصولات در این 
بخش مانع از ارزش افزوده لازم برای کشاورزان شده است، بیان کرد: این شهرستان 
ظرفیت بالایی در تولید پسته، گلاب و برخی محصولات دیگر دارد که هم اکنون هیچ 

صنایع تبدیلی و تکمیلی در این رابطه وجود ندارد.

استاندار قم با انتقاد از صدور مجوز مازاد صنعتی:

 بدون تامین زیرساخت ها مجوز صنعتی صادر نشود

نشست بررسی مصوبات سفر رییس جمهور به قم در خصوص قطار شهری به 
میزبانی وزیر کشور و با حضور استاندار قم در خصوص بررسی موارد مختلف از 

جمله موانع برای انجام تست گرم مترو برگزار شد.
به گزارش شهرداری قم، نشست بررسی مصوبات سفر ریاست جمهوری به 
قم در خصوص قطار شهری قم به میزبانی وزیر کشور و با حضور سیدمحمدتقی 
کشور،  وزارت  عمرانی  معاون  جمالی نژاد  مهدی  استاندار،  شاهچراغی 
عمرانی  امور  معاون  معتمدی  ابراهیم  شهردار،  نژاد  سقائیان  سیدمرتضی 
استانداری قم و احمدامیرآبادی نماینده قم در مجلس شورای اسلامی در 
خصوص بررسی موارد مختلف از جمله موانع برای انجام تست گرم مترو برگزار 

شد.

وزیر کشور در این نشست به برگزاری جلسات مربوطه در خصوص مترو اشاره 
کرد و گفت: موضوع به طور جدی تا زمان مرتفع شدن همه موانع پیش رو باید 
پیگیری شود. احمد وحیدی تاکید کرد: موضوعات مختلف پروژه های ریلی 
شهری قم در کارگروه های تخصصی بررسی شوند و نتیجه آن در جلسات بعدی 

جهت تصمیم گیری در دستور کار قرار گیرد.
عملیات اجرایی احداث خط A مترو قم در نیمه دوم سال 88 با اعتباری 
بالغ بر 11 هزار میلیارد ریال توسط قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء آغاز شد، راه 
اندازی خط مترو قم به 2 مرحله تقسیم بندی شده است که در مرحله نخست 
مسیر قلعه کامکار تا میدان مطهری و در مرحله دوم مسیر میدان مطهری تا 

ایستگاه مسجد جمکران راه اندازی می  شود.

رییس مرکز بهداشت استان قم گفت: در هفته های 
گذشته روند شناسایی بیماران کرونایی در این استان 

بار دیگر صعودی شده است.
جدید  گونه  پیدایش  با  افزود:  محبی    سیامک 
بیماری کرونا احتمال می رود استان نیز متاثر از این 
نوع ویروس، از شرایط فعلی که آبی رنگ است، خارج 

شود.
وی با بیان این که کیت تشخیص بیماری کرونا به 
تعداد کافی در استان موجود است،  اضافه کرد: با 
وجود این که ابتلا به سویه اومیکرون روند شتابانی 
دارد، ولی به دلیل واکسیناسیون صورت گرفته، تعداد 

مرگ ومیرها درتمام کشورها رو به کاهش است.
سویه  سرایت  قدرت  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
اومیکرون، از شهروندان درخواست داریم با مشاهده 
کوچک ترین علایم سرماخوردگی به مراکز تشخیص 

کرونا مراجعه و قرنطینه خانگی را رعایت کنند.
محبی با بیان این که واکسیناسیون به کاهش میزان 

کرده  کمک  نیز  استان  در  فوت  و  بستری  شیوع، 
است، ادامه داد: تاکنون 11 بیمار مبتلا به اومیکرون 
در استان شناسایی شده اند که شرایط خوبی دارند؛ 
بیماری تعدادی از آن ها به طور کامل برطرف شده و 

تعدادی نیز در انتهای روزهای قرنطینه ای هستند.
محله  چهار  حاضر  درحال  کرد:  خاطرنشان  وی 
استان قم از جمله شهرک قدس و پردیسان در شرایط 
زرد کرونایی است و با توجه به تراکم جمعیت و شرایط 
آپارتمان نشینی در این مناطق، انتظار داریم ساکنان با 
حساسیت کافی، در صورت مشاهده علائم نسبت به 

قرنطینه جدیت داشته باشند.
وی با اشاره به صعودی شدن روند شناسایی بیماران 
کرونایی درقم، گفت: موارد مثبت تست پی سی آر که 
به هفت درصد کاهش یافته بود، به 1۵ درصد رسیده 
که نشان می دهد چرخش ویروس بسیار سریع تر از 

آنچه فکر می کنیم در جامعه اتفاق می افتد.
رییس مرکز بهداشت قم با بیان این که موارد بیماری 

یافته است، پیش بینی کرد:  افزایش  نیز 21درصد 
روند افزایشی بیماری کرونا در هفته های آینده اتفاق 

بیفتد.
وی با تاکید بر تکمیل چرخه واکسیناسیون، گفت: 
تا 30 سال مشارکت  قم گروه سنی 2۵  استان  در 
کمتری برای واکسیناسیون دارند و با توجه به این که 
اومیکرون جوان ترها را مبتلا می کند، نگرانیم در پیک 

محتمل بعدی گروه های جوان تر آسیب پذیر باشند.
گروه  به ویژه  سنی  گروه های  همه  افزود:  وی 
به  کشور  اقتصاد  چرخه  که  سال  تا 40  سنی 20 
محدودیت ها،  از  جلوگیری  برای  آن هاست،  دست 
کرونا،   بعدی  پیک  آغاز  احتمال  و  ممنوعیت ها 

واکسیناسیون را به طور جدی دنبال کنند.
محبی تاکید کرد: در کنار واکسیناسیون همچنان 
از  استفاده  جمله  از  بهداشتی  پروتکل های  باید 
ماسک، فاصله گذاری، عدم حضور در اجتماعات و 

مکان هایی که تهویه مناسب ندارند، رعایت شود.

رییس مرکز بهداشت استان قم خبرداد:
روند صعودی شناسایی بیماران کرونایی 


